

ဘာသာရေးဆိုင်ရာသတင်းများရေးသားခြင်း

သတင်းစာဆရာများအတွက်သင်ရိုး

ဘာသာရေးဆိုင်ရာသတင်းရေးသားသူများစမ်းညွှန်ချက်အပိုင်း ၂

အယ်ဒီတာ ။ ။ ဒယ်ဘရာ အယ်လ် မေစွန်၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းရေးသားသူများ
 ဖောင်ဒေးရှင်း
 ရေးသားသူ။ ။ ဒိန်းကော်နိုလီ
 ပြန်လည်ဖြည့်စွက်သူ။ ။ ဘရိုင်ယန် ပဲလော့
 ဒီဇိုင်းနာ။ ။ တီ ဂျေ သွန်မဆန်
 ပြင်ဆင်ရေးသားသည့်အယ်ဒီတာ ။ ။ မေရီ ဂလက်စတုန်း
 သတ်ပုံစိစစ်သူ။ ။ ကေတီ ဘယ်ဘလီ၊တိုင်ရာ ဒမ်း နှင့် ကင်မ်ဘာလီ ဝင်စတန်

မူပိုင်ခွင့်။ ။ ၂၀၁၄ ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းရေးသားသူများ အစည်းအရုံး၊ ဝက်စတာဗီးလ်၊
 အိုဟိုင်းယိုး ကမူပိုင်ခွင့်အားလုံးကို ပိုင်ဆိုင်သည်။ မူပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ ခွင့်ပြုချက်မရဘဲ စာအုပ်ကိုဖြစ်စေ၊
 စာအုပ်တွင်ပါဝင်သည့် မည်သည့်အစိတ်အပိုင်းကိုမျှဖြစ်စေ ကူးယူခြင်း မပြုရ။

မင်္ဂလာပါ

အချို့သော သတင်းစာဆရာများက ၎င်းတို့အား မထိခိုက်မချင်း ဘာသာရေးသတင်းများကို လျစ်လျူ
 ရှုထားကြသည်။ အချို့ကလည်း အရည် အချင်းပြည့်သူများသဖွယ် လိုက်နာကြသည်။ အချို့အတွက်
 အချိန်ပြည့် အလုပ်ဖြစ်ပြီး အချို့ကမူ ရံဖန်ရံခါ ဖြစ် သော သတင်းများထဲက ရံဖန်ရံခါအခြေအနေအဖြစ်
 ထားတတ်ကြသည်။ အားလုံးအတွက်မူ ၎င်းသည် အား ကောင်းသောတွန်းအားဖြစ်ပြီး အကြောင်း
 အရာ အားလုံးနီးပါးအတွက် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရအောင် အားပေးသည်။

မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ သင်ဘာသာရေးအကြောင်းသတင်းပေးပို့ရေးသားရတော့မည်ဆိုလျှင်
 မှန်ကန်သော နေရာတွင်ရှိနေဖို့လိုအပ်သည်။ သင်သည် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းများ ရေးသား
 ရသည့် ကဏ္ဍအတွက် အသစ်ရောက်ရှိလာသူဖြစ်လျှင်လည်းကောင်း၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ
 သတင်းများ ရေးသားရတော့မည့် စာသင် သားသို့မဟုတ်အရည်အချင်းရှိပြီးသား သတင်းစာဆရာ
 ဖြစ်လျှင်သော်လည်းကောင်း ဤစာအုပ်က သင့်ကို ဘာသာရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အခြေခံများကို

လမ်းညွှန်ပေးပါလိမ့်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့က သင့်ကိုအရေးပါသော သတင်း ရင်းမြစ်များကိုညွှန်ပြပေးမည်။
ဖြစ်နိုင်ချေရှိသော အန္တရာယ်များကို သတိပေးမည်။ သင်၏လုပ်ငန်းခွင်ထဲတွင် အကောင်းဆုံး ကဏ္ဍကို
တာဝန်ယူထားရသည်ဟု စဉ်းစားရလောက်သည်အထိ လွယ်ကူသွားစေရန် ကူညီပေးမည်။

ထို့အပြင် ဤစာအုပ်က လူများ၏ တက်ကြွလှုပ်ရှားမှုများကရှင်းပြခြင်းနှင့်အသေးစိတ်
အချက်အလက် များ ပေးခြင်း၊ အံ့ဩမှု သို့ စိန်ခေါ်မှုရှိသောသတင်းပေးပို့မှု မှ ပြန်ပြောင်းပြောပြ
သူအဖြစ်ပြောင်းလဲပေးကာ ဘာသာရေးသည် သင့်သတင်းများကိုပိုမိုပြည့်စုံသွားနိုင်အောင်
သင့်ကိုတွန်းအားပေးလိမ့်မည် ။

ဘာသာရေးက သတင်းနှင့်ဆောင်ပါးများအတွင်း ပုဂ္ဂလိကနှင့်အများ လူအများ၏ လုပ်ဆောင်မှု
တန်ပြန်တုန့် ပြန်မှုများနည်းလမ်းများကို ပုံဖော်ပေးမည်။ ၎င်းအချက်သာမရှိပါက သတင်းတစ်ခုလုံး
သင်ရသည်ဟု မဆိုနိုင်ပေ။

ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းစာပညာသည် အခြားသတင်းစာပညာများကဲ့သို့ပင် အလုပ်အပြောင်း
အလဲများ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းရှိ အပြောင်းအလဲများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အရွေ့အပြောင်း
များပင်ဖြစ်သည်။

လမ်းညွှန်ချက်ကို ယမန်နေ့က သတင်းဟောင်း ကဲ့သို့ ရက်လွန်မသွားစေရန်
ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် [at ReligionLink.com](http://at.ReligionLink.com) တွင် အချိန်နှင့်တပြေးညီ ပြောင်းလဲထားသည်။

အခန်း ၁ ။ ။အခြေခံ

လူများသတင်းများကို အဘယ်ကြောင့်ဖတ်ကြသည်၊ နားထောင်ကြသည်၊ ကြည့်ကြသည်ကို
မေးကြည့်ပါ။ သူတို့ က အားကစား၊ နိုင်ငံရေး၊ မှုခင်း၊ ကျောင်းများ၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုဘဝ
ဆောင်းပါးများဟု ညွှန်းဆိုကြလိမ့်မည်။ ဘာသာရေး သတင်းသည် မည်သည့်အခါမျှ သူတို့၏
စာရင်းတွင်ထိပ်ပိုင်းက ပါလိမ့်မည်မဟုတ်ပေ။ သို့သော် ဘာသာရေးက ယနေ့ခေတ်၏ သတင်းများ
တွင် အင်အားကြီးသော ရေအောက်ရေစီးကြောင်းများ လိုဖြစ်နေသည်။ ထို့အပြင်
ထိုရေအောက်ရေစီးကြောင်းများသည် ၎င်း၏သဘာဝဖြစ်သော ရေမျက်နှာပြင်ပေါ်မှရေများနှင့်
ဆန့်ကျင်ဘက် သို့စီးသည့် အတိုင်းအောက်တွင်ဘာဖြစ်နေသည်ကို မီဒီယာပရိတ်သတ်များ မမြင်
နိုင်ကြပေ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သတင်းသမားများက ၎င်း၏တည်ငြိမ်သော ဆွဲအားကို
အသိမှတ် မပြုနိုင်သောကြောင့်ပင်။ ဘဝသည် ကောင်းသော၊ ဆိုးသော သာကောပုံပြင်များ၊ ဆင်းရဲခြင်း
ကိုရုန်းကန်ရန်ဆန်ရမှုများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်းများ၊ ပြန်လည်ညှိနှိုင်းမှုများ၊ ခွင့်လွှတ်ရမှုများ၊ ဖြစ်နိုင်
သည်များထက် ကျော်လွန်သည့် အောင်မြင်မှုများ၊ ဝမ်းနည်းနာကျင်မှုများ၊ လူ့အသိုင်းအဝိုင်း၊
မိသားစု တို့နှင့် ပြည့်နှက်နေသည်။ အားလုံးကို ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုများက ပိုမိုတောက်ပ

အောင် ပြုလုပ်သည်။ အရာအားလုံးက ဘာသာရေးကြောင့် ထင်ရှားကြသွားခြင်းပင်။
၎င်းသည်ပြောပြစရာ ကောင်းသော ကြီးမြတ်သော သတင်းများပင်။ ဘာသာရေးသတင်းများကို
အစပြုကြပါစို့။

ဘာသာရေးသတင်းဆိုသည်မှာအဘယ်နည်း

ဘာသာရေးသတင်းဆိုသည်မှာ ဘာသာရေး၊ ကိုးကွယ်မှု၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ယုံကြည်မှုနှင့် တန်ဖိုးများ
သို့မဟုတ် အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်သည့် မည်သည့်သတင်းမျိုးမဆိုဖြစ်နိုင်သည်။
၎င်းတွင်

- ကြားဖြတ်သတင်း၊ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ရေးသားတင်ဆက်ခြင်း၊ လားရာကိုဖော်ညွှန်းသော
သတင်းများ၊ ဆောင်းပါးများ၊ အထုတ္တုပုတ္တိုများနှင့် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်ရေးသားခြင်းများ။
- နိုင်ငံတကာ၊ ပြည်တွင်းနှင့် နယ်သတင်းများ၊ နိုင်ငံရေး၊ အားကစား၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊
မှုခင်း၊ အနုပညာနှင့် ဖျော်ဖြေရေး၊ သိပ္ပံ၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုဘဝ၊ ဖက်ရှင်၊ ခရီးသွား၊
အစားအသောက်နှင့် အခြားအရာများ။
- ဘာသာရေးတစ်ခုအကြောင်း၊ ဘာသာရေးများအကြောင်း သို့မဟုတ် ၎င်းတို့အချင်းချင်းကြား
အပြန်အလှန် ဆက်ဆံမှုများ၊ အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဘာသာရေးအကြောင်း (အိမ်ထောင်
တစ်ခုခြင်း ၏ ရိုသေ လေးစားမှုများ၊ ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် ဘာသာရေး
တစ်ခုလုံး၏) သတင်းများ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းများ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းပြင်ပမှ
သတင်းများ နှင့် ဘာသာမရှိသူဟု ဝန်ခံထားသူများ၏ သတင်းများ။
- သတင်းများအပြင် ဘာသာရေးသည် အတွေးအမြင်ကဏ္ဍ၊ သုံးသတ်ချက်ဆောင်းပါးကဏ္ဍ၊
အယ်ဒီတာ့အာဘော် နှင့် ဘလော့တို့တွင်လည်း မကြာခဏတွေ့ရသောခေါင်းစဉ်ဖြစ်သည်။

ဘာသာရေးသတင်း၏လားရာများ

ဘာသာရေးသတင်း၏ အတွေးအခေါ်ယူဆချက်များ နှင့် မည်သည့်နေရာတွင်ပိုင်ဆိုင်သည်တို့သည်
လွန်ခဲ့သောဆယ်စုနှစ်များအတွင်း တဖြည်းဖြည်းပြောင်းလဲလာခဲ့သည်။ လွန်လေပြီးသောနှစ်များ က
ဘာသာရေးသတင်းများသည် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ မူဝါဒများအကြောင်းပင်ဖြစ်သည်။
ယခုအချိန်တွင် မတူညီသော ဘာသာရေးများအကြောင်းက ဦးဆောင်သည့် ရုပ်သံများ၊ ရေဒီယို
ထုတ်လွှင့်မှုများ၊ များပြားလှသည့် ဝက်ဘ်ဆိုဒ်များနှင့် သတင်းစာများ၏ မျက်နှာဖုံးသတင်းများ အဖြစ်
ကမ္ဘာ့အဝန်းတွင် တွေ့မြင် နိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ၎င်းကိုသတင်းစာ၏ ကဏ္ဍတိုင်းတွင်
တွေ့နိုင်ပြီဖြစ် သည်။ မည်သည့်အရာက ပြောင်းလဲသွားသနည်း။

- နိုင်ငံအများစုတွင်ဘာသာရေးများက မတူညီကွဲပြားကြပြီး ၎င်းတို့၏ ဘာသာရေးလားရာများကလည်း အမြဲတမ်းပြောင်းလဲနေသည်။
- ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်နှင့် ကိုယ်ဝန်ဖျက်ခြင်းကို အခြေအတင် ဆွေးနွေး မှုများ၊ ၁၀ နိဂုံးပိုင်း ကိစ္စများ၊ လက်ထပ်ထိမ်းမြားခြင်း၊ ကျားမရေးရာနှင့် မတူကွဲပြားမှုများ၊ လိင်၊ ပညာရေး၊ ပြည်ဝင်ခွင့်နှင့် ၎င်းထက်ပိုသောအရာများ ကမ္ဘာနှင့်အဝှမ်းတွင် ရှိနေသည်။
- လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု၊ အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာမသမာမှု စသောမူခင်းများက သတင်း မျက်နှာဖုံးများ ဖြစ်လာသည်။
- လူများက၎င်းတို့၏ ဘာသာရေးများကို နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့်ကျင့်သုံးကြသည်။ တစ်ခါတစ်ရံတွင် ဝတ်ပြုရာ နေရာပြောင်းခြင်း၊ ၎င်းတို့ယုံကြည်မှုကို ရှောင်လွှဲခြင်း၊ မိမိတို့ယုံကြည်ရာ ဘာသာမှ ဝေလွှဲအပြင် အခြားသော အရာများကိုပါ ပေါင်းစပ်လက်ခံခြင်း။

၀
၂

ဘာသာရေးဆိုင်ရာသတင်းများစပေးပို့ခြင်းနှင့် ကဏ္ဍတာဝန်ယူရသော သတင်းထောက်ကို တာဝန်ခွဲပေးခြင်း

ပရိတ်သတ်အသစ်များကို ဆွဲဆောင်နိုင်လိမ့်မည် မဟုတ်ဟုယူဆကာ မီဒီယာအများစုသည် ဘာသာရေး သတင်းကို ပါဝင်သည်ဆိုရုံ အဖြစ်သာတင်ပြကြသည်။

လက်တွေ့တွင်မူ ဘာသာရေးသည် လူအများက ၎င်းတို့စိတ်ဝင်စားသည်ဟု ခေါင်းစဉ်တပ်ထားသည့် ထိပ်တန်းကိစ္စများ (စစ်ပွဲ၊ အကြမ်းဖက်မှု၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် စီးပွားရေး) ထဲမှအကြောင်းအရာတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဘာသာရေးသတင်းများသည် စာဖတ်သူနှင့် စာရေးသူကို သီးသန့်လမ်းတွင်ဆက်သွယ်ပေးသည်။ အခြားသတင်းများကို ရေးသားခြင်းထက် ဘာသာရေးသတင်းရေးသားခြင်းက အများပြည်သူများ၏ တုန့်ပြန်မှုကို ပိုမိုရရှိသည်ဟု ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းရေးသူအများစုက ဆိုသည်။

ဘာသာရေးသည်ကဏ္ဍတိုင်း၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်နိုင်သည်ဆိုပါက မည်သည့်အတွက်ကြောင့် သတင်းထောက်တစ်ယောက် သို့မဟုတ် သတင်းသမားများက ဘာသာရေးကို တစ်စိုက်မတ်မတ် ရေးသားခြင်း မပြုကြသနည်း။

- သတင်းထောက်များ ရေးသားတင်ဆက်ရာတွင် ဘာသာရေးသည် အရှုပ်ထွေး ဆုံးဘာသာရပ်များထဲမှ တစ်ခုဖြစ်သည်။ တိကျမှုရှိသည့် စကားလုံးများလိုအပ်သည်။ အပြော ကျယ်လှသော ဘာသာရေး ထုံးတမ်းစေလွှဲများကြောင်းကို ဗဟုသုတ ကြွယ်ဝပြီး တစိုးတစိမျှ အတိမ်းအစောင်းမခံစေရန် ဂရုပြုရမည်ဖြစ်သည်။
- ဘာသာရေးနှင့် နီးနွယ်နေသည့် အကြောင်းအရာတော်တော်များများသည် သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာတို့၏ တရားဓမ္မ ကျမ်းစာများနှင့် ပတ်သက်ဆက်နွယ်နေသည်။ ဘာသာရေးကို

အထူးပြု သတင်းရေးသားသူများသည် တရားဓမ္မ ကျမ်းစာများအကြောင်းကို ဗဟုသုတ ပြည့်စုံကြွယ်ဝသူများ ဖြစ်ရမည်။ ထိုသို့ကျွမ်းကျင်နားလည်ထားမှသာ ၎င်းတရားဓမ္မတို့ကို အကြောင်းပြုပြီး ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ငြင်းခုံဆွေးနွေးမှုများကို နားလည်စွာ အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆို ကိုင်တွယ်ရေးသားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

- သတင်းစာဆရာများသည် အချက်အလက်များကို သတင်းပေးပို့ရာတွင် ကျွမ်းကျင်သူများ ဖြစ်သည်။ သို့သော် ဘာသာရေးအကြောင်း သတင်းရေးသားမည့် သတင်းထောက်များမှာ အထောက်အထားပြနိုင်စွမ်းမရှိသည့် ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုများအကြောင်းကိုလည်း သတင်းပေး ပို့နိုင်သည့် စွမ်းရည်ရှိရမည်ဖြစ်သည်။
- အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများက ၎င်းတို့၏ဆွေးနွေးပွဲများကို အများပြည်သူ နားထောင်ခွင့်ပေးလေ့မရှိပါ။ ထို့ကြောင့်သတင်းများက အင်တာဗျူးများကို အားကိုး ရသည်။ သတင်းကောင်းများ ရရှိစေရန် သတင်းရင်းမြစ်များ မွေးမြူခြင်း ကအထောက်အကူပြုသည်။
- ဘာသာရေးသတင်းထောက်၏ ကျွမ်းကျင်မှုက ဘာသာရေးအဆောက်အအုံ တစ်ခု တိုက်ခိုက် ခံရခြင်း၊ ဘာသာရေးအခြေခံသည့် အကြမ်းဖက်မှု၊ အမုန်းတရားအခြေခံ မှုခင်းနှင့် ဘာသာ ရေးနှင့် ဆိုင်သည့် တရားရုံးသတင်းများ ပေးပို့ရာတွင် တန်ဖိုးရှိသည်။

အခြားကဏ္ဍမှ ဘာသာရေးသတင်းရေးသားနိုင်ရန်လမ်းညွှန်ချက်များ

- ဘာသာရေး သတင်းအများစုသည် အခြားသော ကဏ္ဍများနှင့်လည်း ဆက်နွယ်ရောယှက်နေ တတ်သည်။ သတင်းထောက်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှာသာ သတင်းခန်းအတွင်းမှ သူ့ကဏ္ဍ ကိုယ့်ကဏ္ဍဆိုသည့် အငြင်းပွားဖွယ်ရာများကို လျော့ချနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
- သတင်းဦး သတင်းထူးများနှင့် အဖွဲ့လိုက် သတင်းပေးပို့မှုကဏ္ဍများတွင် ဘာသာရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အကြောင်းအရာများ ပါဝင်နေသည် ဆိုပါစို့။ ဘုရားဝတ်ပြုရာ အဆောက်အအုံ တစ်ခုကို ဖျက်ဆီးတိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီဆိုလျှင် ဘာသာရေး သတင်းထောက်များက အယ်ဒီတာနှင့် ထုတ်လုပ်သူ များ ဘုရားဝတ်ပြုသည့်အခန်းက ဘယ်နေရာမှာရှိသည်ဆိုသည်ကို သိနားလည် အောင် ကူညီပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
- ကိုယ့်သတင်းဌာန၏ အခြားဌာနတွေက ဘာသာရေးနှင့် ထိစပ်နေသည့် သတင်းအကြောင်း အရာတစ်ခုကို သတင်းပေးပို့ရန် လုပ်ကိုင်နေပြီဆိုလျှင် တိကျမှန်ကန်သည့် သတင်းရှုထောင့်ရစေရန် သတင်းရင်းမြစ်များနှင့် နောက်ခံအချက်အလက်များကို ကူညီပံ့ပိုး ပေး ရမည်ဖြစ်သည်။
- သတင်းတစ်ပုဒ်တွင် ဘာသာရေးက အဓိကကျသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လာပြီဆိုပါက အသိအမှတ်ပြုဖော်ပြပေးရမည်ဖြစ်သည်။ “သူမ၏ ကလေးငယ်ကို ဘုရားသခင်က မီးလောင်ပြင် မှ ကယ်တင်ခဲ့သည်” ဟု ပြောသည့် မိခင်၏ စကားကိုလည်း ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။ နိုင်ငံရေးသမား တစ်ယောက်က “လွှတ်တော်မှာ ဒီအဆိုကို

ကန့်ကွက်ဖို့ သူ့ရဲ့ ဘာသာတရားက စေ့စော်တိုက်တွန်းသည်” ဟု ပြောလာပြီဆိုလျှင်လည်း ဖော်ပြရမည်။ ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေရန်မူ မေးခွန်းများ ထပ်မံမေးမြန်းရမည်ဖြစ်သည်။

ဘာသာရေးသတင်းရေးဖို့ဘာသာဝင်တစ်ယောက်ဖြစ်ဖို့လိုအပ်ပါသလား

အဖြေက မလိုအပ်ပါဘူး။ နိုင်ငံရေးသတင်းရေးသားရန်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီဝင်တစ်ယောက်ဖြစ်ရန် မလိုအပ်သကဲ့သို့ ဘာသာရေးသတင်းရေးသားမည့် သတင်းထောက်တစ်ယောက်ကလည်း ယုံကြည် ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာတစ်ခုခုရှိနေရန် မလိုအပ်ပါ။ (အကယ်၍ ၎င်းတို့နေထိုင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ရာ နိုင်ငံ သည် ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်ကို ဖိနှိပ်ထားသည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမဟုတ်ခဲ့ပါလျှင်)။

လူအချို့၏ဘဝအတွက် ဘာသာရေးသည် အင်မတန်အရေးပါသည်ကို သိရှိနားလည်ခြင်းကသာလျှင် ဘာသာရေးသတင်းထောက်အတွက် အရေးကြီးဆုံးအရာ ဖြစ်သည်။ သတင်းသမား၏ မူလဘာသာ ယုံကြည် မှုက မည်သို့ပင်ဖြစ်နေစေကာမူ ၎င်းနှင့်မတူသော အခြားသူများ၏ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုကို လေးစားရမည်။

ဘာသာရေးသတင်းများကိုရေးသားဖော်ပြရန်အတွက် မှန်ကန်သော နည်းလမ်းတစ်ခုတည်းရှိသည် မဟုတ်ပါ။ သတင်းထောက်များနှင့် သတင်းအဖွဲ့အစည်းများသည် ၎င်းတို့ရေးသား ဖော်ပြရမည့် ကဏ္ဍနှင့် ပရိတ်သတ်စိတ်ဝင်စားမှုနှင့်တောင်းဆိုမှုကိုမူတည်ပြီး အကြောင်းအရာ ကဏ္ဍများကို ပုံဖော်သည်။ များသောအားဖြင့် ဘာသာရေးသတင်းများသည် သတင်းများ၊ လားရာကို ဖော်ပြသောသတင်းများ၊ သတင်းဆောင်းပါးများ၊ အထုပတ္တိများ၊ သုံးသတ်ချက်ဆောင်းပါး၊ ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်ရေးသားမှုများနှင့် ရေးသားတင်ပြခြင်းများစသည်ဖြင့် အများစုက ဘာသာရေးသတင်းများ ကို ရောထွေးဖော်ပြကြသည်။

ကြီးမြတ်သောဘာသာရေးသတင်းထောက်သည်ည်သူနည်း

- လူအများ၏ ဘဝများထဲမှ ဘာသာရေး၏ အခန်းကဏ္ဍကိုလေးစားသူ။
- ဘာသာရေးအကြောင်းများကို စိတ်ဝင်စားမှု အားကြီးမားပြီး ၎င်းတို့ကိုအမြဲတမ်းလေ့လာသင်ယူရန် ဆန္ဒရှိသူ။
- သတင်းတွင်ပါဝင်သည့် ဘက်နှစ်ဘက်လုံး၊ တခါတရံနှစ်ဘက်ထက်ပေါ်သောဘက်များအပေါ် မျှတမှုရှိရန်၊ နားလည်မှုရှိရန် ခိုင်မာမြဲမြံသည့်အာရုံရှိသူ။
- အခြားဘာသာရေးရှုထောင့်အမြင်သို့ရောက်အောင် ဆွဲဆောင်တွန်းပို့လိုသည့် ရည်ရွယ်ချက် လုံးဝမရှိသူ

- ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုး၊ ကျား/မ၊ ဆင်းရဲ/ချမ်းသာ စီးပွားရေးအနေအထား၊ ပထဝီဒေသ စသည့် မတူကွဲပြားမှုအမျိုးအစားအားလုံးကို သတင်းရေးသားတင်ပြမည်ဟု မဆုတ်မနစ် အားထုတ်သူ။
- လူမျိုးစုံနှင့် ၎င်းတို့နေထိုင်ရာ၊ စုဝေးရာ၊ ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရာ နေရာတို့တွင် တွေ့ဆုံအချိန်ပေးလိုစိတ်ရှိသူ။ ဘာသာစကားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် အလုပ်လုပ်လိုစိတ်ရှိသူ။
- သတင်းအတတ်ပညာ ပြည့်စုံကြွယ်ဝသူ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘာသာရေးအကြောင်း ရေးသားဖော်ပြခြင်းသည် သတင်းဆောင်းပါးတစ်ပုဒ်ထက်ထက် ပိုမိုလေးနက်သော ကြောင့်ဖြစ်သည်။
- သင်နှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအရ သဘောထားခြင်း မကိုက်ညီသည့်တိုင် မတူညီသည့် ယုံကြည် ကိုးကွယ် မှုများကို တစိုးတစိမျှ အတိမ်းအစောင်းမခံဘဲ မျှတ၍ တိကျစွာ ပုံဖော်ရေးသား နိုင်သည့် စွမ်းရည်ရှိသူ။
- ထူးချွန်ပြောင်မြောက်သည့် အရေးအသားစွမ်းရည်။ စာဖတ်သူနှင့် ကြည့်ရှုသူ ပရိသတ်က ဘာသာတရား တစ်ခု၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုနှင့် အဆုံးအမများအကြောင်း နာကန်းတစ်လုံးမျှ မသိလျှင်ပင် ၎င်းအကြောင်းအရာများ နားလည်စေရန် ထုံးတမ်းစဉ်လာများ ဓလေ့များဖြင့် ပုံဖော်နိုင်သည့် စွမ်းရည်ရှိသူ။

အခန်း (၂)၊ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ

စိတ်ခွန်အား၊ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုနှင့် ကျင့်ဝတ်ထုံးတမ်းများ ပါဝင်နေသည့် သတင်းများသည် ဘာသာရေးကို ယုံကြည်သက်ဝင်သူများအတွက်သာ မဟုတ်။ လူတိုင်းအတွက်ဖြစ်သည်။ ဘာသာတရားကိုင်းရှိုင်းလွန်းသူများ၊ အသိဉာဏ်ဖြင့် ချင့်ချိန်ကိုးကွယ်သူများ၊ ဘာသာရေးကို မတောက်တခေါက် လေ့လာလိုက်စားသူများ၊ ဘုရားတရား မယုံကြည်သူများနှင့် ဘာသာမဲ့ဟု အတိအလင်းကြေညာထားသူများအားလုံးကို ထင်ဟပ်စေသည့် နည်းလမ်းများဖြင့် ရေးသား ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် စွမ်းရည်လိုအပ်ပါသည်။ ဒါ့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ အကောင်းဆုံး အကြံဉာဏ်များကို ဖတ်ရှုကြည့်ပါ။

တရားဟောခြင်း၊ သင်ကြားပို့ချခြင်းနှင့် ဘာသာကူးပြောင်းရန်ဆွဲဆောင်ခြင်း

သတင်းစာဆရာများသည် ဘာသာရေးအကြောင်း သတင်းပေးပို့ရာတွင် စိစစ်ထားသော အချက်အလက်၊ လူတို့၏ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုနှင့် အတွေ့အကြုံများကို တိကျသေချာစွာ ပုံဖော်မှုများနှင့်အတူ အမှန်တရားကို ပြောသင့်သည်။

သင်၏သတင်းရေးသားပေးပို့မှုပေါ်အခြေခံ၍ စာဖတ်သူများက သူတို့ကိုးကွယ် ယုံကြည်ရာ ဘာသာအပေါ် စူးစမ်းရှာဖွေလိုစိတ်ပြင်းပြလာပြီး၊ ဘာသာတရားကို ပြန်လည်ကိုးကွယ်ရမည်လား စွန့်ခွာရမည်လားဆိုသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်များ ဖြစ်ပေါ်လာစေမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် သင်၏မူလ လုပ်ငန်းဆောင်တာမှာ တရားဓမ္မ ဟောကြားရန် သို့မဟုတ် ဘာသာကူးပြောင်းစေရေး ဆွဲဆောင်ရန် မဟုတ်ပေ။ အမှန်တရားကို သတင်းပေးပို့စေသည့်နည်းလမ်းဖြင့်သာ အဆိုပါ ပန်းတိုင်များ ရောက်ရှိစေလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။

နားလည်မှုရယူပါ

လက်ရှိဖြစ်ပျက်နေသော ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ဘလော့များ အင်တာနက် စာမျက်နှာများတွင် ရှာဖွေကြည့်ပါ။ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းက အရေးတယူဖြစ် နေသည့် အကြောင်းအချင်းအရာများကို သိရှိနိုင်ရန် နိုင်ငံတကာနှင့် ပြည်တွင်းထုတ် သတင်းစာ မဂ္ဂဇင်းများကို ဖတ်ရှုပါ။ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဓိက ဆိုလိုရင်းများကို ပြသသည့် ရုပ်ရှင်များ၊ စာအုပ်များ၊ ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များ၊ ကွန်ပျူတာ ဂိမ်းများနှင့် အခြားနေရာများအပေါ် ဂရုစိုက် စောင့်ကြည့်ပါ။ ဘာသာရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သတင်းများကို အမြဲမပြတ် သိရှိ နေနိုင် ကူညီ ပေးမည့် အီးမေးလ် သတင်းလွှာပေးပို့မှုများ၊ ဂူဂဲလ် သတင်းပေးပို့မှုများနှင့် RSS သတင်းပေးပို့မှုများကို Sign up လုပ်ထားပါ။ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုဆိုင်ရာ သတင်းများကို အမြဲပေး ပို့လေ့ရှိသည့် Facebook၊ Tweeter နှင့် Google အသုံးပြုသူများကို ချိတ်ဆက်ထားပါ။

ဘာသာရေးစနစ်ကျင့်များကိုလည်ပတ်ပါ

ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုအတွက် လူအများစုဝေးရာနေရာများကို သွားပါ။ ဒါတွေက ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်း၊ ဗလီများ၊ ဂျူးဘုရားကျောင်းများ၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ ဘုရားကျောင်းများ၊ ဆစ်ခ် ဘုရားကျောင်းများ၊ စာအုပ်ဆိုင်များ၊ အားကစားကွင်းများ၊ ပွဲလမ်းသဘင်များ၊ လူထုအစည်းအဝေးပွဲများ၊ တရားဓမ္မ ရိပ်သာများဖြစ်သည်။

ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးများမှန်ကန်ပါစေ

ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးများမှားယွင်းမှုသည် သင်၏ပရိတ်သတ်ယုံကြည်မှုကို အမြန်ဆုံး ကျဆင်းစေသည့် နည်းလမ်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်တို့၏ ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးများသည် အတော်အတန် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ် ဖြစ်သည်။ အချို့သော ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးများသည် တရားဝင်ရာထူးကိုညွှန်ပြပြီး အချို့မှာ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကြီးမြတ်မှု ဂုဏ်ရှိန်ဂုဏ်ဝါကို ဖော်ညွှန်းသည်။ အချို့က လူအများက သူကောင်းပြု ချီးမြှင့်သည့် ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးများဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့အနက် အချို့မှာ ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်လွယ်သော်လည်း အများစုမှာ မသိကြပေ။ ၎င်းတို့ ဘယ်အခွင့်အာဏာကို ကိုယ်စားပြုသည် ဘယ်လိုဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးများ ပိုင်ဆိုင်ထားသည်ဆိုသည်ကို ၎င်းတို့ ကိုယ်တိုင် ကို မေးမြန်းရမည်။ အကယ်၍ တစ်စုံတစ်ယောက်က သင်နှင့် အကျွမ်းတဝင်မရှိသည့် ဘွဲ့ထူး ဂုဏ်ထူးနာမည်တစ်ခုကို အသုံးပြုထားပါက သေချာအောင်စစ်ဆေးရမည်ဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးများနှင့် ပတ်သက်၍ လမ်းညွှန်ချက်များကို www.religionstylebook.com ဆိုသည့် အင်တာနက် ဝက်ဘ်ဆိုဒ် တွင် ကြည့်လေ့လာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ဘာသာရေးအခန်းကဏ္ဍကိုပြန်လည်အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုခြင်း

အပြောင်းအလဲများအတွက် စောင့်ကြည့်ပါ - ယဉ်ကျေးမှုပြောင်းလဲခြင်းအဓိပ္ပါယ်နှင့် ဆက်သွယ်ချက် ကို လူအများ ရှာဖွေခြင်းက ဘာသာရေး သတင်းဖော်ပြမှုအသစ်ကို အမျိုးအစားခွဲခြားလိုက်သည်။ သတင်းဟောင်းများကို မဖော်ပြပါနှင့်။ လူအများက ၎င်းတို့အတွက် ဘာသာရေး ဆိုင်ရာဆက်နွယ် မှုများကို လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်းနှစ်ဆယ်ခန့်က မစဉ်းစားမိသည့်နေရာများတွင် ရရှိကြသည်။ ကော်ဖီဆိုင် များ၊ အလှပြင်ခန်းမများ၊ အားကစားပြုလုပ်သည့်နေရာများ၊ရုပ်ရှင်ပွဲတော်များနှင့် ရုပ်ရှင်ကြည့်ရှုနိုင်သည့် နေရာများတွင် ဖြစ်သည်။ အသက်အရွယ် များကိုးကွယ်ရာဘာသာ နှင့်လူမျိုး များ မတူညီကြသော်လည်း ၂၁ရာစုတွင်မူ ၎င်းတို့သည် အယ်ဒိုင်းမားရောဂါရှင်များအတွက် ဟင်ဒီ နွေရာသီ ဘာသာရေးအစီအစဉ်များ၊ ဘာသာရေးအခြေခံသည့် အင်တာနက် ချိန်းဆိုတွေ့ဆုံမှုများ တွင် ဘာသာရေး၏ အဓိပ္ပါယ်ကိုရှာဖွေကြသည်။

အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာဘာသာရေးပြင်ပကို ကြည့်ပါ- နိုင်ငံအများစုတွင် လူနည်းစုသည် ကိုးကွယ် ယုံကြည်ရာ ဘာသာရေးအဆောက်အဦးများနှင့် ဆက်နွယ်မှုရှိသည်။ ဘာသာရေးစစ်တမ်းများတွင် အမြန် ဆုံးတိုးတတ်များပြားလာသည့် အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုမှာ လူများသည် ကိုးကွယ်ယုံကြည်ရာ ဘာသာ တစ်ခုခုရှိသော်လည်း ဘုရားကျောင်းနှင့် ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများ သို့ မသွားရောက် တော့ခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ သတင်းများမှာ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး အဖွဲ့များ၊ စာအုပ်များ၊ လူထု အစည်းဝေးများ၊ ယောဂကျင့်စဉ်များ၊ ဘုရားကျောင်းများနှင့် ထိုထက်ပိုသော နေရာများမှ ဘာသာရေး အကြောင်း များစွာပြောဆိုမှုများမှတစ်ဆင့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်သူတို့၏ ဖော်ပြမှုများ အကြောင်း ပင်ဖြစ် သည်။

ဘာသာရေး အဖွဲ့အစည်းများအတွင်းက သတင်းကောင်းများကို ရှာဖွေခြင်း - ဘာသာရေး အဆောက်အအုံ များနှင့် အဖွဲ့အစည်းများသည် ကြွယ်ဝချမ်းသာမှု၊ အင်အားရှိမှု၊ အချို့သော ကိစ္စရပ်၌ နေရာတော်တော် များများတွင် လွှမ်းမိုးမှုအားကောင်းခြင်းတို့ ရှိနေဆဲဖြစ်သည်။ သတင်းများက ၎င်းတို့အဖွဲ့အစည်းများအတွင်းက လုပ်ငန်းဆောင်တာများ၏ စိတ်ဝင်စားဖွယ် ဆွဲဆောင်မှုများ၊ ပြောဆိုမှုများနှင့် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ အကြောင်းအရာများဖြစ်သည်။ ဘာသာ ရေး ဝတ်ပြုဆုတောင်းရန်လာသည့် လူ ၁၃ ယောက်မှ လေးသောင်းလောက်ရှိသည့် လူစုလူဝေးကြီး ဘယ်လိုဖြစ်သွားသည် သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင် နှစ်ထောင်လောက်ရှိသည့် ဝတ်ပြုဆုတောင်းသူ လူစု လူဝေးကြီးက အယောက် ၄၀ လောက်အထိ ဘယ်လို ရုတ်တရတ် လျော့နည်းသွားသလဲ။ ဘာသာ ရေးခေါင်းဆောင်တစ်ယောက် ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းသွားပြီးနောက် ဘာဆက်ဖြစ်လာနိုင် သလဲ။ ဘုရားကျောင်းတစ်ခုက လူငယ်အဖွဲ့ဝင်အသစ်များတိုးတတ်များပြားလာအောင် မည်သို့ ဆွဲဆောင်သလဲ။

လူများစုရုံးရာ ရင်ပြင်များသို့ လှည့်လည်ပါ - ခါးသီးသော ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှုများ၊ အလားအလာ မရှိသည့် အုပ်စုဖွဲ့မှုများ၊ အံ့ဩဖွယ် ဆုံးဖြတ်ချက်များအားလုံးသည် ပညာရေး၊အစိုးရ၊ ကျန်းမာရေး၊ သိပ္ပံပညာနှင့် အခြားသောအရာများနှင့်ဘာသာရေးတို့ အချင်းချင်းဆက်နွယ်နေသွားသောအခါ ထင်ပေါ် ကျော်ကြားသည့် သတင်းများကို အမှတ်သညာပြုသည်။ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ပဋိပက္ခ များ၊ အုပ်စုဖွဲ့မှုများ ဖြစ်လာသည် ကို မေးပါ။ အဘယ်ကြောင့် အချို့ပြဿနာများသည်ဖြေရှင်းနိုင်ပြီး အချို့က ဘာကြောင့် ဘယ်တော့မှ မပြေလည်တော့သည်ကို မေးပါ။

ဖြစ်နိုင်ချေရှိချိန်တွင် နယ်ဒေသနှင့်တစ်နိုင်ငံလုံး သို့မဟုတ် နယ်ဒေသနှင့် ကမ္ဘာတို့ ဖြစ်ပါစေ- ဘာသာရေးသတင်းများ၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို ပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာစေရန်ပြုလုပ်နိုင်သည့် နည်းလမ်းကောင်းများထဲကတစ်ခုမှာ သတင်းကို နိုင်ငံအဆင့်၊ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအဆင့်သို့မဟုတ် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လားရာနှင့် အဖြစ်အပျက်များအဖြစ် ချိတ်ဆက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဤသို့ချိတ်ဆက်ပြခြင်းသည် စာဖတ်သူ၊ ရုပ်မြင်သံကြား ကြည့်ရှုသူနှင့် နားသောတရှင်များအတွက်

၎င်းတို့၏ မြို့ကို ပိုမိုကြီးမားသည့် ကစားကွင်းကြီးတစ်ခုအဖြစ် အစမ်းသပ်ခံရချိန်အဖြစ် တန်ဖိုးရှိသော ဆွေးနွေးငြင်းခုံမှုမျိုး ခံစားမှုအာရုံကို ပေးစွမ်းသည်။

ဒေသ တွင်း သတင်းအများစုကို လွယ်လွယ်ကူကူပင် နိုင်ငံအဆင့်နှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့် ဆက်စပ်ပြ နိုင်ပြီး ဝတ်ပြုဆုတောင်းရာနေရာနှင့် ဘာသာတရားအများစုသည်လည်း ပြောင်းရွှေ့အခြေချမှုများ၊ သာသနာ ပြုလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ညီအမအဖြစ်ချိတ်ဆက်၍ စုပေါင်းဝတ်ပြု ဆုတောင်းမှုများ၊ နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု စီမံကိန်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ ဘာသာဝင်များက နိုင်ငံ တကာ အကြမ်းဖက်မှုပဋိပက္ခများတွင် တစ်နည်းတစ်ဖုံ သက်ဆိုင်နေသဖြင့် နိုင်ငံတကာနှင့် ခိုင်ခိုင် မာမာ ဆက်နွယ်မှု ရှိနေတတ်သည်။

ပြောဆိုဆွေးနွေးမှုများကိုအားပေးပါ - တစ်ချိန်တည်းတွင် ဘာသာတရားတစ်ခုခုအကြောင်း
သတင်းရေးသားခြင်းမျိုးထက် မတူညီသည့် ဘာသာတရားများ၏ အတွေးအခေါ်များကို ထင်ဟပ် စေသည့် သတင်းအကြောင်းအရာမျိုးကို ဦးတည်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဥပမာ - ဒီကနေ့ ဝီဝါဒကွဲပြားစရာ အဖြစ်ဆုံး လူမှုရေးပြဿနာအပေါ် မတူညီသည့် ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာတရားအစုံအဖွဲ့များက မည်သို့ ချဉ်းကပ်သနည်း။

အချိန်မီပါစေ သို့သော် နာတစ်ဖျားစာ စောဖို့ကို အလွန်အာရုံမစိုက်ပါနှင့် - ဘာသာရေးနှင့်အတူ အကောင်းဆုံး သတင်းအချို့သည် မဲတစ်မဲ၊ ခေါင်းဆောင်တစ်ယောက်ပြောင်းလဲခြင်း၊ မူဝါဒ တစ်ခုပြောင်း လဲခြင်းက လူတို့၏ နိစ္စဒုဝဘဝများကို အကျိုးသက်ရောက်မှုကို ဘယ်လိုရှိသလဲ ဆိုသည် ကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်တင်ပြသည့် နောက်ဆက်တွဲရလဒ်များဖြစ်သည်။

နေ့ထူးနေ့မြတ်များကို မကြောက်ပါနှင့် - ဘာသာရေးသတင်းထောက်အများစုသည် အဓိကဘာသာ တရား ကြီးများ၏ နေ့ထူးနေ့မြတ် ပိတ်ရက်များအကြောင်းကို သတင်းရေးသားကြသည်။ အများစုမှာလည်း အဆိုပါ သတင်းများကို စိုးရိမ်ထိတ်လန့်စွာချဉ်းကပ်လေ့ရှိသည်။ သို့သော် စမတ်ကျ သည့် သတင်းထောက်များကမူ ပိုမိုကျယ်ပြန့်သည့် သတင်းအချက်အလက်များ စူးစမ်းရှာဖွေနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုအဖြစ် နေ့ထူးနေ့ မြတ်များကို အသုံးပြုလေ့ရှိသည်။ သူတို့သည် နေ့ထူးနေ့မြတ်ဆိုသည့် မှန်ဘီလူးကို အသုံးပြု၍ လူတစ်ယောက်၊ အခန်းအနားတစ်ခု၊ အကြောင်း အရာတစ်ခု၊ ဆိုဆုံးမမှုတစ်ခု သို့မဟုတ် လားရာဦးတည်ချက်တစ်ခုကို ရှာဖွေကြသည်။ နေ့ထူးနေ့မြတ်များကို စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်းအပေါ် သတင်းလုပ်ငန်းအစိတ်အပိုင်းအတွင်း အငြင်းပွား စရာများလည်းရှိသည်။ သတင်းထောက်တစ်ယောက်အတွက် တစ်နှစ်အတွင်း ဘာသာရေး နေ့ထူးနေ့မြတ် ၇ ရက်သို့မဟုတ် ထိုထက်ပိုခြင်းသည် လုပ်စရာ အလွန်များပြားလှသည်။ ဓာတ်ပုံ အက် ဆေး၊ သတင်းဓာတ်ပုံ၊ အမေးအဖြေကဏ္ဍ၊ စာရေးဆရာ သို့မဟုတ် အကြောင်းအရာသည် အဆိုပါ ဘာသာ ရေးနေ့ထူးနေ့မြတ်နှင့် ဆက်နွယ်နေပါက စာအုပ်သုံးသပ်ချက်၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ အစားအသောက် ကဏ္ဍ စသဖြင့် သမားရိုးကျမဟုတ်သည့် တီထွင်ဖန်တီးမှုများ ပြုလုပ်နိုင်သည်။

ပြည်သူလူထု၏အင်အားကိုမှီခိုပါ။

ဘာသာရေးနှင့်ယုံကြည်မှု အကြောင်းအရာများသည် အမြဲတမ်းလူအများ အကြောင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဖြစ်နိုင်သည့် အခါတိုင်း ဘာသာရေးအဆုံးအမ၊ အဖွဲ့အစည်းသို့မဟုတ် တရားဝင်ဖြစ်ခြင်းအကြောင်း သတင်းများသည် ကဖျက်ယဖျက်ပြုလုပ်သည့် အာဏာပိုင်များကို ကျော်လွန်နေသင့်သည်။ အကယ်၍ ရွေးချယ်ခြင်းက ရေးသားနိုင်လောက်သည်အထိ အရေးပါပါက လူအများ၏ ဘဝများကို မည်သို့အကျိုးသက်ရောက်နိုင်သည်ကို နောက်ထပ်အဆင့်များရှာဖွေခြင်းကလည်းအရေးကြီးသည်။

ဘာသာရေးနှင့် ယုံကြည်မှုများအကြောင်း လူအများကို ပြောခွင့်ပေးပါ။ မကြာခဏဆိုသလို ရင်းမြစ်များက ၎င်းတို့၏ ဘာသာရေးများက ၎င်းတို့၏အမူအကျင့် များကို မည်သို့ လမ်းညွှန်သည်ကို ပြောဆိုလာကြသည့်အခါ သတင်းထောက်များက ရှင်းလင်းအောင်ဦးတည်ပေးသည်။ ၎င်းဘာသာရေးပြောဆိုဆွေးနွေးမှုများကို အားပေးခြင်းဖြင့် သတင်းထောက်များကလည်း အရေးပါသော တန်ဖိုးများနှင့် အရေးကြီးသောအချိန်များအကြောင်းပိုမို သင်ယူနိုင်သည်။

ဘာသာရေးသည် ပျက်စီးလွယ်သည့် အကြောင်း ရင်းမြစ်များကို မေးပါ။ လူအများက ၎င်းသည် လွမ်းမိုးမှုရှိသည်ကို သိထားကြသည်။ သို့သော် သင်က မေးခွန်းများမေးတိုင်း သင့်၏ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုက သင့်ဆုံးဖြတ်ချက်ကို မည်သို့အကျိုးသက် ရောက်မှု ဖြစ်စေသနည်းဟု အမြဲမေးနိုင်သည်။

ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်တို့၏ ပြောစကားများကိုတစ်ဖက်သတ် မှီခိုပြီးအပြည့်အဝယုံကြည်ပါနှင့်။ သူတို့၏ ပြောစကားများ၊ ရှေ့ဖြစ်အဟောများက မှန်ကန်နေသည့်အခါ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၏ ပြောစကားများနှင့်လူအများ၏ဆောင်ရွက်မှုနှင့်ယုံကြည်မှုများအကြားတွင် အလှမ်းကွာနေတတ်သည်။

သတင်းရင်းမြစ်များ မွေးမြူပါ။ အခြားကဏ္ဍမှ သတင်းအချို့ကလည်း ဘာသာရေးများတွင် ဝင်ရောက်တတ်သဖြင့် သတင်းရင်းမြစ်များကို မွေးမြူထားခြင်းက သတင်းကောင်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ရန် အလွန်အရေးပါသည်။

သတင်းပေးပို့ခြင်းနှင့်တိကျသေချာစွာပုံဖော်ခြင်း

ဘာသာရေးသတင်းပေးပို့ချက်ကောင်းများသည် သတင်းစာပညာကောင်းမှ အစပြုသည် - “ဘာသာရေးနဲ့ မသက်ဆိုင်တဲ့ သတင်းပေးပို့မှုတွေအပေါ် မေတ္တာ မထားဘူးဆိုရင် ဘာသာရေးသတင်းတွေ အပေါ်မှာလည်း ချစ်ခင်စိတ်ရှိမှာမဟုတ်ပါဘူး” ဝါရင့်သတင်းထောက် ရစ်ချက် အာစ်တ်လင်း ကပြောသည်။ သတင်းတိုင်းတွင် ကျွမ်းကျင်သော သတင်းပေးပို့မှု စွမ်းရည်ကို အသုံးပြု၍ တိကျခိုင်မာသော အချက်အလက်များပေးခြင်းနှင့် ရှင်းလင်းနားလည်စေရန် အသိဉာဏ်များပေးနိုင်သည်။

မည်သည့်အရာကမျှဘောင်မကျော်ပါ။အရာတိုင်းကိုမေးမြန်းပါ။

သတင်းလွတ်လပ်ခွင့်အနည်းငယ်မျှသာ ရှိသည့် နိုင်ငံများတွင်ပင်လျှင် သင်တတ်နိုင်သမျှ သတင်းရေးသားတင်ဆက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ရိုမန်ကက်သလစ် ဘုန်းတော်ကြီးများ၏ အလွဲသုံးစားမှုတွင်ဆိုလျှင် နိုင်ငံတကာ၏ သတင်းတင်ဆက်မှုက ဘာသာရေးတွင် သနားညှာတင်မှုကင်းကင်းဖြင့် သတင်းပေးပို့ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြသခဲ့သည်။ စာဖတ်သူ နှင့် ရုပ်မြင်သံကြားပရိတ်များက ဘာသာရေးနှင့် အဖွဲ့အစည်းခေါင်းဆောင်များကို ခိုင်မာသည့်မေးခွန်းများ ထုတ်ခြင်းအားဖြင့် အဆိုပါသတင်းများအပေါ် တုန့်ပြန်မှုများပြသခဲ့ကြသည်။ သတင်းထောက်က သတင်းရင်းမြစ်များကို လေးစားသမှုဖြင့် ဆက်ဆံရန် အရေးပါသလို၊ သူတို့သည် ဘာသာရေးကိစ္စများနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဆက်ဆံရသဖြင့် မေးရမည့်မေးခွန်းများကို ချန်လှပ်ထားခြင်း၊ နောက်ခံအချက်အလက်များကို စစ်ဆေးခြင်းတို့တို့ မချန်လှပ်ထားသင့်ပေ။

ငွေနှောက်လိုက်ပါ- ဘာသာရေးအဝန်းအဝိုင်းအတွင်း ဆိုးရွားလွန်းလှပြီး သတင်းများမထွက်ပေါ်သည့် အကြောင်းအရာမှာ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေဖြစ်သည်။ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုကဲ့သို့ နိုင်ငံအချို့ တွင် အကျိုးအမြတ်မယူသည့် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ၎င်းတို့၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာ တင်ပြမှုမကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိနေသည်။ မည်သည့် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းအများက အစိုးရကို အစီရင်ခံ သည်၊ ၎င်းတို့ကို ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်သူများနှင့် မည်သည့် သတင်းအချက်အလက်များ မျှဝေသည် ဆိုသည်ကို လေ့လာရမည်။ ငွေကြေးများစီးဆင်းလည်ပတ်ပုံအကြောင်း မေးမြန်း၍ ဘတ်ဂျက် စာရင်းဇယားများကို ကူးယူလေ့လာပါ။ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ မဗွယ်မရာကိစ္စရပ်များလည်း ၎င်းတို့ကို ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်သူများ၏ လုပ်ဆောင်မှုများတွင် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ ၎င်းတို့အများစုမှာ ငွေကြေး စာရင်း ဇယားများကို ကောင်းစွာကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် စာရင်းကိုင်များ မဟုတ်သောကြောင့် ဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် မကြာခဏဆိုသလိုအလှူအတန်းများမှ များစွာသောအကျိုးအမြတ်၊ ငွေကြေးရရှိသည်။ သို့သော် ၎င်းငွေကြေးအပေါ် မည်သို့သုံးစွဲ၍ မည်သို့ကုန်သွား သည်ကို ပြဿနာ တစ်စုံတရာ မပေါ်မခြင်း စစ်ဆေးမှု မရှိသလောက် အားနည်းကြသည်။

ဘာသာရေးက ကောင်းမွန်ခြင်းများရော မကောင်းဆိုးဝါးများနှင့်ပါ ဆက်ဆံရသည်။ သို့သော်နေ့စဉ်ဘဝတွင် အဖြူအမည်း မသဲကွဲသူများရှိသည်။ မသဲကွဲသူ ၅၀၀၀၀ ထက်ပိုအောင် တွေ့ရလျှင်တောင် အလေးအနက်ထား လေးစားလိုက်ပါ။ ဘာသာရေးပြဿနာဖြစ်နေသည့် မိသားစု တစ်စု အကြောင်းသတင်းရေးရသောအခါ ၎င်းပြဿနာများသည် ဘာသာရေးလုပ်ငန်း ဆောင်တာ များကို ပုံမှန်မဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းပါဝင်သည်ကို တွေ့ရမည်။ ဘာသာရေးသည် မကြာခဏဆိုသလို ရှုပ်ထွေး ပွေလီသော မျက်လင့်ချက်များရှိနေသည်။ ၎င်းသည်ကပင် ရေးသားရန်ဆွဲဆောင်နေသည့် အကြောင်း အရာတစ်ရပ်ဖြစ်သည်။

နက်နက်နဲနဲတူးဖော်ပါ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ရေးသားတင်ဆက်ခြင်းများတွင် ဘာသာရေးကဏ္ဍမှ လိင်ပိုင်း ဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုသည် ငွေကြေးအလွဲသုံးစားမှုများအထိ ရှိသောကြောင့် ၎င်းတို့ ကိုကိုင်တွယ် နိုင်သည့် ပညာများရရှိမည်။ ၎င်းသတင်းများအတွက် သတင်းထောက်များက နက်နက်နဲနဲ တူးဖော်ရန် လိုအပ်သည်။

ပဋိပက္ခနှင့်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကြားတွင်ထိုနေခြင်း

ဘာသာရေးအကြောင်း သတင်းရေးသားပေးပို့ရာတွင် မကြာခဏဆိုသလို အစွန်းရောက်မှုများ၊ ပဋိပက္ခဖြစ် သည်အထိ အစွန်းရောက်မှုများနှင့် ဆက်ဆံခြင်းများ ပါဝင်သည်။ အကြံပြုလိုသည့် အချက် အချို့မှာ

- လူအများစုက နေရာအချို့တွင် ကျဆုံးသွားသည့် အတွေးအခေါ်များ ရှိနေချိန်တွင် အကျယ်လောင် ဆုံး၊ ရန်အလိုဆုံးအသံများသည် ကိစ္စအားလုံး၏ အလယ်တွင်ရှိနေသည်။ ကိစ္စတိုင်း အားလုံးနီးပါးတွင် နှစ်ဖက်ထက်ပိုသော ဘက်များရှိနေသည်။ ၎င်းတို့ကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ပါ။
- ကြားဝင်စေ့စပ်ဖြန့်ဖြေသူ၊ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်သူ၊ လေ့လာသုံးသပ်သူနှင့် လူနည်းစု များ စသည့် အပြုသဘောနည်းလမ်းများဖြင့် ဆွေးနွေးငြင်းခုံမှုများကို ရှေ့တိုးစေသည့် သတင်းရင်းမြစ်များရှာဖွေပါ။
- ရန်လိုသည့် သတင်းရင်းမြစ်များ သို့မဟုတ် သတင်းခန်းမထဲက သဲခြေကြိုက်ဖြစ်ခြင်း တို့ကြောင့် ပဋိပက္ခ များကို အလွန်အမင်း အာရုံမစိုက်သင့်ပါ။ အကြောင်းအရာတစ်ခုသည် နေ့စဉ် လူနေမှုဘဝကို သက်ရောက်မှုရှိသလား? ဒီသက်ရောက်မှုခံ လူ့အဖွဲ့အစည်းက ဒီအကြောင်းအရာကို ဂရုစိုက်သလား။ ၎င်းအတိုင်းပုံဖော်ပါ။

- သာမန်ဆွေးနွေးငြင်းခုံမှု၏ အသံများမှ နောက်ဆုံးရရှိလာသည့် ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်များကို အလိုအလျောက် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍသို့ ရောက်ရှိမသွားစေရ။ လူ့ဘယ်နှဦးက ၎င်းသဘောထား အမြင်များကို အမှန်တကယ် သဘောတူညီသနည်း။ ၎င်းတို့က ဘယ်သူတွေ အတွက် စကားပြောပေးနေခြင်းမျိုးဖြစ်သနည်း။
- အစွန်းရောက်အမြင်ရှိသူများက သတင်းများကို ဖြစ်ပေါ်စေသည် အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ၎င်းတို့ ၏ ခံယူချက် ပေါ်တွင်အခြေခံ၍ အစွန်းရောက် လုပ်ဆောင်ချက်များကို မကြာခဏ ဆိုသလို လုပ်ဆောင်လိုစိတ်ရှိခြင်း ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု အစွန်းရောက်နှင့် အစွန်းရောက်ရန် အလားအလာရှိသည့် အုပ်စုများထံမှ သတင်းအချက်အလက် စုဆောင်းရာတွင် ဂရုစိုက်၍ မည်သို့မည် ပုံဆောင်ရွက်ရမည်ကို နားလည်ပါ။
- တကယ်တမ်းအချို့သောသူများသည် လှည့်စားလေ့ရှိကြသည်။ ဘာသာရေးသတင်းထောက်အများစု သည် အနည်းဆုံးတစ်ကြိမ်တစ်ခါတော့ ကိုရို.ကားယားနိုင်သော ဘာသာရေး ပြစ်တင်ဝေဖန်မှု၊ မဖြစ်နိုင်သည့် စွပ်စွဲချက်ပြုလုပ်မှုပြုလုပ်ထားသည့် ပေးစာသို့မဟုတ် တယ်လီဖုန်းဖြင့် အကြောင်းကြားမှု တစ်ခုခုကို လက်ခံရရှိလေ့ရှိသည်။ အကယ်၍ ၎င်းကဆက်လက်ပြောဆိုနေလျှင် မိမိ အထက်အရာရှိ၏ ကျောထောက်နောက်ခံဖြင့် ၎င်းတို့၏ပြောဆိုမှုနောက်ကို မလိုက်နိုင် ကြောင်း၊လက်မခံကြောင်း ယဉ်ကျေးစွာဖြင့် ခိုင်ခိုင်မာမာရှင်းပြရမည်။

တံဆိပ်များကို ဂရုပြုပါ

လစ်ဘရယ်အပါအဝင် တံဆိပ်များသည် နိုင်ငံအမျိုးမျိုး အကြောင်းအရာ အမျိုးမျိုးပေါ် မူတည်ပြီး အဓိပ္ပာယ်အမျိုးမျိုး ဖော်ဆောင်သည်။ ခြုံငုံ တံဆိပ်တပ်ခြင်းထက်ယုံကြည်မှုများကို ဖော်ပြထားသည့် တိကျသည့် တံဆိပ်တပ်ပါ။ သူတို့ကိုယ် သူတို့ မည်သို့ သတ်မှတ်သည်ကို ရင်းမြစ်ကို အမြဲတမ်း သေချာစွာစာမေးပါ။

မတူကွဲပြားမှုများကိုလက်ကိုင်ပြုပါ

ပါဝင်ပါ။ လူများ၏ အမြင်များအားလုံးပါဝင်သည့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အသိအမြင်ရှိမှု အနေအထား အစုံမှ လူများက တန်ဖိုးထားနည်းလည်နိုင်သည့် သတင်းများရေးနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ပါ။ အကြောင်းအရာတစ်ခုကို ရေးသားရသည့်အခါ မိမိနှင့်ရင်းနှီးနေသည့် ဘာသာရေးတစ်ခုထဲတွင်ပင် မိမိကိုယ်ကို ကန့်သတ်မထားဘဲ မည်သည့်ဘာသာလေ့ထုံးစံ ပါဝင်သည်ကို စူးစမ်းပါ။ ဘာသာရေးများ၏ ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများ၊ခေါင်းဆောင်များအကြောင်း ကို ရည်ရွယ်သည့်အခါ ဘာသာရေး ဆိုင်ရာတိကျသောအမည်များ သုံးခြင်းရှောင်ကျဉ်ပါ။

မတူကွဲပြားမှုရှိပါ-

ဘာသာရေးအကြောင်း သတင်းများရေးသားရသည်အခါ ယုံကြည်မှုမတူညီခြင်း၊ လူမျိုး၊ဘာသာ၊ စီးပွားရေး အခြေအနေ၊ ပထဝီအနေအထားနှင့် အသက်အရွယ် စသော မတူကွဲပြားမှု တိုင်းက သတင်းကို ကျယ်ပြန့်များပြားစေသည်။ ၎င်းတို့ကို စူးစမ်းလေ့လာနိုင်အောင် အားထုတ်ပါ။ ဘာသာရေး ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုနှင့် ကျင့်ကြံမှုတို့သည် မည်သည့်နေရာတွင် နေထိုင်သည်၊ မည်သည့်နေရာမှ လာသည်၊ မည်မျှပိုင်ဆိုင်မှုရှိသည် နှင့် မည်သည့်ဘာသာကို ယုံကြည်ကိုးကွယ် သည် တို့အပေါ်မူတည်၍ သက်ရောက်မှုရှိသည်။

ဘာသာရေးတွင် လူများစုက အမြဲတမ်း ဦးဆောင်အုပ်ချုပ်မနေပါ။ ကိုးကွယ်မှု၊ ယုံကြည်မှု နယ်ပယ်အဝန်းအဝိုင်းတွင် လူနည်းစု၏ အသံကလည်း အရေးပါသည်။ ဘာသာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အကြီးမားဆုံး အကြောင်းအရာတွေထဲက တစ်ခုက ကိုးကွယ် ယုံကြည်ရာတူညီသည့် လူများသည် ပိုမိုနီးကပ်စွာ နေထိုင်အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်အောင် သင်ယူလေ့လာ သည့် နည်းလမ်းဖြစ်သည်။ ထိုအခြေအနေတွင် လူနည်းစု၏အသံများသည် အရေးပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့သည် “ကျောက်မီးသွေးမိုင်းက စာဝါငှက်” ဆိုသည့် ဆိုရိုးအတိုင်း ပဋိပက္ခတစ်ခုကို ပထမဦးစွာ သတိပေးမှုပြုလုပ်၍ ဖြစ်လာနိုင်သည့် ပြဿနာများအပေါ် စိုးရိမ်စိတ်များ ကို မကြာခဏဆိုသလို ထုတ်ဖော်လေ့ရှိသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဘာသာ တရားသည် အံ့ဩဖွယ်ကောင်းသော အုပ်စုဖွဲ့မှုများကြောင့်တစ်အိပ်ယာတည်း အတူတူ အိပ်သူချင်းကိုတောင် သူစိမ်းပြင်ပြင်ဖြစ်စေသည်။ ဒါ့ကြောင့် သတင်းထောက်များက အများစု၏ သဘောဆန္ဒကို သူတို့က ကိုယ်စားပြုနိုင်သည်ဆိုသည့် ကောက်ချက်ချခြင်းမျိုး ဘယ်တော့မှ မပြုလုပ်ရပေ။

မဆုံးဖြတ်ပါနှင့်

လူများ၏ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုသည် တစ်ခါတစ်ရံ “ကျူးလွန်ဖောက်ဖျက်ခြင်း” “အလွန်ရှိသေ ကိုင်းရှိုင်း ခြင်း” “ဂရုတစိုက်ရှိခြင်း” ဆိုသည့် ဘာသာထုံးတမ်းစေလွှတ်တစ်ခုကို တစ်သွေမတိမ်း လိုက်နာ ကျင့်သုံး ကြောင်း ပြသနေသည့် နည်းလမ်းတစ်ခုအဖြစ် သူတို့ဘာသူတို့ သို့မဟုတ် တခြားသူအပေါ် ရည်ညွှန်း သတ်မှတ် တတ်သည်။ သတင်းစာဆရာများကမူ ထိုကဲ့သို့ မတူညီသင့်ပေ။ လူတစ်ဦးတစ်ယောက်၏ ဘာသာတရားအပေါ်ယုံကြည်ချက် နက်ရှိုင်းမှု၊ ပြင်းပြင်းထန်ထန် မရပ်မနား ကျင့်ကြံမှုတို့အပေါ် အကဲဖြတ်ရန်မှာ သတင်းစာဆရာတစ်ယောက်၏အလုပ်မဟုတ်ပါ။ ထိုသို့အကဲဖြတ်မည့်အစား လူတစ်ဦး၏ ဘာသာတရားအပေါ်ယုံကြည်သက်ဝင်ပုံ၊ လိုက်နာကျင့်ကြံမှု အသေးစိတ်တို့ကို ပုံဖော်ရှင်းပြရမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစာဆရာတစ်ဦးသည် လူတစ်ဦးတစ်ယောက်၏ ပြောကြားမှုကို ထပ်မံစိစစ်နိုင်ခြင်းမရှိသေးပါက ၎င်းအကြောင်းအရာများကို အချက်အလက်များ ဟုမသတ်မှတ်သေး ဘဲ လူတစ်ဦးတစ်ယောက်၏ ထုတ်ပြန်ချက်သာဖြစ်သည်ဟု ရှင်းလင်းစွာ ရည်ညွှန်းသင့်သည်။

ထိုသူပြောသည့်အရာများကို တိကျသေချာသည်ဟု ကောက်ချက်ချခြင်းမျိုး မပြုလုပ်နိုင်ပါ။ ဥပမာ - ဂျူးလွတ်တော်အမတ်လောက်တစ်ဦးက ဆဘက်သ်မြို့တွင် မဲဆွယ်လှုပ်ရှားမှုမပြုလုပ်ခဲ့လျှင် သင်သည် အချက်အလက်တစ်ခုအဖြစ် အတည်တကျ ပြောဆိုရေးသားနိုင်သည်။ သို့သော် အကယ်၍ သင်၏သတင်းတွင်ပါဝင်သည့် ဇာတ်ကောင်တစ်ယောက်က ဘဏ္ဍာရေးမှတ်တမ်းမှတ်ရာ တစ်စုံတစ်ရာ မပြဘဲ တီသီ (ခရစ်ယာန်ဘာသာတွင် ဝင်ငွေ၏ ဆယ်ရာခိုင်နှုန်းကို ဝတ်ပြုဆုတောင်းသူများအတွက် အသင်းတော်သို့ပေးသွင်းရသည့်ငွေ) ပေးသည်ဟု ပြောပါက “သူမက တီသီ ပေးသည်ဟုပြောသည်” ဟုသာ ပြောဆိုရေးသားရမည်ဖြစ်သည်။ သူမ၏ပြောစကားများကို ဒီအတိုင်းဖော်ပြ၍ မရပါ။

ထူးဆန်းအံ့ဩဖွယ်သဘာဝလွန်များ

ဘာသာရေးသည် ပြန်လည်စိစစ်မရနိုင်သည့် သဘာဝလွန်ဖြစ်ရပ်များနှင့် ပတ်သက်ဆက်နွယ်နေလေ့ရှိသည်။ ဘာသာတရားတိုင်း၏ သမ္မာကျမ်းစာများ ။ ပိဋကတ်များတွင် ထိုအကြောင်းအရာများနှင့် ပြည့်နှက်နေတတ်သည်။ ဘာသာတရားအများစုက ၎င်းတို့အပေါ်တွင် အခြေခံထားလေ့ရှိသည်။ ဘာသာ ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းစာဆရာတို့ နေ့စဉ်ကြုံတွေ့ရမည့် အဖြစ်အပျက်များတွင် ပျောက်စေ ဆရာများအကြောင်း၊ ကိုယ်ပျောက်ဝိဇ္ဇာ အကြောင်း၊ မကောင်းဆိုးဝါးနှင့်သည့် ပညာရပ်အကြောင်း၊ ဘုရားဂုဏ်တော် တန်ခိုးအာနိသင်များအကြောင်း၊ အစွဲချွတ် မကောင်း ဆိုးဝါးနှင့် အံ့ဖွယ်ကောင်းသော ဘုရား၏ ဂုဏ်တော်နှင့်ညီသော၊ စကားပြော ငိုကြွေးသည့် ရုပ်ထုများအကြောင်း စသောစသော သဘာဝလွန်ဖြစ်ရပ်များနှင့် ကြုံတွေ့လာပြီဆိုလျှင် ဘာလုပ်သင့်ပါသလဲ။

- ဘာဖြစ်တယ်ဆိုသည်ကို အသေးစိတ်ပုံဖော်ပါ။ သင်ကိုယ်တိုင် ဘာမြင်တွေ့ခဲ့ရလဲဆိုတာ။ အခြားသူတွေက ဒီကိစ္စအပေါ် ဘယ်လိုပြောသလဲ ဆိုတာတွေကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်းရှိပါစေ။ သင်၏သတင်းက လူများဘယ်လိုယုံကြည်မှုများဖြစ်ပေါ်နေပြီး ၎င်းအပေါ်ကို မည်သို့ တုန်ပြန်သည် ဆိုသည်မျိုး ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဖြစ်သွားနိုင်ပါသည်။
- မှန် မမှန် စိစစ် စရာ ကိုရှာပါ။ အကယ်၍ တစ်စုံတစ်ယောက်က သူ၏ကင်ဆာရောဂါမှာ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်တစ်ယောက် သို့မဟုတ် နတ်တစ်ပါးပါးကြောင့် ပျောက်ကင်းသွားသည်ဟု ပြောလာပါက ရောဂါပျောက်ကင်းသည်ဟု မပြောမီနှင့် ပြောပြီးချိန်တွင်ရှိသည့် ဆေးမှတ်တမ်း များကို ကြည့်၍ အတည်ပြုချက်ယူရမည်ဖြစ်သည်။
- ဘာသာရေး ထုံးတမ်းစဉ်လာနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အခမ်းအနားတစ်ခုကျင်းပလျှင် အဆိုပါအခမ်းအနား သည် အဆိုပါ ဘာသာတရား၏ လမ်းညွှန်ချက်များကို မည်သို့လိုက်နာမှု ရှိသည် သို့မဟုတ် မည်သို့မည်ပုံလမ်းကြောင်းလွဲသွေဖည်နေသည်ဆိုသည်ကို ရှင်းပြရမည်ဖြစ်သည်။ အခြားအလားတူဖြစ်ရပ်များကို ဥပမာပေးရမည်။ အကယ်၍ ဆီလျော်မည်ဆိုရင်

အဆိုပါကိစ္စ မှားယွင်းနေကြောင်း အခြားဘယ်မှာ သက်သေပြထားသည်ဆိုသည်ကိုပါ ထည့်သွင်းပြောပြနိုင်ရမည်။

- အကယ်၍ မိမိရေးသားရမည့်သတင်းတွင် ငွေကြေးကိစ္စများ ပါဝင်လာပြီဆိုလျှင်၊ တစ်စုံတစ်ယောက်က အလှူကြီးပေးမည်ဟု ကတိကဝတ်ပြုထားပြီး ပျောက်နေသလားဆိုသည်ကို ဖော်ပြရမည်။
- လေးစားရမည် သို့သော် အယူဝါဒစွဲကင်းရမည်။ ဘာသာရေးသတင်းထောက်တစ်ဦးသည် ကြောက်မက်ဖွယ် ယုံကြည်ကိုးကွယ်ခံရသူများနှင့်လည်း ဆက်ဆံရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံခြင်း၊ သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်းသည် သင်၏အလုပ်မဟုတ်ပေ။

သင်၏ကလောင်သွားကို သွေးထားပါ

ကြီးမြတ်သော သတင်းစာအတတ်ပညာသည် ပဋိပက္ခများ၊ တင်းမာမှုများ၊ အပြောင်းအလဲများနှင့် ပတ်သက်နေလေ့ရှိသည်။

ဘာသာရေးတွင် အထက်ပါ ကိစ္စရပ်များအားလုံးရှိနေတတ်သည်။ ၎င်းတို့ကို အသုံးပြုပါ။ ဘာသာရေး သတင်းပေးပို့ချက်များတွင် ပုဂ္ဂလိက အသွင်ကူးပြောင်းခြင်း၊ ဇာတ်လမ်းများ၊ နှလုံးသားကို တိုက်ရိုက်ထိရန်ရှိသည့် ဇာတ်လမ်းပြောပြချက်များ၊ ဇာတ်ကြောင်းပြောပြနိုင်ရန် လုံလောက်သည့် အခွင့်အလမ်းများရှိနေသည်။

ရိုးရှင်းစွာရေးပါ။ သို့သော်အလွန်အကျူးရှင်းလင်းချက်မထုတ်ပါနှင့်

ဘာသာရေးတွင် အာစလျာစ၊ ရှုပ်ထွေးသည့် ဗန်းစကား၊ နှစ်ထောင်ပေါင်းများစွာကတည်းက ဆွေးနွေးငြင်းခုံအဖြေမရှိခဲ့သော ဘာသာစကားများဖြင့် ပတ်သက်နေတတ်သည်။

အဆိုပါအကြောင်းအရာများကို တစိုးတစေ့မှမလွဲ ဖော်ပြနိုင်စေရန် တိကျပြီး အဆိုပါအကြောင်းအရာများနှင့်လည်းယှဉ်ပါးသဟဇာတဖြစ်ရမည်ဖြစ်သည်။ အကြောင်းအရာထဲတွင် ထဲထဲဝင်ဝင်ပတ်သက်နေသူနှင့် သာမန်ထသွားထလာ လေ့လာသူများပါ နားလည်နိုင်သည့် ရိုးရှင်းသော ဘာသာစကားများဖြင့်လည်း ရေးသားရမည်ဖြစ်သည်။

သတိပြုရမည်မှာ စကားလုံးရွေးချယ်မှုကြောင့် မိမိကိုယ်တိုင် သတိမမူမိဘဲ ဘက်လိုက်သည်ပုံသဏ္ဍန်ဖြစ်သွားတတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသို့မဖြစ်စေရန် သတင်းရင်းမြစ်၏ ပြောစကားများကို စကားပြေသဏ္ဍန် ပြန်လည်ရေးသားရာတွင် တိကျမှုနှင့် အဓိပ္ပါယ်နားလည်မှုတို့အတွက် သတင်းရင်းမြစ်နှင့်ပင်ပြန်လည်စစ်ဆေးရမည်ဖြစ်သည်။ သင်က “မွတ်ဆလင်တွေက ယုံကြည်သည်” ဟု သင်က ပြောသည့်အခါ သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။ ဥပမာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများကြား အကြီးအကျယ်ခြားနားမှုများရှိနေတတ်ခြင်းမျိုး ။

ဘလော့နှင့် လူမှုကွန်ယက်

သင်၏ ပုဂ္ဂလိက ယုံကြည်မှုများနှင့် ထင်မြင်ယူဆချက်များကို ရေးသားပြီး တွစ်တာမှတစ်ဆင့် ဖြန့်ဝေလိုက်ခြင်းသည် သင်၏သတင်းရင်းမြစ်များ၊ ပရိသတ်များနှင့် ဆက်ဆံရေးကို ပြောင်းလဲသွားစေနိုင်သည်။

အချို့သောကိစ္စများတွင် သင်၏ရေးသားဖြန့်ဝေခြင်းက မျှတပြီး ဘက်လိုက်မှုကင်းသည့်တိုင် လူများ၏ ယုံကြည်မှု ကို ထိခိုက်စေနိုင်သည်။ အဆိုပါကြောင်းပြချက်ကြောင့် အချို့သော သတင်းထောက်များက ၎င်းတို့၏ ထင်မြင်ယူဆချက်နှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုကို မရေးသားရန် ဆုံးဖြတ်ထားပြီး အချို့သော သတင်းဌာနအဖွဲ့အစည်းများက ၎င်းတို့၏သတင်းထောက်များ ထိုသို့ရေးသားခြင်းကို တားမြစ်ထားလေ့ရှိသည်။

စာမျက်နှာကော်လံများ၊ သုံးသပ်ချက်ဆောင်းပါးများ၊ ဘလော့များနှင့် လူမှုကွန်ယက်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် ၎င်းတို့၏ရပ်တည်ချက်ကို တိုးမြှင့်ပြသ၍ စာဖတ်သူ၊ ရုပ်မြင်သံကြားကြည့်ပရိသတ်၊ သောတရှင်တို့နှင့် ခိုင်မာသည့် ဆက်သွယ်ရေး တည်ဆောက်နိုင်ကြောင်းလည်း အခြားသော ဘာသာရေးသတင်းထောက်များက သိရှိနားလည်ထားကြသည်။ အချို့က ဘာသာရေးကဏ္ဍအတွက် သီးသန့်ကော်လံဖွင့်ရေးသားလေ့ရှိပြီး တစ်ခံတစ်ရံ သူတို့၏ သတင်းရေးသားပေးပို့ချက်တွေအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှု လျော့ပါးစေလိုသည့် အခါတွင်သာ သတင်းများကို ရေးသားလေ့ရှိသည်။ အခြားသောသတင်းသမား အများစုမှာ သတင်းစာကော်လံထက် အင်တာနက်ဘလော့များကိုအသုံးပြု၍ ၎င်းတို့၏ ထင်မြင်ချက်များကိုပြောဆိုလေ့ရှိသည်။ ၎င်းတို့သူ အရောင်အသွေးများ၊ ဆက်စပ်ပတ်သက်နေမှုများနှင့် မူလ သတင်းထဲတွင် မဖော်ပြဖြစ်ခဲ့သည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဘလော့နှင့် လူမှုကွန်ယက်စာမျက်နှာများမှတစ်ဆင့် မျှဝေလေ့ရှိသည်။ စာဖတ်သူများနှင့်လည်း အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးလေ့ရှိသည်။ စာရေးသူ၏ ထင်မြင်ယူဆချက်အနည်းငယ်ကိုချပြပြီး စာဖတ်ပရိသတ်ထံမှ တုန့်ပြန်လာသည် ထင်မြင်ချက်များစွာကို စူးစမ်းရှာဖွေလေ့ရှိသည်။ သတင်းခန်းအများစုအနေဖြင့်မူ သတင်းထောက်များက တွစ်တာနှင့် ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်ကဲ့သို့ လူမှုကွန်ယက်စာမျက်နှာများတွင် ၎င်းတို့လက်ရာများ တင်ပြ စေလိုကြသည်။

ဘလော့နှင့် တွစ်တာတို့မှာ စမတင်ခင်တွင်

- ဘယ်အယ်ဒီတာနှင့် ထုတ်လုပ်သူတို့က ကျွမ်းကျင်သည်ဆိုသည်ကို ဖော်ထုတ်ပါ။
- အွန်လိုင်းပေါ်တွင် ထောင်ပေါင်းများစွာသော ဘာသာရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် ဘလော့ဂ်များရှိနေသည်။ ထို့ကြောင့် ဘယ်နယောက်ကများ သင်၏စာမျက်နှာကို ဖတ်မည်နည်း။ ထို့ကြောင့် သင်၏ပုံမှန်မီဒီယာလက်တန်များဖြစ်သည့် ရုပ်သံ၊ သတင်းစာတို့နှင့်

အင်တာနက် ဘလော့စာမျက်နှာတို့တွင် မည်သည်က ပိုမိုကောင်းမွန်ပြီး ပရိသတ်ထံသို့ရောက်ရှိစေရန် အသုံးဝင်ဆုံးနည်းလမ်းဖြစ်မည်ဆိုသည်ကို ပြန်လည်စဉ်းစားစေချင်သည်။

- သင်၏ဘလော့နှင့် လူမှုကွန်ယက်စာမျက်နှာတွင် မည်သည့်အကြောင်းအရာကို ဖော်ပြချင်သည် မည်သည့်အချက်များပါဝင်စေချင်သည်ဆိုသည်ကို သေချာစွာစဉ်းစားပါ။ မည်သို့သော အတွေးအခေါ်ထင်မြင်ယူဆချက်မျိုး မည်သည့် ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးပုံစံပြင်ဆင်မည်ဆိုသည်ကို သင်၏အထက်လူကြီး သို့မဟုတ် အယ်ဒီတာနှင့် သင်တို့ကြား မျက်နှာမပျက် သက်တောင့်သက်သာ ရှိစေရန် သေချာဖို့လိုသည်။
- လုပ်ငန်းခွင်နှင့် မသက်ဆိုင်ဘဲ သင်၏ဘလော့ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်ပြီဆိုပါကလည်း အဆိုပါ ဘလော့သည် လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ပိုမိုသိမြင်နားလည်နိုင်စေဖို့အတွက် အထောက်အကူဖြစ်သည်ဆိုသည်ကို သင်၏ အထက်လူကြီး သို့မဟုတ် အယ်ဒီတာကို နားလည်အောင်ပြောပြရမည်ဖြစ်သည်။

ဘာသာရေးတွင် အတွေးအခေါ်များက သတင်းဖြစ်သည်။ ပုံမှန်လည်ပတ်နေသည့် သတင်းမီဒီယာများရှိ သတင်းစာဆရာများတွင်လည်း ကိုယ်ပိုင် တွေးမြင်ယူဆချက်များရှိနေကြသော်လည်း ပရိသတ်အများစုမှာ သတင်းစာဆရာတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ထင်မြင်ယူဆချက်များကို သိမ်းဆည်းထားပြီး သတင်းများပေါ်တွင် မျှတစွာ တင်ဆက်မှုကိုသာ မျှော်လင့်ကြသည်။ သတင်းစာဆရာ အနည်းနယ်ကတော့ သတင်းများတွင် မိမိ၏ ကိုယ်ပိုင်အယူအဆများကင်းလွတ်အောင် စီမံခန့်ခွဲနိုင်ကြသည်။ သတင်းနှင့် ထင်မြင်ချက်ဆောင်းပါးများကို ခွဲခြားရေးသားသည်။ သို့သော် အချက်အလက်အဖြစ်ပြသနိုင်ဖို့ အနုစိတ်လွန်းလှသည့် ဘာသာရေး ကဏ္ဍအတွက် မျှတမှုဆိုသည်မှာ အလွန်ကို နူးညံ့သိမ်မွေ့ လှသည်။

အမုန်း စကားကို ရှောင်ကြဉ်ခြင်း

ကြီးမားသော အခွင့်အာဏာသည် ကြီးမားသောတာဝန်ယူမှုမှလာသည်။ သတင်းထောက်သည် အချက်အလက်ရှာဖွေရယူရန် တာဝန်ရှိသလို အထူးသဖြင့် နိုင်ငံရေး တင်းမာမှုဖြင့်တက်နေချိန်နှင့်ဘာသာရေး ပဋိပက္ခများဖြစ်နေချိန်တွင် အစွန်းရောက်အမုန်းတရားများ များပြားမလာစေရန်လည်း ရှောင်ကြဉ်ရန် တာဝန်ရှိသည်။ အမုန်းစကားများသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် စာဖတ်သူများအတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်း မဟုတ်ဘဲ ကမ္ဘာပေါ်ရှိအခြားအစိတ်အပိုင်းများကဲ့သို့ အားလုံးသည်သာမန်အဖြစ် သတင်းစာပညာကို လည်း ဖုံးအုပ်ထားသည်။ တခါတရံ အမုန်းစကားသည် နှစ်လိုဖွယ်မရှိသော တံဆိပ်ကပ်မှုသိမ်းကျုံးပြောဆိုမှုကို အားပေးရုံမျှသာမဟုတ်ဘဲ ပိုမိုဆိုးရွားသော ကိစ္စများကို ပေါ်ပေါက်စေသည်။ အခြားမကြည့်ပါနှင့်။ ၁၉၉၄ခုနှစ်က

ရဝမ်ဒါတွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လူမျိုးတုန်းသတ်ဖြတ်မှုသည် အမုန်းစကား ရေဒီယို ရုပ်သံလွှင့်ချက်ကြောင့်ဖြစ် သည်။ထို့ကြောင့် ရေဒီယို၊ရုပ်သံလွှတ်လပ်ခွင့်ကိုလည်း ပိုမိုဂရုပြုရမည်။

အမုန်းစကားတွင် မည်သည်တို့ ပါဝင်သနည်း

အဖြေက လွယ်ကူပါသည်။ ကမ္ဘာတဝန်းရှိ အမုန်းစကား အဓိပ္ပါယ်သတ်မှတ်ချက်များသည် အနည်းငယ် တူညီမှုရှိသည်။ လူတို့၏တစ်ဦးချင်း သို့ မဟုတ် အုပ်စုလိုက်၏ သွင်ပြင်လက္ခဏာကို အခြေခံ၍ မကောင်းပြောခြင်း၊ အရေးမပါသလိုပြောခြင်းဟုလည်း စဉ်းစားနိုင်သည်။

လူမှုရေးနှင့်နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ်က ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်း၊ရင်းနှီးဖော်ရွေမှု မရှိခြင်း သို့မဟုတ် အကြမ်းဖက်ခြင်းတို့ပါဝင်သည့် အမျိုးသားရေး၊ဘာသာရေး၊လူမျိုးရေး၊ ဆိုင်ရာအတွေးအခေါ်များကို အားပေးမှုများကို အမုန်းစကားဟု သတ်မှတ်သည်။ အချို့က ဘုရားတရားမကြိုက်စကားများကို လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုခွင့် အကြောင်းပြချက်ဖြင့် ကာကွယ်ချိန်တွင် နိုင်ငံအချို့က ၎င်းစကားများကို အကြမ်းဖက်မှုများ ဖြစ်စေသော ပြောဆိုမှုအဖြစ် သတ်မှတ်ဆုံးဖြတ်သည်။

ရင်းမြစ်တစ်ခုဆီမှ ပြောစကားတစ်ခုသည်ပင် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်း၊ အမုန်းတရားပါဝင်ခြင်း၊နှစ်လိုဖွယ်မရှိခြင်း၊ အန္တရယ်ရှိခြင်း၊အသရေဖျက်ခြင်း၊ဘုရားမကြိုက်သော စကားဖြစ်ခြင်း၊ သစ္စာဖောက်ခြင်း၊အကြည်ညိုပျက်စေခြင်း မျိုးလား၊ အပြည့်အဝလက်ခံဖွယ်ရာစကားလားဆိုသည်ကို သင်သတင်းပေးပို့မှုအပေါ်မူတည်ပြီး ဆုံးဖြတ်နိုင်သည်။သင့်ကိုသင် ပြည်တွင်းဥပဒေများ၊ခံစားချက်များနှင့် ရင်းနှီးမှုရှိအောင် ပြုလုပ်ထားရန်အရေးကြီးသည်။မိမိကိုယ် မိမိ ဆင်ဆာဖြတ်နေခြင်းမျိုး အမြဲ မလိုအပ်ပါ ။သို့သော် အလုပ်သဘာဝ၏ ဖြစ်နိုင်ချေရှိသော အကျိုးဆက်များကိုသတိထားရမည်။

ဘက်လိုက်ခြင်း- လူများအကြောင်း ပုံဖော်ရာတွင်မတိကျသော ရေးသားခြင်းနှင့် မှားယွင်းသွားစေရန် ဦးဆောင်ရေးသားခြင်းမျိုးကို ရှောင်ရှားခြင်းသည် ကောင်းသော သတင်းပေးပို့ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အမုန်းစကား၊ တံဆိပ်ကပ်မှုသိမ်းကျုံးပြောဆိုမှုနှင့်လူသားအဖြစ်မှ နိမ့်ချပြောဆိုမှုများသည် လူထုဖတ်ရှုရပါကလည်း ကောင်းကျိုးရရှိမည် မဟုတ်ဘဲ ပဋိပက္ခများကိုပင် ပိုဆိုးစေသည်။

သတင်းသမားတစ်ဦးအနေဖြင့် အန္တရယ်ဖြစ်နိုင်ချေများကို လျော့ချရမည်။လူများကို လွမ်းမိုးနိုင်ရန်အတွက် ပုံမှန်မဟုတ် အံ့ဩဖွယ်ကောင်းသော၊ မလိုအပ်သောအရာများသည် တာဝန်ယူမှုရှိသော ပညာပြည့်ဝသော သတင်းသမားများ၏ လက်နက်အသုံးအဆောင် မဟုတ်ပါ။

အခန်း သုံး

သတင်းထောက်များ၊အယ်ဒီတာများအတွက်အကြောင်းအရာများ

နိုင်ငံရေးသတင်းထောက်အဖြစ်မှ ဘာသာရေးသတင်းထောက်အဖြစ်ပြောင်းလဲသူများသည် ရင်းမြစ်များက သတင်းသမား၏ ဘာသာရေးယုံကြည်ချက်ကို မေးသောအခါတွင် အံ့သြကြသည်။အကယ်၍ ၎င်းတို့မည်သို့ မဲပေးသည် ကို မမေးပါက မည်သည့်နေရာတွင် သို့မဟုတ် အဘယ်ကြောင့်ဝတ်ပြုဆုတောင်းသည်ကို အဘယ်ကြောင့် အမေးခံရမည်နည်း။ ဘာသာရေးသည် နီးစပ်သောစိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ရှိသော၊အကူညီပေးတတ်၊ သတင်းပေးတတ်သည့် ခေါင်းစဉ်တစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ ၎င်းအချက်ကပင် သတင်းထူးသတင်းကောင်းများ ဖြစ်စေနိုင်သည့် အကြောင်းပြချက်ဖြစ်သည်။ထို့အပြင်ရင်းမြစ်များနှင့် ပရိတ်သတ်ကလည်းသင်မည်သည်ကို ယုံကြည်သက်ဝင်သည်ကို စိတ်ဝင်စားကြခြင်းကလည်း အကြောင်းပြချက်တစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ သတင်းသမားသည် အချက်အလက်ကိုပေးပို့ရမည်ဖြစ်သည် သို့သော် ဘာသာရေးကမူ သေချာသော မသေချာသော ယုံကြည်မှုအပေါ်အခြေခံသည်။ လူအများ၏ ဘာသာရေးယုံကြည်ချက်သည် သူတို့၏ မဲပေးမှု၊ သူတို့ကလေးများကို ထားရှိမှုနှင့် အချိန်နှင့်ငွေကို သုံးစွဲမှုများ နည်းလမ်းများအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်သည်။

သတင်းသမားအဖြစ် ၎င်းတို့၏အလုပ်က အကျိုးသက်ရောက်မှု ဘာကြောင့်မဖြစ်သင့်တာလဲ?

ဘာသာရေးသတင်းရေးသားပေးပို့သူများသည် အချက်နှစ်ချက်တွင် သေချာရမည်။ ၎င်းမှာ ရင်းမြစ်များက သင့်ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုကို မေးလိမ့်မည်၊သင့်နှင့် မတူညီသော ကိုးကွယ် ယုံကြည်မှုဖြစ်လျှင်တောင်မှ သူတို့၏ ယုံကြည်မှုကို ရေးသားပေးရမည်။သတင်းသမားများအားလုံးအတွက် ကျင့်ဝတ်နှင့် အကျိုးစီးပွား ပဋိပက္ခဖြစ်ခြင်း တို့သည် အရေးပါသော ကိစ္စများဖြစ်သလို ဘာသာရေးသတင်းသမားများသည် ၎င်းတို့၏ ကဏ္ဍအတွက်အထူး ထည့်သွင်း စဉ်းစားခြင်းများကိုလည်း ရှာဖွေရမည်။ ၎င်းဖြစ်ရပ်များ ဖြစ်ပေါ်လာသည့်အခါ မည်သို့ကိုင်တွယ်ရမည်ကို လမ်းညွှန်ချက် အချို့ပေးထားပါသည်။

ပုဂ္ဂိုလ်ရေးယုံကြည်မှုကိုဖော်ထုတ်ပါ

၀ အတွေ့အကြုံရင့်ကျက်သော ဘာသာရေးသတင်းသမားများသည် ၎င်းတို့၏မူလ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု ၊ အကြောင်း မေးခွန်းထုတ်ခံရပါက တုန့်ပြန်ရန် နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးရှိထားကြသည်။ တုန့်ပြန်ရန် နည်းလမ်းတစ်မျိုးတည်း ရှိသည် မဟုတ်ပါ။မိမိ အဆင်ပြေ သက်တောင့်သက်သာရှိသည့် နည်းလမ်းနှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ အချို့သတင်းသမားများကလည်း အခြေအနေနှင့်အချိန်အခါ ပေါ်မူတည်ပြီး အဖြေကို အမျိုးမျိုးပေးကြသည်။ ရွေးချယ်စရာ အချို့မှာ -

ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းရှိပါ- မိမိ၏ ဘာသာအယူဝါဒက မည်သည့်ဘာသာဆိုသည်နှင့် မည်သည့်နေရာတွင် ရှိရိုး ဝတ်ပြုသည်ကို ပြောပြပါ။ သတင်းသမားတစ်ချို့က ၎င်းတို့၏သတင်းပင်ရင်းများကို ရိုးသားမှုရှိကြရန် နှင့် ၎င်းတို့နှင့်အတူ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပြောရန် တောင်းဆိုပြောကြားခြင်းကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် လည်း ရိုးသားမှုရှိရန်နှင့် သတင်းအရင်းအမြစ်များနှင့် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းရှိရန် လိုအပ်သည်ဟု သဘောရကြောင်း ပြောကြသည်။ ယင်းသည် တစ်ဘက်နှင့် တစ်ဘက် ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်သည့် နည်းလမ်းတစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။

ယေဘုယျ ဆန်သည့် အသုံးအနှုန်း ဝေါဟာရများနှင့် ဖြေဆိုပါ။ “ ကျွန်တော်က ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တစ်ယောက်ပါ။ ကျွန်တော်ကတော့ ဂျူးဘာသာဝင်တစ်ယောက်ပါ။ ဒါမှမဟုတ် ကျွန်တော်က မူဆလင် (အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်) တစ်ယောက်ပါ” ဟု ပြောပါ။ သို့သော် ယင်းကို ထားပြီး အင်တာဗျူးကို မြန်မြန် စတင်လိုက်ပါ။

လူတစ်ယောက်ကဘာကြောင့်သိချင်တာလဲဆိုတာမေးပါ။ - လူတစ်ဦး၏ အစီအစဉ်နှင့် လိုက်ဖက်ရန် အတွက် သင်၏ ပြန်လည်ဖြေကြားမှုကို အံဝင်ခွင်ကျဖြစ်စေရန် သင်အလိုရှိချင်ရှိနိုင်သည်။ သင်က ၎င်းတို့ဘက်တွင် ရှိသလားဟူသည်ကို ၎င်းတို့က တွက်ဆရန် ကြိုးပမ်းနေခြင်းလား။ သို့မဟုတ် ယင်းသည် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေသော မေးခွန်းတစ်ခုဖြစ်နေသလား။ သတင်းထောက်အချို့သည် ၎င်းတို့၏ ရိုးရာ ဓလေ့များသည် သတင်းပင်ရင်း၏ ဓလေ့နှင့် တူညီမှုရှိလျှင် သတင်းပင်ရင်းက မျှတသည့် ရေးသားချက်ကို မျှော်လင့်မည်ကို စိုးရိမ်ကြောင်း သတင်းပင်ရင်းများကို ပြောကြားပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို မထုတ်ဖော်ရန် ပြုလုပ်ကြသည်။ သို့သော်လည်း အကယ်၍ ၎င်းတို့၏ရိုးရာ ဓလေ့များမှာ ကွဲပြားခြားနားနေလျှင် သတင်းပင်ရင်းသည် ၎င်းတို့ကို ယုံကြည်သည်ဟု ခံစားရမည်မဟုတ်ပေ။

ကယ်တင်ခြင်းသည်အန္တရာယ်ရှိနေသလား

ဝါရင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းသမားတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဂျူလီယာ လီဘလင့်ချ် က အောက်ပါ ဖြစ်ရပ်တစ်ခုကို အကြံပြုပြောကြားခဲ့သည်။ “ ခင်ဗျားက ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်တစ်ယောက်လား လို့ မေးတဲ့အချိန်မှာ စာရေးသူက ကျွန်တော်အလုပ်လုပ်နေတဲ့အချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့ ကိုးကွယ်မှုအကြောင်းကို ပြောတာမကြိုက်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ခရစ်ယာန်တွေရဲ့ ယုံကြည်မှုအစဉ်အလာတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ ထိခိုက်လွယ်မလားဆိုတာ ခင်ဗျားသိချင်တယ်ဆိုရင်တော့ အဖြေကတော့ ဟုတ်ကဲ့ပါပဲ” ။

ဖြေဆိုရန် ငြင်းဆိုခြင်းသို့မဟုတ် လမ်းလွှဲခြင်း၊ “ ခင်ဗျားသိဖို့လိုတဲ့ အရေးကြီးဆုံးအကြောင်းအရာကတော့ ကျွန်တော် ခင်ဗျားကို နားထောင်နေပါတယ်၊ဒါကြောင့် ခင်ဗျားရဲ့ ယုံကြည်မှုနဲ့ ပတ်သက်လို့ တိတိကျကျနဲ့ မျှမျှတတဖော်ပြဖို့အတွက် အာမခံပါတယ်၊ ဒီအင်တာဗျူးကလည်း ခင်ဗျားရဲ့ ယုံကြည်မှုနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းပါ၊ ကျွန်တော့်ရဲ့ ယုံကြည်မှုအကြောင်းမဟုတ်ပါဘူး”ဟု သတင်းသမားတစ်ချို့က ပြောကြသည်။

လက်ခံ ယူဆချက်များကိုစောဒကတက်ပါ။ အချို့သော သတင်းထောက်များသည် ၎င်းတို့၏ အမည်၊ ဟန်ပန် နှင့် လူမျိုးတို့ကြောင့် သတင်းရင်းမြစ်များက ၎င်းတို့အနေဖြင့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု တစ်ခုတည်းကိုသာ ယုံကြည်သည်ဟု ယူဆကြသည်ကို တွေ့ရှိကြသည်။ တစ်ခါတစ်ရံတွင် အင်တာဗျူးအကြောင်းအရာ နှင့် ပတ်သက်၍ မည်သည်ကိုမျှ လက်ခံမည်မဟုတ်ဟု ရှင်းပြရင်း ၎င်းတို့သည် ယင်းယူဆချက်များကို စောဒကတက်ခြင်း သို့မဟုတ် အတည်ပြုခြင်းတို့ရှိကြသည်။

သင် မည်သည့်နေရာမှာရောက်နေသည်ဆိုသည်ကို စဉ်းစားပါ။ အချို့သောနိုင်ငံများရှိ ဂျာနယ်လစ်များသည် အင်တာဗျူးနီးပါးတိုင်းတွင် ၎င်းတို့၏ ယုံကြည်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ မေးမြန်းခံရသည်ဟု ရေးသားကြသည်။ အခြားသော နေရာများမှ ဂျာနယ်လစ်များက ယင်းမေးခွန်းများသည် အခါအားလျော်မှသာ မေးမြန်းခံရတတ်သည်ဟုပြောကြသည်။

ရယ်ရွှင်ဖွယ် ဟာသများကိုသုံးပါ။ အကယ်၍ ယဉ်ကျေးမှုအရ ဆီလျော်မည်ဆိုလျှင် “ တကယ်လို့ သင်မဖြေချင်ဘူးဆိုရင် ကျွန်တော် စဉ်းစားနေဆဲ သို့မဟုတ် ဒီအင်တာဗျူး ဘယ်လိုဖြစ်မလဲဆိုတာပေါ် မူတည်တယ်” ဟု သင်ပြောနိုင်သည်။

သင် နှင့် သဘောကွဲလွဲသူများအကြောင်းကို ရေးသားဖော်ပြခြင်း

ဂျာနယ်လစ်အများစုသည် ၎င်းတို့နှင့် သဘောကွဲလွဲသည့် လူများအကြောင်းကို ဖော်ထုတ်ရေးသားသည့် အလေ့အထ များစွာကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ ဘာသာရေးသည် အဆိုပါ စိန်ခေါ်မှုအတွက် လေးနက်မှုတစ်ခု ကို ပေးသည်။ ယင်းသည် ပါတီတစ်ခုကို မဲပေးရန် နှင့် အခြား ကိုယ်စားလှယ်များကို မေးမြန်းရန်အတွက် နိုင်ငံရေး သတင်းထောက်တစ်ဦးဖြစ်ရန်မှာ အကြောင်းအရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ ခေါင်းကြီးပိုင်း သတင်းတစ်ခုဖြစ်နိုင်ဖွယ်ရှိသည့် သတင်းရင်းမြစ်တစ်ဦးက သတင်းသမားတစ်ဦး၏ ကိုးကွယ်သည့် သက်ဝင်ယုံကြည်မှုများကို လှောင်ပြောင်သည့်အချိန်တွင် ယင်းမှာ တစ်မျိုးဖြစ်နိုင်သည်။ ထိုကဲ့သို့သော အခြေအနေများကို ကျွမ်းကျင်စွာ ကိုင်တွယ်ရန် သတင်းထောက်များတွင် နည်းလမ်းများစွာရှိသည်။

-သင့်အလုပ်က သတင်းရေးသားရန်သာဖြစ်ပြီး မှတ်ချက်ပြုပြောကြားရန်နှင့် အကဲဖြတ်ရန်မဟုတ်ဟူသည်ကို သတိရပါ။

-ဆက်စပ်စဉ်းစားရမည့် အကြောင်းအရာကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ပါ။ ယင်းဆက်စပ်အကြောင်းအရာအတွက် အချိန်နှင့် နေရာများစွာ ပေးရမည်မဟုတ်ပေ။ လူတစ်ဦး၏ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုများကို ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်တစ်ဦး သို့မဟုတ် အချက်အလက်တစ်ခုအပေါ် ကိုးကားခြင်းဖြင့် တိကျစွာ သရုပ်ဖော်ရေးသားခြင်းဖြင့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်သည် တစ်ဖက်စွန်းကျနေသည် သို့မဟုတ် ခေတ်ရေးစီးကြောင်းထဲတွင်ရှိနေ သည် ဆိုသည်ကို စာဖတ်သူများ၊ ကြည့်ရှုသူများ၊ နားထောင်သူများအား လျင်မြန်စွာ ပြသပေးနိုင်ပြီး ၎င်းတွင် မည်မျှ ထောက်ခံမှုများ ရရှိထားသည် သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်မှု များနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်ကိုလည်း သိမြင်စေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

-အခြားတစ်ဘက်ရှိ လူများကိုလည်း ဖော်ပြပါ။ ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားသည့် တရားမျှတမှုအတွက် တောင်းဆိုမှုများသည် တခြားတစ်ဘက်က တောင်းဆိုမှုများနှင့် ညီမျှသည်။ လူတစ်ဦးတစ်ယောက်၏ ကိုးကားချက်များ သို့မဟုတ် စွပ်စွဲချက်များကို သီးခြားမထားရှိပါနှင့်။ အကယ်၍ အခြားသော အမြင်သဘောထားရှိသည်ဆိုလျှင် ယင်းတို့ကို ဖော်ပြခြင်း သို့မဟုတ် ကိုးကားခြင်းပြုပါ။ အမြင်တစ်ခုစီသည် မည်ကဲ့သို့ ပျံ့နှံ့သက်ရောက်သည်ကို ဖော်ပြရန် ကြိုးစားပါ။ ဘာသာရေး အယူဝါဒများကို အွန်လိုင်းတွင် လွယ်ကူစွာ ရယူသိမြင်နိုင်ခြင်းကြောင့် ယနေ့အချိန်တွင် ယင်းမှာ များစွာ ပိုမို လွယ်ကူလာသည်။

-အမှန်တရားအတွက် လိမ်ညာမှုမလိုအပ်ပေ။ အမေရိကန် သတင်းနှင့် ကမ္ဘာ့ ရေးရာ သတင်းဖော်ပြချက် ဆိုင်ရာ ဘာသာရေး သတင်းရေးသားသူ ဂျက်ဖရီ ရှီလာက ၎င်းကြားသိထားသည့် ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးပြောကြားသော ပြောဆိုချက်များကို သတိရပါဟု အကြံပြုထားသည်။ ယင်းမှာ " တစ်ဦး၏ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုကို မှန်ကန်သည်ဟု ပြောဆိုခြင်းသည် အခြားတစ်ဦး၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုကို မှားသည်ဟု ပြောဆိုရန် မလိုအပ်" ဟူသည်ပင်ဖြစ်သည်။

-လိုအပ်မည်ဆိုလျှင် နောက်ဆုတ်လိုက်ပါ။ အကယ်၍ သင်သည် သင်နှင့် သဘောကွဲလွဲသူတစ်ဦး နှင့် ပတ်သက်၍ တိကျ မျှတစွာ ရေးသားနိုင်ခြင်းမရှိလျှင် ယင်းအတွက် သင်၏ အယ်ဒီတာ ၊ ထုတ်ဝေသူ တို့နှင့် တိုင်ပင်ဖြေရှင်းပါ ၊ ယင်းကို သတင်းဆောင်းပါးထဲမှ ဖယ်ထုတ်ခိုင်းပါ။

သဘောထားအယူအဆ မတူကွဲပြားခြင်းများ

ဂျာနယ်လစ်တိုင်းသည် အခိုက်အတန့် တစ်ခဏတွင် သဘောထား ထင်မြင်ချက် မတူညီမှုတစ်ခုနှင့် တွေ့ကြုံရသည်။ သို့သော်လည်း ဘာသာရေး ပါလာလျှင် အထူး ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည့်

အကြောင်းအရာများရှိသည်။ ယေဘုယျအားဖြင့် သတင်းသမားများသည် ၎င်းတို့ သတင်းရေးသားသည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းခြင်းမပြုသော်လည်း သတင်းသမားတစ်ဦးကို ဘာသာရေး အစုတစ်စုတွင် ပါဝင်ခြင်းမှ တားမြစ်ခြင်းသည် လူတစ်ဦး၏ လွတ်လပ်စွာ ဘာသာရေး ကျင့်သုံးမှုအပေါ် ၊ ချိုးဖောက်ရာကျသည်။ ထို့ကြောင့် ဘာသာရေး ဆိုင်ရာ သတင်းသမားများသည် မည်သည့် လူမျိုးရေး လမ်းညွှန်ချက်များကိုမျှ ချိုးဖောက်ခြင်းမရှိပဲ ယုံကြည်မှုတစ်ခုကို ခံယူကျင့်သုံးနိုင်သည်။ လက်တွေ့အားဖြင့် ဘာသာရေး အဖွဲ့တစ်ခု၏ အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဖြစ်ခြင်းသည် သတင်းရေးသားရာတွင် ထိုးထွင်းအသိဉာဏ်တစ်ခုကို ပေါင်းထည့်နိုင်သည်။ အယ်ဒီတာ အချို့က သင်၏ ကိုယ်ပိုင် ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှု ဓလေ့ကို ရေးသားခြင်းမပြုရန် မျှော်လင့်သော်လည်း ကိစ္စအများစုတွင် ရှောင်လွဲ၍ မရပေ။ သင်သည် ဘာသာရေး သတင်းရေးသားသူတစ်ဦးဖြစ်စေ ပညာရေး သတင်းရေးသားသူတစ်ဦးဖြစ်စေ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုတစ်ခုကို သင် လက်ခံသည်ဆိုလျှင် အဆိုပါ ယုံကြည်မှု နှင့် ပတ်သက်သည့် အဖြစ်အပျက်များကို သတင်းရေးသား ရချင် ရနိုင်သည်။

အကယ်၍ သင်သည် သင်၏ ယုံကြည်မှု သဘောခံယူချက်နှင့်အတူ တစ်လတစ်ကြိမ် ဂေဟာတစ်ခုရှိ အိမ်ယာမဲ့ များကို ကျွေးမွေးမည်ဆိုလျှင် အဆိုပါ အိမ်ယာမဲ့များနှင့် ပတ်သက်၍ ရေးသားမှုကို ရှောင်ကြဉ်သင့်သလားဆိုသည်ကို အချို့သော ဂျာနယ်လစ်များက စဉ်းစားချင်စဉ်းစားနိုင်သည်။ အကယ်၍ သင်သည် ခရစ်ယာန် ဓမ္မတေးသံစုံကျူးအဖွဲ့တွင် ပါဝင်နေသည်ဆိုလျှင် ခေတ်ပြိုင် နှင့်ရိုးရာ ဂီတ တို့နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးပြောဆိုခြင်းများအကြောင်း ရေးသားခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်သင့်သလား။ အကယ်၍ သင်သည် Sunday school ဆရာတစ်ဦးဖြစ်မည်ဆိုလျှင် ဘာသာရေး ဆိုင်ရာ ပညာရေးအကြောင်း ရေးသားခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်သင့်ပါသလား။ အဖြေက နီး ပင် ဖြစ်သည်။ သင်သည် သင်၏ ကိုယ်ပိုင် ခရစ်ယာန် ဓမ္မတေးသံစုံကျူး အဖွဲ့ သို့မဟုတ် Sunday school ကျောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရေးသားခြင်းမပြုသမျှ သင်ပါဝင်သည့် ဘာသာရေး လုပ်ဆောင်မှုများကို ရေးသားရန် အပြည့်အဝ လက်ခံနိုင်သည်။

သို့ရာတွင် သင်ရှောင်ကြဉ်သင့်သည့် အကြောင်းအရာများလည်းရှိသည်။

-သင်၏ ကိုယ်ပိုင် ဘုရားကျောင်းဝတ်ပြုအသင်းအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ရှိခိုးဝတ်ပြုသည့်နေရာကို မည်သည့်နည်းလမ်းနှင့် မဆို ရေးသားခြင်း

-အခြားသူများ၏ အထက်တွင် သင်၏ ယုံကြည်မှု ဓလေ့ထုံးတမ်းများကို မြင့်တင်ထားခြင်း သို့မဟုတ် မည်သည့်နည်းလမ်းနှင့်မဆို သင်တို့၏ ယုံကြည်မှုများကို ထောက်ခံခြင်း

-သင်၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု အစု ကိုယ်စား ထောက်ခံအားပေးမှုများတွင် သင်ပါဝင်ပတ်သက်နေသည့် ကိစ္စများကို ရေးသားခြင်း။ သင် သည် အိမ်ရာမဲ့ များကို ကျွေးမွေးနေသည်ဆိုလျှင် အိမ်မဲ့တစ်ဦးအကြောင်းကို ရေးသားခြင်းသည် တစ်ခြားဖြစ်သည်။ အိမ်ရာမဲ့ ဂေဟာသစ်တစ်ခုကို

တည်ဆောက်ရန် ပြည်တွင်းအာဏာပိုင်များကို ဆွယ်ခြင်းဖြင့် သင်၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု အဖွဲ့အစည်းကို ဖော်ပြခြင်းသည် အခြားသက်သက်တစ်ခုသာ ဖြစ်သည်။

-သင်၏ ဘာသာရေး ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုများကို သင်ခွဲခြားထားနိုင်ခြင်းမရှိသော ကိစ္စရပ်များကို ရေးသားဖော်ပြခြင်း၊ ဥပမာ သင်၏ ရိုးရာ ဓလေ့ထုံးတမ်းများက လိင်တူဆက်ဆံခြင်းသည် မကောင်းမှုတစ်ခုဖြစ်သည်ဟု သင်ကြားထားပြီး ဂေး ဘုန်းတော်ကြီးအဖြစ် ခံယူပွဲ နှင့်ပတ်သက်၍ အခြေအတင် ဆွေးနွေးမှုအပေါ် သင် သမာသမတ်ကျကျ ရေးသားနိုင်သည်ဟု ခံစားရခြင်းမရှိလျှင် ယင်းအပေါ် ရေးသားခြင်း မပြုသင့်ပေ။

- ဘာသာရေး ထုံးတမ်းဓလေ့တစ်ခုအပေါ် သမာသမတ်ကျကျ ရေးသားမည့် သင်၏ အရည်အသွေးကို ညှိနှိုင်းမည့် မည်သည့် ခေါင်းဆောင်များ၏ အကြောင်းအရာများကိုမဆို ရှောင်ကြဉ်သင့်သည်။

ကျင့်ဝတ်တရားများ

မကောင်းမှုများကို လုပ်ဆောင်နေကြသည့် သူတော်ကောင်းများစွာအပေါ် ရေးသားခြင်းကို အဆုံးသတ်မည်ဟု သိရှိနိုင်ရန် ဘာသာရေး ဂျာနယ်လစ်များအတွက် အချိန်များစွာ ယူရမည်မဟုတ်ပေ။ တနည်းအားဖြင့် အချို့သော ဘာသာရေး သမားများသည် ငွေကြေးအလွဲသုံးစားမှုများ သို့မဟုတ် ပြည့်တန်ဆာများကို မြှူဆွယ်ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်နေသည့်အချိန်တွင် အခြားသော သူများအတွက် ကောင်းမွန်သည့် အရာများကို လုပ်ဆောင်နိုင်ကြသည်။

ဘာသာရေးအပေါ် ရေးသားရန်အတွက် သူတော်စင်တစ်ဦးဖြစ်ရမည်ဟု သင် မမျှော်လင့်နိုင်သော်လည်း သင်၏ လူမျိုးရေးရာ အခြေခံစံနှုန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ရှိထားရန် အရေးကြီးသည်။ အကယ်၍ သင်၏ မီဒီယာ အဖွဲ့အစည်းတွင် လူမျိုးရေးရာ လမ်းညွှန်ချက်များရှိမည်ဆိုလျှင် ၎င်းတို့နှင့် အကျွမ်းတဝင်ဖြစ်ပြီး ယင်းတို့ကို လိုက်နာလာမည်ဖြစ်သည်။ ပညာရှင် ဂျာနယ်လစ်များအဖွဲ့အစည်းက ယင်း၏ လူမျိုးရေးရာ စည်းမျဉ်းဥပဒေ (www.spj.org/ethicscode.asp) ကို တင်ထားပြီး ၎င်းတို့အားလုံးသည် ဘာသာရေး သတင်းရေးသားချက်များနှင့် သက်ဆိုင်နေသည်။ အမျိုးသား စာနယ်ဇင်း ကောင်စီ များစွာတွင် လည်း သင် ရည်ညွှန်းနိုင်သည့် လူနေမှုအပြုအမူ ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများရှိသည်။

အခန်း ၄

ဘာသာများကိုအကျဉ်းရုံးဖော်ပြခြင်း

ဘာသာရေး သတင်းအကြောင်းအရာများသည် လူများ၊ အဖြစ်အပျက်များ၊ ပဋိပက္ခများ၊ မဟာမိတ်ပူးပေါင်းခြင်းများနှင့်အပြောင်းအလဲများ အကြောင်းပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းမှာ သင်သည် နိုင်ငံရေး၊ ခေတ်ပေါ် ယဉ်ကျေးမှု၊ လိင်အကြောင်းအရာ၊ သိပ္ပံ၊ လူမျိုးရေး နှင့် စီးပွားရေး အကြောင်းအရာများကို ရေးသားဖော်ပြနေခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုလိုသည်။ အဆိုပါ နည်းလမ်းအတိုင်း သင်သည် ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှု၊ မျှော်လင့်ချက်၊ သည်းခံခွင့်လွှတ်မှု၊ ပြန်လည် အဖတ်ဆည်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ လူများ၏ ယုံကြည်မှုများနှင့် လုံးပန်းရမည် ဖြစ်သည်။ သင် ဘာသာရေး သတင်းအကြောင်းအရာတစ်ခု ကို ရေးသားသည် ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် ဘာသာရေးနှင့်သက်ဆိုင်ရုံသာရှိသော သတင်းအကြောင်းအရာ တစ်ခု ရေးသားနေသည် ဖြစ်စေ အဓိကကျသည့် ယုံကြည် ကိုးကွယ်မှု ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများနှင့် ပတ်သက်၍ သင်သိရှိရန်လိုသည်။ ယင်း အဓိက ကိုးကွယ်မှုထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေ့လာပါ။ အယူဝါဒများကို သင်တတ်နိုင်သမျှများများ အသေးစိတ်လေ့လာရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းတို့ကို သင်ကျွမ်းကျင်စွာ သိရှိနေမည်ဆိုလျှင် သင်၏ အပေါင်းအသင်းများအကြားတွင် သင်သည် ထူးထူးခြားခြား ကွဲပြားစွာ သိရှိနေမည်ဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အထူးကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ လိုအပ်မှုသည်လည်း အကြောင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ယင်းသည် လူများ မည်ကဲ့သို့ နေထိုင်ကြသည်နှင့် ၎င်းတို့ မည်သည်ကို အလေးထားဂရုစိုက်သည်တို့နှင့် ပတ်သက်ဆက်နွယ်သည့် နည်းလမ်းများဖြင့် သင်သတင်းများကို ပြန်ဆိုရာတွင် အကူအညီဖြစ်စေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မည်သည့် ဘာသာရေးရာ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာမဆို ရာသက်ပန် လေ့လာသင်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ခုချင်းစီတွင် ရရှိနိုင်သော မရေမတွက်နိုင်သည့် အရင်းအမြစ်များလည်း ရှိနေသည်။ ဤ နေရာတွင် သင်စတင်လေ့လာရမည့် အခြေခံအချက်အချို့ ရှိနေသည်။ သို့သော်လည်း မြို့ငယ်လေးတစ်ခု ပြန်လည်အသက်ဝင်လာရန်အတွက် ရွက်ဖျင်တဲတစ်ခု၏ ထောင့်တွင် သင်ပိတ်မိနေသည် ဖြစ်စေ ဗုဒ္ဓဘုရားရှေ့ မှောက်တွင် လူအုပ်တစ်ခုနှင့်အတူ ငြိမ်သက်စွာ ထိုင်နေသည်ဖြစ်စေ အတွေ့အကြုံအတွက် အစားထိုးစရာ မရှိပေ။

အောက်ပါတို့သည် ကမ္ဘာ့ အဓိက ဘာသာများထဲမှ တစ်ချို့ကို အကျဉ်းရုံး သုံးသပ်ထားခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အစ္စလာမ်၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ကတ်သလစ်ဘာသာ၊ အော်သိုဒေါ့ ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ ဂျူးဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာ နှင့် ပရိုတက်စတင့် ခရစ်ယာန် ဘာသာများကို အပြည့်အဝ ရေးသားဖော်ပြချက်များကို Religion Link.com/reporting-on တွင် ကြည့်ရှုနိုင်သည်။

ကမ္ဘာ့တစ်ဝှမ်းလုံးရှိကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုဘာသာများကိုလေ့လာခြင်း

၁။ ခရစ်ယာန်ဘာသာ (၂ ဒသမ ၂ ဘီလီယံ)

၁။ အစ္စလာမ် (၁ ဒသမ ၆ ဘီလီယံ)

၂။ ထာဝရဘုရားမရှိဟု ယုံကြည်သော ဝါဒ၊ ဘာသာရေး နှင့် အရပ်ဘက်ကိစ္စရပ်များကို ခွဲခြားထားသော ဝါဒ၊ ဘာသာမဲ့၊ ဘုရားရှိသည်ကို သံသယရှိသည့် ဝါဒ (၁ ဒသမ ၁ ဘီလီယံ)

၃။ ဟိန္ဒူဘာသာ (၁ ဘီလီယံ)

၄။ ဗုဒ္ဓဘာသာ (သန်း ၅၀၀)

၅။ ရိုးရာ အယူဘာသာများ (သန်း ၄၀၀)

၆။ အခြားသော ဘာသာများ (၅၈ သန်း)

၇။ ဂျူးဘာသာ (၁၄ သန်း)

ယခု ဇယားသည် ၂၀၁၀ ခုနှစ်က Pew Research Center ၏ ဘာသာရေးနှင့် ပြည်သူ့ဘဝ ဆိုင်ရာ ဖိုရမ်မှ ကောက်ယူထားခြင်းဖြစ်သည်။

အေဗရာဟမ် (Abrahamic) ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများ (ခရစ်ယာန်၊ ဂျူး ဘာသာနှင့် အစ္စလာမ်ဘာသာ)

အေဗရာဟမ် ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုများသည် အေဗရာဟမ်ကို ဘာသာရေး သို့ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဘိုးဘေးတစ်ခုအဖြစ် ကိုးကွယ်ခြင်းဖြစ်သည်။ အချို့က ခရစ်ယာန်များ၊ ဂျူးများနှင့် မူဆလင်များသည် တူညီသည့် ဘုရားကိုသာ ကိုးကွယ်ကြသည်ဟု ယုံကြည်ကြသော်လည်း အခြားသောသူများက ယင်းအပေါ် အကျောက်အကန် ငြင်းဆိုကြသည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေကာမူ ယခု ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုများသည် အခြေခံအားဖြင့် ယုံကြည်မှုများ၊ သမိုင်းကြောင်းများနှင့် ထုံးတမ်းအစဉ်အလာတစ်ချို့ တူညီကြသည်။

ခရစ်ယာန်ဘာသာ

ခရစ်ယာန်ဘာသာတွင် ယုံနိုင်စရာ မရှိအောင် ကွဲပြားမှုများရှိသည်။ ယင်းဘာသာတွင် သေးငယ်သည့် အိမ်ငယ် ဘုရားကျောင်းများမှ စ၍ ကြီးမားသည့် ဘုရားကျောင်းကြီးများ၊ တင်းကျပ်သည့် ဘာသာရေး

အယူဝါဒများမှ စ၍ အတွေးအခေါ်သစ်များကို လက်ခံသော ပရိုတက်စတင့်များအထိရှိသည်။ ထို့ပြင် တူညီသည့် သဘောသဘာဝရှိသည့် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူပရိုတက်များမှ စ၍ ယဉ်ကျေးမှုပေါင်းစုံ နှင့် လူမျိုးပေါင်းစုံ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများ အထိလည်းရှိသည်။အချို့သော ဘာသာရေး ဂိုဏ်းခွဲများသည် ပြည်ပမှ ရောက်ရှိလာပြီး အချို့မှာ ဒေသတွင်း၌ပင် ပေါ်ပေါက်လာကြသည်။ အချို့ကို ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးရှိ အခြားသော ဘာသာ ဓလေ့ထုံးတမ်းများမှ တဆင့် ဆီလျော်အောင်ပြောင်းလဲကျင့်သုံးကြခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

အခြားအကြံပြုချက်များ

အမည်နာမများကိုသတ်ပြပါ။ ခရစ်ယာန် ဘာသာ အပါအဝင် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု အများစုသည် ဘာသာရေး ဂိုဏ်းခွဲများအကြားတွင် နက်ရှိုင်းသည့် ခြားနားချက်များကို ဖော်ပြသည်။ ခရစ်ယာန် ဟူသည့် အမည်တစ်ခုသည် ရှည်လျားသည့် ကိုးကွယ်မှုများပါဝင်သည့် အခင်းအကျင်းတစ်ခုကို သယ်ဆောင်သည်ဟု မမှတ်ယူပါနှင့်။ လူများ၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများသည် ဂိုဏ်းခွဲတစ်ခုတည်းတွင်ပင်လျှင် များစွာ ကွာခြားမှုများရှိကြသည်။ မည်သည့် ထုံးတမ်းဓလေ့ကို လူများ ကိုးကွယ်သည်ကို မေးမြန်းပါ သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ တိကျသည့် ကိုးကွယ်မှုများနှင့် ကျင့်သုံးမှုများကို ဖော်ပြပါ။

ဗန်းစကားများကိုရှောင်ကြဉ်ပါ။ သို့သော် မည်သည်ကို ဆိုလိုသည်ကို လေ့လာသင်ယူပါ။

ဂျာနယ်လစ်များသည် ခရစ်ယာန် ဂိုဏ်းခွဲများအကြားတွင် ရှုပ်ထွေးသည့် ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံအခင်းအကျင်းများ၊ ရာထူးဂုဏ်သိမ်များနှင့် ခေါင်းစီးများနှင့် ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းနောက် ၎င်းတို့သည် ဗန်းစကားရပ်ကို စာဖတ်သူများ၊ လေ့လာကြည့်ရှုသူများနှင့် နာထောင်သူများ သဘောပေါက်နားလည်စေနိုင်သည့် အနက်အဓိပ္ပာယ်သို့ ပြန်ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ ရိုမန် ကတ်သလစ် ဘုရားကျောင်းနှင့် ယူနိုက်တက် မက်သီးဒစ် (United Methodist Church)ဘုရားကျောင်းများကဲ့သို့ ခရစ်ယာန် ဂိုဏ်းခွဲအချို့တွင် တင်းကျပ်သည့် ရာထူး ဂုဏ်သိမ်များရှိနေပြီး ယင်းတို့တွင် ဘုရားကျောင်း အကြီးအကဲ (ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးသို့မဟုတ် ခရစ်ယန် ဘုန်းတော်ကြီး)မှစ၍ ဘုရားကျောင်းအသင်းဝင်များအထိ ရှိနေသည်။ တောင်ပိုင်း နှစ်ချင်း ခရစ်ယာန် ထုံးတမ်းအစဉ်အလာ သို့မဟုတ် ယူနိုက်တက် ခရစ်တော်ဘုရားကျောင်း တို့ကဲ့သို့သော ဘုရားကျောင်းအများအပြားသည် လမ်းညွှန်ချက်များ ထုတ်ပြန်ပေးသည့် အမျိုးသားအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သော ခရစ်ယာန် ဘုရားရှိခိုး အသင်းအဖွဲ့က ထိန်းသိမ်းအုပ်ချုပ်သည်။ သို့သော်လည်း ယင်းအဖွဲ့က အတင်းအကျပ်ပြဌာန်းသတ်မှတ်နိုင်ခြင်းမရှိပေ။ ဂျာနယ်လစ်အများစုသည် လုပ်ငန်းသတင်းရေးသားချက် သို့မဟုတ် သတင်းထုတ်ဝေမှုများအတွက် ဂိုဏ်းခွဲအစည်းအဝေးများကို ရှောင်ကြဉ်ကြသည်။ အများအားဖြင့် ယင်းဂိုဏ်းခွဲ စုဝေးခြင်းများသည် သတင်းကြီးများ ဖြစ်တတ်သည်။ အကယ်၍ သင် အကြောင်းအရာတစ်ခုကို ရေးသားမည် ဆိုလျှင်

ပြဿနာရပ်များနှင့် ဗန်းစကားများကို လေ့လာရမည်။ သို့မှသာ အကြောင်းတရားများ သို့မဟုတ် ဖြစ်ရပ်တစ်ခု၏ အရေးပါမှုကို သင် ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ပြန်ဆိုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ခရစ်ယာန်ဘာသာတွင် အဓိက အရေးပါသော အားလပ်ရက်များနှင့် ဥပုသ်သီလ ဆောက်တည်ရက်များသည် လန့် Lent ခေါ် ရက် ၄၀ ဥပုသ်ဆောက်တည်ရက်ကာလ၊ အီစတာပွဲတော်မတိုင်မီ ကျရောက်သည့် သောကြာနေ့၊ အီစတာပွဲတော်ကာလ၊ ဂျူးဘာသာရေးပွဲတော်၊ ခရစ်စမတ်ပွဲတော်မတိုင်မီ တနင်္ဂနွေ လေးပတ်ကာလနှင့် ခရစ်စမတ်ပွဲတော်ကာလများဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းသမားများသည် ယင်းတို့ကို ခြုံငုံ၍ ရေးသားကြပြီး လုပ်ငန်း ဆိုင်ရာ အဖြစ်အပျက်ဇာတ်ကြောင်းများ၊ ဓါတ်ပုံပညာ ဖြစ်စေ နေ့စဉ် ရေးသားသည့် အဖြစ်အပျက်များမှ ဖြစ်စေ ရေးသားကြသည်။

အနိမ့်အမြင့်အတက်အကျများ

အမေရိကန် နိုင်ငံသည် ခရစ်ယာန် ဘာသာ အဓိကလွှမ်းမိုးသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သော်လည်း ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များဟု ပြောဆိုကြသူ အမေရိကန်နိုင်ငံသားအရေအတွက်သည် ကျဆင်းနေလျက်ရှိသည်။ မည်သည့် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသည့် ဘာသာမျိုးနှင့်မှ ပေါင်းစည်းထားခြင်းမရှိဟု ပြောဆိုကြသူအရေအတွက်မှာ မြင့်တက်နေသည်။

အမေရိကန် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးဘာသာတိုက်ခွဲများ

- ၁။ ရိုမန် ကက်သလစ် ဘုရားကျောင်း ; ၆၈ ဒဿမ ၂ သန်း
- ၂။ တောင်ပိုင်း နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန် အဖွဲ့ ; ၁၆ ဒဿမ ၁ သန်း
- ၃။ ယူနိုက်တက် မက်သိုဒစ် ဘုရားကျောင်း ; ၇ ဒဿမ ၇ သန်း
- ၄။ ဂျီးဆပ် ခရစ်တော် နောက်ပေါ် သူတော်ကောင်းများ ဘုရားကျောင်း ; ၆ ဒဿမ ၂ သန်း
- ၅။ ခရစ်တော် ဘုရားသခင် ဘုရားကျောင်း ; ၅ ဒဿမ ၅ သန်း
- ၆။ အမျိုးသား နှစ်ချင်း ခရစ်ယာန် အဖွဲ့ (အမေရိကန်) ; ၅ ဒဿမ ၂ သန်း
- ၇။ အမေရိကန်၏ ဧဝံဂလိ လူသာရန် ဘုရားကျောင်း ; ၄ ဒဿမ ၂ သန်း
- ၈။ အမေရိက အမျိုးသား နှစ်ချင်း ခရစ်ယာန်အဖွဲ့ ; ၃ ဒဿမ ၅ သန်း

၉။ ထာဝရ ဘုရားသခင် အစုအဝေးများ ; ၃ သန်း

၁၀။ အဆင့်တူ ထားသော လူကြီးများအုပ်ချုပ်သည့် ဘုရားကျောင်း (အမေရိကန်) ; ၂ ဒသမ ၇ သန်း

SOURCE ; 2012 Yearbook of American and Canadian Churches

ရိုမန်ကတ်သလစ်များ

ရိုမန် ကတ်သလစ် ဘုရားကျောင်းကို မူလ ခရစ်ယာန် ဘာသာ အသိုင်းအဝိုင်းထဲတွင် တစ်ခုအဖြစ် ပထမ ရာစုနှစ်တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ယင်းသည် ယေရှု ခရစ်တော်၏ ယုံကြည်မှု အမှန်တရားများကို ပုံဖော်ထားသည်ဟု ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားသည်။ ယင်း၏ အုပ်ချုပ်မှုပိုင်းကို ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးမှ တဆင့် အုပ်ချုပ်သည်။ နောက်လိုက်ဘုရားကျောင်း ခေါင်းဆောင်များနှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် အသိုင်းအဝိုင်းအပေါ် ဩဇာအာဏာကို ယေရှုဘုရားသခင်က အပ်နှင်းထားသည်ဟု ကတ်သလစ်ဘုရားကျောင်းက ယုံကြည်သော စိန့် ပီတာကို ပြန်လည်အမှတ်ရစေမည့် ဆက်ခံမှုတစ်ခု မှ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၏ ဩဇာအာဏာသည် ဆက်ခံရရှိလာခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသည် ကမ္ဘာတွင် အကြီးဆုံးသော ခရစ်ယာန် ထုံးတမ်းစလေ့လည်းဖြစ်သည်။

ဂျူးဘာသာ

ဂျူးဘာသာ သည်ဂျူး လူမျိုးများ၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုပင်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့သည် ဘုရားသခင်က ၎င်းကိုယ်တိုင် အေဗရာဟမ် ၊ မိုးဇက် နှင့် အခြားသော တမန်တော်များမှတဆင့် ထုတ်ဖော် ပြောခဲ့သည်ဟု ယုံကြည်ထားကြသည်။ အဆိုပါ ယုံကြည်မှုကို လွန်ခဲ့သည့် ဘီစီ ခြောက်ရာစု နောက်ပိုင်းတွင် ဂျူးဘာသာဟု ခေါ်ဆိုလာခဲ့ပြီး ဂျေရှုဆလင်တွင် ဗဟိုပြုသည်။ ဂျူးလူမျိုးများသည် ၎င်းတို့ ၏ သမိုင်းကြောင်းတစ်လျှောက် ပြင်းထန်သည့် စွဲချက်များနှင့် တွေ့ကြုံခံစားခဲ့ရပြီး နာဇီများက အဆိုပါ ဂျူးလူမျိုး ၆ သန်းကို သတ်ဖြတ်ခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်တွင် အစုလိုက်အပြုံလိုက် သတ်ဖြတ်ခြင်းများရှိခဲ့သည်။

ဂျူး- ကမ္ဘာ့တစ်ဝှမ်းလုံးတွင် ဂျူး ဘာသာဝင် ၁၄ သန်းခန့် ရှိသည်။

ကျမ်းစာ

တိုရာ (TORAH) သည် ဟီဘရူး ကျမ်းစာအုပ်ငါးအုပ်ဖြစ်သော -

Genesis, Exodus, Leviticus, Numbers and Deuteronomy တို့၏ အမည်ဖြစ်သည်။

ဂျူးဘာသာဝင်တို့သည် ပုံမှန်အားဖြင့် ဟီဘရူး ကျမ်းစာတစ်ခုလုံးကို တိုရာ ဟု ရည်ညွှန်းကြသည်။

တာနာကိမ်- (Tanakh) သည် ဟီဘရူး ကျမ်းစာအတွက် နည်းပညာရပ်ပိုင်း ဆိုင်ရာ ခေါ်ဆိုသည့် အမည်ဖြစ်သော်လည်း ဂျူးများက ယင်းအမည်ကို မကြာခဏ သုံးနှုန်းခြင်းမရှိပေ။ ဟီဘရူး ကျမ်းစာ တွင် ခရစ်ယာန်တို့၏ သမိုင်းကြောင်း အထောက်အထားကဲ့သို့ပင် တူညီသည့် အကြောင်းအရာများ ပါဝင် သည်။ သို့သော်လည်း အချို့သောစာအုပ်များကို ယင်းကျမ်းစာတွင် ကွဲပြားစေရန် နံပါတ်များပေး၍ စီစဉ်ထားရှိသည်။

TALMUD (ဂျူး လူမျိုးတို့၏ ရှေးဟောင်းဓလေ့ ထုံးတမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ ကျမ်း) သည် ဟီဘရူး ကျမ်းစာ Torah တွင် ပြဌာန်းထားသော စည်းမျဉ်းများကို မည်ကဲ့သို့ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြပေးထားသော ရှေးခေတ် ဂျူးဘာသာရေးခေါင်းဆောင်၏ မှတ်ချက်တို့ကို စုစည်း ထားခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ ယင်းကို ၃ ရာစုမှ စ၍ ၅ ရာစုနှစ် ထိရေးသားခဲ့သည်။ ရှေးရိုးစွဲ ဂျူးလူမျိုးများ သည် ယင်းကို ဟီဘရူး ကျမ်းစာကဲ့သို့ အရေးကြီးသည်ဟု ယူဆထားသည်။

MIDRASH သည် ပထမ ထောင်စုနှစ်အတွင်းက ရေးသားခဲ့သော တိုရာ Torah နှင့် ပတ်သက်သည့် ရှင်းလင်းချက်များ၊ အဖြစ်အပျက်ဇာတ်ကြောင်းများကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသည် တိုရာ Torah တွင် စီစဉ် တင်ပြထားသော ဇာတ်ကြောင်းများ နှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များအကြား ကွာဟချက်များကိုဖြည့်ပေးပြီး အနက်ပြန်ဆို ပေးခြင်းတို့ကို ဆိုလိုသည်။

အဓိက အားလပ်ရက်များ

ဂျူးဘာသာဝင်တို့ အထွတ်အမြတ်အထားဆုံးနေ့တို့သည် ဂျူးဘာသာ နှစ်သစ် ဖြစ်သည့် Rosh Hashana တွင် စပြီး ၁၀ ရက်ကြာပြီးနောက် ဂျူးတို့ ၏ အပြစ် အမှား များကို ပြေရာပြေကြောင်း ပြုလုပ်သည့် နှစ်စဉ် ဥပုသ်ပွဲ ဖြစ်သည့် Yom Kippur တွင် ပြီးဆုံးသည်။ Passover ပွဲတော်ကို မတ်လ နှောင်းပိုင်း သို့မဟုတ် ဧပြီလ အစောပိုင်းတို့တွင် ကျင်းပပြီး ယင်းသည် တမန်တော် မိုးဇက်၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် အီဂျစ်ပြည်မှ အစ္စရေးများ ကျွန်ဘဝအဖြစ်မှ လွတ်မြောက်မှု အထိမ်းအမှတ် ဂျူး ဘာသာရေးပွဲတော်လည်းဖြစ်သည်။ မိသားစုများသည် seder ဟု ခေါ်သော အစားအစာဖြင့် ယင်းပွဲတော်ကို ကျင်းပပြီး Exodus ဇာတ်ကြောင်းအဖြစ်အပျက်ကို ပြန်လည် ပြောဆိုကြသည်။ Hanukkah ဟု ခေါ်သော ဂျူး တို့၏ ယင်းပွဲတော်သည် ရှစ်ရက်တာ ကြာမြင့်ပြီး ဘီစီ ၆ ရာစု အတွင်းက ဆီးရီးယားများအပေါ် Maccabee ၏ အောင်မြင်မှု အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျင်းပခြင်း လည်းဖြစ်သည်။ Hanukkah သည် ဒီဇင်ဘာလ အစောပိုင်းသို့မဟုတ် လလယ် ပိုင်းတွင်

ကျရောက်လေ့ရှိသည်။ ဝတ်ပြုဆုတောင်းသူအများစုသည် မတ်လ သို့မဟုတ် ဧပြီလတွင် အစုလိုက်အပြုံလိုက်သတ်ဖြတ်ခံရသည့် အထိမ်းအမှတ်နေ့ဖြစ်သော Yom-Ha-Shoah ကိုလည်း ကျင်းပလေ့ရှိသည်။

အဓိက အဖွဲ့အစည်းများ

ဂျူးဘာသာတွင် အဓိက ဂိုဏ်းခွဲ သုံးခုရှိသည်။ ၎င်းတို့သည် ဘုရားသခင် ရေးသားထားသည့် တိုရာ Torah ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် လူအများရေးသားထားသည့် တိုရာ Torah ကို ဖြစ်စေ ယုံကြည်သည့် အပေါ် သီအိုရီပိုင်းအရ ကွဲပြားကြသည်။

-ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဝါဒီ ဂျူးများသည် အချိန် နှင့် နေရာတို့နှင့် လိုက်လျောညီထွေစွာ ပြုပြင်နိုင်သည့် ဂျူး တို့၏ စည်းမျဉ်း ဥပဒေကို ယုံကြည်ကြသည်။ ထို့အတွက်ကြောင့် ၎င်းတို့သည် အစားအသောက်ဆိုင်ရာ တားမြစ်ချက်များရှိသော ဥပဒေများထက် လူမှု တရားမျှတမှု များကို ပိုမို အလေးထားလေ့ရှိသည်။

-ရှေးရိုးစွဲ သမားရိုးကျ ဂျူးဘာသာဝင်များသည် ကျမ်းစာတွင် အခြေခံထားသည့် အစဉ်အလာ ဓလေ့ ထုံးစံ ဂျူးတို့၏ ဥပဒေများကို တင်းကျပ်စွာ စွဲမြဲထိန်းသိမ်းထားကြသည်။ ယင်းဥပဒေများတွင် အသားနှင့် နို့ထွက် ပစ္စည်းများကို အတူတကွ စားသုံးမှုကဲ့သို့သော အရာများကို တားမြစ်ထားသည့် အစားအစာဆိုင်ရာ ကိုရာ Kosher စည်းမျဉ်းများ ပါဝင်သည်။

-Hasidism သည် ၁၈ ရာစု က လျို့ဝှက်ထူးခြားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များထူထောင်သည့် ရှေးဟောင်း ဂျူးဘာသာအတွင်း လှုပ်ရှားမှုတစ်ရပ်ပင်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားများသည် မုတ်ဆိတ်များ၊မျက်နှာ တစ်ဘက်တစ်ခြမ်းတွင် ဆံပင်ခွေးများချထားခြင်း၊ အနက်ရောင် ခေါင်းဆောင်းများ နှင့် ကုတ်အင်္ကျီ ရှည်များကို ဝတ်ဆင်ကြသည်။

-Chabad-Lubavitch လှုပ်ရှားမှု (www.chabad.org/)သည် Hasidism တို့၏ ဂိုဏ်းခွဲတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဂျူးဘာသာ ကျင့်သုံးခြင်းမရှိသူများကို ထိတွေ့မှုကို အလေးထားသည်။

- Conservative ရှေးရိုးစွဲ ဂျူးများသည် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဂျူးဘာသာဝင်များနှင့် ရှေးရိုးစွဲ သမားရိုးကျ ဂျူး Orthodox များအကြားရှိ အလယ်အလတ်လမ်းတစ်လမ်းကို သာ လိုက်နာကြပြီး ၎င်းတို့သည် အမေရိက နှင့် အစ္စရေးတို့တွင် ဒုတိယအကြီးဆုံး ဂိုဏ်းဖြစ်သည်။

-ပြန်လည် ပြုပြင် တည်ဆောက်ရေး ဂျူးဘာသာဝင်များသည် အလွန်ငယ်၍ အတွေးအခေါ်သစ်များကို လက်ခံသော ဂိုဏ်းခွဲတစ်ခုဖြစ်ပြီး ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းကို အလေးပေးကာ အစဉ်အလာ ဂျူးဘာသာ၏ သက်ဝင်ယုံကြည်မှုအချို့ကို ပယ်ဖျက်ထားသည်။

ပြဿနာ ကိစ္စရပ်များ

- ဂျူးဘာသာဝင်ဦးရေသည် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းတွင် ကျဆင်းနေလျက်ရှိသည်။ ဂျူးများသည် ယခုအခါ မတူညီသည့် လူမျိုး၊ ယဉ်ကျေးမှုများရှိ လူများအချင်းချင်း လက်ထပ်မှုနှုန်းကို လျော့ချရန် အာရုံစိုက်လုပ်ဆောင်နေပြီး ယင်းသို့ လက်ထပ်ခြင်းဖြင့် မွေးဖွားလာသော ကလေးများမှာ ဂျူးဘာသာဝင်အဖြစ် ရံဖန်ရံခါ ခံယူသွားခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ ထို့ပြင် ကလေးမွေးဖွားခြင်းကို အားပေးပြီး ကလေးများ၊ လူငယ်များအတွက် ဂျူးဘာသာပညာသင်ကြားမှုကို တိုးမြှင့်ခြင်း၊ ပြောင်းလဲမှုများလုပ်ဆောင်ရန် ကြိုးပမ်းမှုများကို ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ခြင်း နှင့် ဂျူးဘာသာအပေါ် လိုက်နာခြင်း မရှိသည့် လောကီသီးသန့်ဝါဒ ဂျူးများကို ထိတွေ့ စည်းရုံးခြင်းများလုပ်ဆောင်လာကြသည်။

- အစုလိုက်အပြုံလိုက် သတ်ဖြတ်ခံရမှုတွင် လွတ်မြောက်ကျန်ရစ်သည့် မျိုးဆက်သည် သေဆုံးသွားပြီဖြစ်ရာ ငယ်ရွယ်သည့် မျိုးဆက်များကို အတွေ့အကြုံ အဖြစ်အပျက်များကို မည်ကဲ့သို့ ဖော်ပြမည် နှင့် လက်ဆင့်ကမ်း သွားမည်အပေါ် အရေးတကြီး လိုအပ်လျက်ရှိသည်။ Semitism ကို ဆန့်ကျင်မှုသည် အမေရိကန် နှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးတွင် အဓိက ပြဿနာရပ်အဖြစ် ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်။

သတင်းရေးသားရန်အကြံပြုချက်များ

-ဂျူးများသည် ၎င်းတို့ဥပုသ်သီလ ဆောက်တည်မှုကို သောကြာနေ့ နေဝင်ချိန်မှ စနေနေ့ နေဝင်ချိန် ထိ ကျင်းပကြသည်။ အမှန်ဆိုလျှင် ဂျူးတို့၏ ပြက္ခဒိန်တွင်နေ့ရက်များအားလုံးသည် နေဝင်ချိန်မှ စပြီး နေဝင်ချိန်တွင် ပြီးဆုံးသည်။

-ဂျူးဘာသာဝင် ဝတ်ပြုသူများသည် ရဟူဒီ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများနှင့် ဂူဘုရားကျောင်းများတွင် ဝတ်ပြုကြသည်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဝါဒီ ဝတ်ပြုသူ အများအပြားသည် နောက်ပေါ် အသုံးအနှုန်းကို သုံးနှုန်းချိန်တွင် ရှေးရိုး သမားရိုးကျ ဂျူးများနှင့် ရှေးရိုးစွဲ ဂျူးများသည် temple ဟူသည့် စကားလုံးသည် အေဒီ ၇၀ က ဖျက်ဆီးခံခဲ့ရပြီး ဂျူးတို့ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန် မျှော်လင့်သော ဂျေရုဆလင်ရှိ ဘုရားကျောင်းကို သာ ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ကြသည်။ ဂျူး ဘာသာဝင် ဝတ်ပြုသူတစ်ဦးကို ထိုသူ၏ အမည်တွင် ယင်းစကားလုံးအသုံးပြုထားခြင်းမရှိလျှင် temple ဟု မခေါ်ပါနှင့်။

-ဂျူးဘာသာသည် ယဉ်ကျေးမှုတစ်ခု နှင့် သီအိုရီ တစ်ခု ရှိသည်ဆိုသည်ကို သတိပြုပါ။ မိမိကိုယ်ကို ဂျူးများဟု သတ်မှတ်ထားသော အမေရိကန်နိုင်ငံသား အများစုသည် မည်သည့် ရဟူဒီဘုရားကျောင်းနှင့် အနည်းငယ်သာ ဆက်သွယ်ထားခြင်း သို့မဟုတ် အသင်းဝင်ထားခြင်းမရှိပေ။ ခေတ်သစ်

ဂျူး စာပေတွင် တစ်ခါတစ်ရံ ဂျူးဘာသာကို လူ့ဘဝ ဟု ဖော်ပြပြီး ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှု၊ ဆက်ခံထားသော ရိုးရာ နှင့် ယဉ်ကျေးမှုတို့ ပေါင်းစည်းထားခြင်းဟု ဖော်ပြသည်။

-ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဂျူးများသည် အမျိုးသမီးများကို ဘာသာရေး ခေါင်းဆောင်အဖြစ် အပ်နှင်းသည်။ သို့သော်လည်း သမားရိုးကျ ဂျူးများက ထိုသို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းမရှိပေ။ ရှေးဆန်သည့် ဂျူးဘာသာတွင်လည်း အမျိုးသမီး ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များရှိသော်လည်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများတွင် ထက် နည်းပါးသည်။

-ဂျူးများအတွက် အဓိကအရေးကြီး ပြဿနာအများစုသည် နိုင်ငံရေး ၊ ဘာသာရေးနှင့် လူမှု ကိစ္စရပ် အကြောင်းအရာများ ရောထွေးနေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးသည် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတွင် နေသူများအတွက် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခြင်း၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သော်လည်း လောကီသီးသန့်ဝါဒီ သို့မဟုတ် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ဂျူးအများစုက ဘာသာရေးသည် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခြင်းတွင် အရေးကြီး အကြောင်းအရာမဟုတ်ဟု ဆိုကြသည်။

- ယေရှုသည် ဂျူးများအတွက် ဘုရားသခင်က စေလွှတ်လိုက်သော ကယ်တင်ရှင် Messiah ဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ကြထားသည်။ အဆိုပါ Messianic ဂျူးများသည် ၎င်းတို့ကိုယ်ကို ဂျူးများဟု သတ်မှတ်သော်လည်း များစွာသော ဂျူးဘာသာဝင်တို့က ယင်းသို့ စဉ်းစားခြင်းမရှိပေ။ ယင်းသည် အဓိက အထိအခိုက်မခံဆုံးသော ဖြစ်သော ပြဿနာ ရပ်ဖြစ်ပြီး ဂျာနယ်လစ်များသည် Messianic ဂျူး အဖွဲ့အစည်းများကို အခြားသော ဂျူးဘာသာအခန်းကဏ္ဍများကဲ့သို့ တူညီသည့် အတန်းအစားထဲတွင် ထည့်သွင်းခြင်း သို့မဟုတ် ယင်းတို့ကို အကြောင်းပြချက်မပေးပဲ ဇာတ်ကြောင်းများတွင် ရည်ညွှန်းခြင်း တို့ကို ရှောင်ကြဉ်ရမည်ဖြစ်သည်။ Massiani c ဂျူးခေါင်းဆောင်များသည် အစဉ်အလာ ဂျူးများနှင့် အတိုက်အခံဖြစ်သော ဂျူးဘာသာရေး ဂုဏ်ပုဒ်ကို အသုံးပြုသည်။

အစ္စလာမ်

မြန်မာ သင်တန်းများအတွက် ဘာသာရေး လင့်၏ အစ္စလာမ်ဘာသာ လမ်းညွှန်ရေးသားချက်များကို ကြည့်ပါ။

အေဗရာဟမ် Abrahamic ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုများအလွန်

ဘာသာအယူဝါဒများနှင့် သက်ဝင်ယုံကြည်မှု ထုံးတမ်းအစဉ်အလာ ထောင်ပေါင်းများစွာ ရှိနေသည်။ ဂျာနယ်လစ်များအနေဖြင့် မည်သည့် မေးခွန်းများကို မေးမြန်းရမည် နှင့်မည်သည့် နေရာတွင် သတင်းအချက်အလက်များ ရရှိမည်ကို ဆုံးဖြတ်ရန် လိုသည်။ သင် မသိသည့်အရာအပေါ် သင့်တင့် ကောင်းမွန်သည့် လေးစားမှုတစ်ခုထား၍ အဖြစ်အပျက် ဇာတ်လမ်းတစ်ခုချင်းကို စတင်ရေးသားရန် ဝါရင့် ဘာသာရေး သတင်းသမားများက သင့်ကို လမ်းညွှန် မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းနည်းဖြင့် သင်သည်

အသေးစိတ် သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ကွဲပြားခြားနားချက်များကို ပိုမို သိရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အခြားသော ဘာသာကိုးကွယ်မှုများနှင့် ယုံကြည်သက်ဝင်မှု နည်းလမ်းများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက်များစုဆောင်းရန် အောက်ပါတို့တွင် အချို့ကို စတင်လေ့လာရမည်ဖြစ်သည်။

-ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းရေးသားသူများ အသင်းအဖွဲ့၏ ဆိုဒ် (RNA.org) တွင် ကျယ်ပြန့်သည့် သတင်းအရင်းအမြစ် များပါဝင်သည့် ပိဋိကတ်တိုက်တစ်ခုအပါအဝင် ဘာသာရေး သတင်းမီဒီယာနှင့် ဆက်နွယ်နေသော လင့်ခ် ပေါင်းများစွာ ပါဝင်သည်

-ဘာသာရေး လင့်ခ် (ReligionLink.com) သည် ဆစ်ခ် ဘာသာ၊ မူလ အမေရိကန် တိုင်းရင်းသား ဘာသာကိုးကွယ်မှု၊ Wicca/ဗဟိုရ ဝါဒ၊ ဘုရားမဲ့ဝါဒီများနှင့် အခြားသော ယုံကြည်မှုများကဲ့သို့သော ယုံကြည်သက်ဝင်မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် လေ့လာရမည့် အချက်အလက်များကို ရရှိနိုင်သည်။

-ဘာသာရေး ဆိုင်ရာ သတင်းရေးသားသူများ၏ ဘာသာရေးလက်ရာစာအုပ် (religionstylebook.com) တွင် ဘာသာကိုးကွယ်မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် ရေးသားချက်များ၊ အမည် ဂုဏ်ပုဒ်များ၊ သမ္မာကျမ်းစာများ နှင့် သမိုင်းကြောင်းများနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက် စာရင်းများ ပါရှိသည်။

-ဟာဗတ်တက္ကသိုလ်ရှိ မူမတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး စီမံကိန်းတွင်လည်း လူနည်းစု ကိုးကွယ် ယုံကြည် မှုများနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းများနှင့် သုတေသန တွေ့ရှိချက်များကို တင်ထားသည်။ (www.pluralism.org/)

-Beliefnet တွင်လည်း ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုဘာသာပေါင်းစုံ နှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်း အချက် အလက် များ၊ အကြောင်းအရာများ၊ ဇာတ်လမ်းများ နှင့် ဆွေးနွေးချက်များကို တင်ထားသည်။ (www.Beliefnet.com)

-ဘီဘီစီ၏ ဘာသာရေးနှင့် လူမျိုးရေး ဆိုင်သည်လည်း အခြေခံ ကိုးကွယ်မှုများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် သတင်းစာပညာ ဆိုင်ရာ ရှောင်တခင် လျှပ်တပြတ် ရိုက်ချက်များကိုဖော်ပြထားသည်။

-ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းပေးသူက ဂျာနယ်လစ်များကို သက်ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်ဧရိယာတွင် ကျွမ်းကျင်မှုရှိသည့် ပညာရှင်များ (www.religionsource.org) ကို ရှာဖွေနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အမေရိကန် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်တွင်လူနည်းစု ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများ နှင့် ပတ်သက်၍ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များစာရင်းကို ပြုစုထားသော စီမံကိန်း ဌာနများရှိသည်။ (www.aarweb.org)

- The Religious Tolerance ဆိုင်သည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ဘာသာများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက် အလက်များကို တင်ထားသည်။ ယင်းတွင် အမြဲတစေ မျက်မှောက်ရေးရာများမဟုတ်ခြင်း သို့မဟုတ်

ထင်မြင်ချက်များနှင့် ဖြစ်နေသော်လည်း ယင်းသည် အသုံးဝင်နိုင်သည်။
(www.religioustolerance.org)

-ဘာသာအများစုတွင် ဝက်ဘ်ဆိုဒ်များရှိကြသည်။ သို့ရာတွင် ပါဝင်သည့်အကြောင်းအရာများကို မည်သူ က ဖန်တီးရေးသားထားသည်ကို သိရန် စစ်ဆေးရမည်ဖြစ်သည်။ ဆစ်စ် ဘာသာကဲ့သို့သော ဘာသာအချို့တွင် တရားဝင် ဆိုဒ်တစ်ခု ရှိသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာ ကဲ့သို့သော အခြားသော ဘာသာများတွင် မတူညီသည့် ရိုးရာအစဉ်အလာများဖြင့် တင်ထားသည့် ဆိုဒ်များရှိသည်။

-ဟိန္ဒူဘာသာ

ဟိန္ဒူဘာသာသည် သက်ဝင်ယုံကြည်သူ ၁ ဘီလီယံနီးပါးဖြင့် ကမ္ဘာ့တတိယ အကြီးဆုံး ဘာသာ ကြီးလည်းဖြစ်သည်။ ယင်းတို့ထဲတွင် အများစုမှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင်ဖြစ်သည်။ ဟိန္ဒူဘာသာတွင် တည်ထောင်သူ၊ သင်ပြသူ သို့မဟုတ် တမန်တော်တစ်ဦးတည်း သို့မဟုတ် ယုံကြည်မှု တစ်မျိုးတည်း လည်း မရှိပေ။ လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ဒေသအလိုက် များစွာသော အမျိုးအစားကွဲများရှိသည်။ ဟိန္ဒူဘာ သာ၏ မူလအခြေခံ ယုံကြည်မှုသည် ဝိညာဉ် သည် သေဆုံးခြင်းမရှိပဲ လူသားဖြစ်စေ တိရိစ္ဆာန်ဖြစ်စေ ခန္ဓာကိုယ် သေဆုံးသည့် အချိန်တိုင်း ၎င်းတို့၏ လိပ်ပြာသည် ပြန်လည်မွေးဖွားသည်ဟု ယုံကြည်ကြ သည်။ ဟိန္ဒူ ဘာသာ၏ ကံကြမ္မာ ထုံးတမ်းစဉ်းမျဉ်းအောက်တွင် လုပ်ဆောင်မှုတစ်ခုတိုင်းသည် လိပ် ပြာမည်ကဲ့သို့ ပြန်လည် မွေးဖွားမည့်အပေါ် သက်ရောက်နေသည်။ မွေးဖွားခြင်းနှင့် ပြန်လည် မွေးဖွား ခြင်း ဆိုင်ရာ ယခုစက်ဝန်းသည် ဝိညာဉ်သည် ဘာသာရေး အထွတ်အထိပ် ပြီးမြောက်မှုကို မရမချင်း နှင့် ဘုရားသခင်နှင့် ပေါင်းစည်းမှု မတိုင်မချင်း ဆက်လက်ရှိနေမည်ဖြစ်သည်။ ဟိန္ဒူဘာသာတွင် နတ် ဘုရားများ ရှိပြီး ယင်းတို့ထဲမှ အားလုံးသည် ဘုရားတစ်ဆူတည်း၏ သရုပ်သကန်များပင်ဖြစ်သည်။ မူလ သုံးဦးတွဲတွင် Brahma, the creator, Vishnu, the preserver, and Shiva (also spelled Siva) , the destroyer တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။ တိရိစ္ဆာန်များတွင် ဝိညာဉ် လိပ်ပြာ များရှိကြပြီး ယင်းတို့ထဲမှ အချို့ကို နတ်ဘုရားများကဲ့သို့ ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ရမည်ဟု ဟိန္ဒူဘာသာတွင် ယုံကြည် ထားသည်။ ယခု ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများသည် နှစ်ပေါင်းများစွာကြာကတည်းက ဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းတို့တွင် ရိုးရာ ဓလေ့ထုံးတမ်းများ၊ လျှို့ဝှက်နက်နဲသော ခြီးခြံသည့် အကျင့် ရှိသည့် ကျင့်သုံးမှုများနှင့် စွဲမြဲနေသည်။

ဝေဒကျမ်းစာ

ဟိန္ဒူဘာသာတွင် အလေးအမြတ်ထားရာ စာပိုဒ်များရှိသည်။ အချို့မှာ

-Bhagavad Gita သည် Krishna နတ်နှင့် စစ်သည် Arjuna တို့အကြားရှိ ဒဿနဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမှုတစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းသည် ဟိန္ဒူ တို့၏တန်ဖိုးနှင့် ဒဿနများကို ဆွေးနွေးထားသည့် ကျော်ကြားသည့် နားလည်ရန်လွယ်သော စာပိုဒ်များဖြစ်သည်။

-ဟိန္ဒူဘာသာတွင် မူလအရင်းခံ အလေးအမြတ်ထားရာ ရေးသားချက်လေးခုရှိသည်။ ယင်းတို့တွင် ဓမ္မတေးစာအုပ်များ၊ ရိုးရာ ဓလေ့ထုံးတမ်းများ၊ ရှေ့ခေတ် အိန္ဒိယတို့ထံမှ ဂါထာယန္တရားများ ပါဝင်သည်။ ထို့ပြင် ယင်းတို့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ Jainism နှင့် ဆစ်စ် ဘာသာတို့အပေါ် လွှမ်းမိုးမှုရှိသည်။ သက်တမ်းအကြာဆုံးသည် Rid Veda ပင်ဖြစ်သည်။

အဓိက အားလပ်ရက်များ

ငါးရက်တာ ကျင်းပသော ဟိန္ဒူ ဒီပါဝလီပွဲသည် အကျော်ကြားဆုံးသော ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ဆစ်စ်များ ၊ jains များနှင့် ဟိန္ဒူများက ကျင်းပလေ့ရှိသည်။

သတင်းရေးသားရန် အကြံပြုချက်များ

- ဟိန္ဒူများသည် ၎င်းတို့ ယုံကြည်သည့် ဘုရားတစ်ဆူ၏ ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ကြသော နတ်ဘုရားများကို ကိုးကွယ်ကြသည်။ ၎င်းတို့သည် ခရစ်ယာန်များ၊ ဂျူးများ နှင့် မူဆလင်များကဲ့သို့ပင် ဘုရားတစ်ဆူတည်းကို ကိုးကွယ် သူများဖြစ်ကြသည်။ ။ ဟိန္ဒူ နတ်ဘုရားများကို ဘုရားများအဖြစ် မရည်ညွှန်းပါနှင့် ၊ ဟိန္ဒူ တို့၏ ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုမှုတွင် တရားအားထုတ်ခြင်း ၊ ဓမ္မသီချင်း ရွတ်ဆိုခြင်း နှင့် နတ်ဘုရားရုပ်ထုများကို ရှိခိုးခြင်းတို့ပါဝင်သည်။ နတ်ဘုရားများကို ရေသပ္ပယ်ပေးခြင်းနှင့် ကပ်လှူပူဇော်ခြင်းတို့လည်း ပါဝင်နိုင်သည်။

- အိန္ဒိယနိုင်ငံပြင်ပတွင် ယင်းဘာသာကို တစ်ခါတစ်ရံ အခြားသောယုံကြည်မှုများရယူထားသော ဘာသာရေး ကျင့်ကြံမှု ယောဂကျင့်စဉ်သို့မဟုတ် ဘာသာရေးအကြောင်းအရာကို လုံးလုံးလျားလျား ဖယ်ထုတ်ခြင်းဖြင့် လူအများကို စတင်ဇာတ်သွင်းသည်။

- ဟိန္ဒူဘာသာသည် ဘာသာတစ်မျိုးတည်းမဟုတ်ပဲ ယင်းသည် ကိုးကွယ်သူများအကြား များစွာကွဲပြားခြားနားသည့် ရိုးရာ ဓလေ့များစုစည်းထားသည့် ဘာသာတစ်ခုဖြစ်သည်။ အားလုံးသော ဟိန္ဒူများကို တူညီသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများ နှင့် ကျင့်သုံးမှုများရှိ ကြသည်ဟု မယူဆပါနှင့်။

- အိန္ဒိယတွင် အမျိုးမျိုးသော ဟိန္ဒူ ရိုးရာဓလေ့များသည် တစ်ခါတရံတွင်အချင်းချင်းကြားပြင်းထန်သည့် ပဋိပက္ခများလည်းရှိနေသည်။ ယင်းသည် အရေးပါသည့် အကြောင်းအရာဖြစ်ပြီး ဟိန္ဒူများက ယင်းကို သတိပြုကြသည်။
- ဟိန္ဒူနှင့် ဘာသာစကားတစ်မျိုးဖြစ်သည့် ဟင်ဒီကို မရောထွေးပါနှင့်။

သတင်းအရင်းအမြစ်များ

- ဘီဘီစီ သည် ဟိန္ဒူဘာသာအတွက် လမ်းညွှန်ချက်တစ်ခုပေးထားပြီး ယင်းတွင် ဟိန္ဒူအမျိုးဇာတ် စနစ် နှင့် ယင်း၏ ဘာသာရေးအရင်းအမြစ်များကို ရှင်းပြထားသည်။ (www.bbc.co.uk/religion/religions/hinduism/index.shtml)

ဟိန္ဒူဘာသာကို လမ်းညွှန်ထားသည့် ဘာသာရေးလင့် (<http://www.religionlink.com/reporting-on/reporting-on-hinduism/>) ကလည်း ရှင်းပြထားသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာ

မြန်မာ သင်တန်းများအတွက် ဘာသာရေးလင့်၏ ဗုဒ္ဓဘာသာဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ရေးသားချက်ကို ကြည့်ပါ

ယေရှု ခရစ် နောက်ပိုင်း ခေတ်သစ် သူတော်စင်များ ဘုရားကျောင်း

၁၈၃၀ ခုနှစ်က ဂျိုးဇက် စမစ်သ် နယူးယောက် ကျေးလက်ဒေသတွင် တည်ထောင်ခဲ့သော ယေရှုခရစ်တော်နောက်ပိုင်း ခေတ်သစ် သူတော်စင်များ ဘုရားကျောင်းသည် ယေရှု တည်ထောင်ခဲ့သော မူလ ဘုရားကျောင်းကို ပြန်လည် ထိန်းသိမ်းသည်ဟု ယုံကြည်ထားပြီး အခြားသောခရစ်ယာန် ရိုးရာ အစဉ်အလာများကို ပျောက်ကွယ်သွားပြီ ဟု ယုံကြည်ကြသည်။ ဘုရားကျောင်း အသင်းဝင်များအဖြစ် Mormons ဟု ခေါ်ဆိုသူများသည် ၎င်းတို့ကိုယ်ကို ခရစ်ယာန်များဟု သတ်မှတ်ထားသော်လည်း အခြားသော အဓိက ခရစ်ယာန် ရိုးရာ အစဉ်အလာများက ယင်းသို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းမရှိပေ။ ဘုရားကျောင်းသည် အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် အဖွဲ့ဝင် ၆ သန်း ကျော်ရှိပြီး ယင်းမှာ ယင်းနိုင်ငံ၏ စတုတ္ထမြောက် အကြီးဆုံး ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းလည်းဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးတွင် ယင်း၏အဖွဲ့ဝင် ၁၅ သန်းရှိသည်။

ယင်း၏ ကျင့်သုံးမှုများသည် လူငယ် များလိုအပ်သော သာသနာပြု လုပ်ငန်းများကဲ့သို့ များစွာ ကျော်ကြားသော်လည်း ယင်း၏ ယုံကြည်မှုများကို ကောင်းစွာနားလည်နိုင်ခြင်းမရှိပေ။ ယင်းဂိုဏ်းအသင်းဝင်မဟုတ်သူများကို ၎င်းတို့ သေဆုံးပြီးနောက်ပိုင်း ခရစ်ယာန် အသင်းတော်သို့ သွတ်သွင်းခြင်း နှင့် လက်ရှိ စွန့်လွှတ်ထားပြီးဖြစ်သော ဇနီးမယားပြိုင်ယူသည့် ကျင့်ဝတ်များကဲ့သို့ ကျင့်ဝတ်အချို့မှာ သတင်းဖော်ပြချက်များ၏ ပင်ရင်းများပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းဂိုဏ်းသားများသည် ဘုရားသခင်သည် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ခန္ဓာကိုယ်တစ်ခုရှိသည်ဟု ယုံကြည်ကြသည်။ လူသားများသည် ဘုရားကျောင်းပွဲလမ်းတစ်ခုတွင် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများက သတ်မှတ်ပြီး ဘုရားကျောင်း သင်ကြားမှုများကို ယုံကြည်သည်ဆိုလျှင် အမြင့်ဆုံးကောင်းကင်ဘုံ ရှိ ဘုရားများကဲ့သို့ ထာဝရ နေထိုင်သွားရမည်ဟု ယုံကြည်ကြသည်။ ယင်းဂိုဏ်းသားများသည် ဆေးရွက်ကြီး ၊ အရက်၊ ကော်ဖီနှင့် လက်ဖက်ရည်ကို သောက်သုံးခြင်းမရှိပေ။

သမ္မာကျမ်းစာ

ဘုရားကျောင်းများသည် သမ္မာကျမ်းစာအုပ် လေးအုပ်ကို အသုံးပြုသည်။ ယင်းတို့မှာခရစ်ယာန်သမ္မာကျမ်းစာအုပ် (ဂျိမ်းစ် မူပုံစံ-King James Version) ၊ Mormon ကျမ်းစာအုပ် (ခေါင်းစဉ်ခွဲ - ယေရှု ခရစ်၏ အခြားသော အထောက်အထား) ၊ အယူဝါဒနှင့် ပဋိညာဉ်များ နှင့် တန်ဖိုးကြီးပုလဲ နှင့် ဂျိုးဇက် စမစ်သ်၏ သမ္မာကျမ်းစာကို ဘာသာပြန်ဆိုခြင်းနှင့် ပြင်ဆင်တည်းဖြတ်ခြင်း စာအုပ်တို့ပင်ဖြစ်သည်။ ရှေးခေတ် အမေရိကန် တမန်တော်တစ်ဦးဖြစ်သော Mormon သည် ယခုအခါ နယူးယောက် ကျေးလက်နယ်တစ်နယ်ရှိ တောင်တစ်ခုတွင် ၎င်း၏ သားဖြစ်သူ မိုရိုနီ မြှုပ်နှံထားသည့် ရွှေရောင် သတ္တုပြားများတွင် Mormon သမ္မာကျမ်းစာအုပ်ဟု သိသော စာများကို ရေးထိုးထားသည်ဟု ဘုရားကျောင်းက သင်ကြားသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် မိုရိုနီသည် နတ်တစ်ပါးအဖြစ်ပြန်လာပြီးနောက် စမစ်သ်ကို ယင်းရွှေပြားများဆီသို့ လမ်းပြခေါ် ဆောင်သွား ခဲ့သည်ဟု ဆိုကြသည်။ ယင်းတို့ကို စမစ်သ်က ၁၈၃၀ တွင် ဘာသာပြန်ဆို ထုတ်ဝေ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ Mormon သမ္မာကျမ်းစာအုပ်သည် ရှေးခေတ် အမေရိကန် ပြည်သူများနှင့် ဘုရား သခင် တို့အကြား အပြန်အလှန် တုန့်ပြန်မှုများကို ဖော်ပြထားပြီး ကမ္ဘာသစ်သို့ အသစ်တဖန် ရှင်သန်လာသော ယေရှု၏ ခရီးစဉ်ကိုလည်း အသေးစိတ်ပြောထားသည်။

အဓိက အဖွဲ့အစည်းများ

-တရားဝင် LDS ဘုရားကျောင်းဆိုင် (www.lds.org)

-LDS ဘုရားကျောင်း၏ ပညာရေး ဆိုင် (www.mormon.org/) တွင် မကြာခဏ မေးလေ့ မေးထ ရှိသော မေးခွန်း နှင့် သက်ဆိုင်သည့် နယ်ပယ်များနှင့် သတင်းမီဒီယာတို့အတွက် အချက်အလက်များ ရှိသည်။

သတင်းရေးသားရန် အကြံပြုချက်များ

-Mormons များသည် ခရစ်ယာန်များဖြစ်မဖြစ် ဆိုသည်မှာ အငြင်းပွားဖွယ် ကိစ္စရပ်ပင်ဖြစ်သည်။ Mormons များသည် ၎င်းတို့ကိုယ်ကိုယ် ခရစ်ယာန်များအဖြစ် မှတ်ယူထားသည်ကို ဂျာနယ်လစ် များ အနေဖြင့် ရှင်းလင်းသိရှိသင့်သော်လည်း ကတ်သလစ်များ၊ ပရိုတက်စတင့်များ နှင့် သမားရိုးကျ ခရစ်ယာန်များက အဆိုပါ Mormons များ၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများသည် ခရစ်ယာန်ဘာသာနှင့် ယင်း၏ ဓမ္မဩဝါဒများနှင့် ကိုက်ညီခြင်းမရှိဟု ပြောကြသည်။ ယခု ဂုဏ်ထူး ဘွဲ့ထူး သည် သတင်း ရေးသားချက်တစ်ခုအတွက် အရေးမကြီးသည့် အခါတွင် ဂျာနယ်လစ်များသည် ပြဿနာရပ်များကို ရှောင်ကြဉ်ရန်အတွက် ကတ်သလစ်၊ ပရိုတက်စတင့် နှင့် မော်မွန် ဘုရားကျောင်းများသည် သက်ဆိုင် နေသည် စသည့် ကဲ့သို့ အသုံးအနှုန်းများကို သုံးနှုန်းကြသည်။ ဂျာနယ်လစ်များအနေဖြင့် “ ကက်သ လစ်၊ပရိုတက်စတင့် နှင့် မော်မွန် များအပါအဝင် ခရစ်ယာန် ဘုရားကျောင်းများ” ကဲ့သို့သော အသုံး အနှုန်းများကို ရှောင်ကြဉ်သင့်သည်။ ယင်းတို့သည် ဘုရားကျောင်း၏ ဘာသာအယူဝါဒများနှင့် ပတ်သက်၍ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ချက်တစ်ခုကို ဦးတည်စေနိုင်သည်။

-ဂျာနယ်လစ်များသည် မော်မွန် mormon တို့၏ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုများနှင့် ဓလေ့ ထုံးတမ်းများကို တိကျသည့် ဝေဖန်ထားခြင်းမရှိသော နည်းလမ်းများဖြင့် ဖော်ပြရန် အထူးဂရုစိုက်သင့်သည်။ အဆုံးအမ ဒေသနာများသည် အငြင်းပွားဖွယ်ဖြစ်နေချိန်တွင် ဂျာနယ်လစ်များသည် ယင်းတို့သည် ရိုးရာ ခရစ် ယာန် အဆုံးအမများနှင့် မည်ကဲ့သို့ ကွဲပြားခြားနားသည်ကို ရှင်းလင်းပြောဆို ၍ အချက် အလက်များ သို့မဟုတ် ပညာရှင်များကို ကိုးကားကာ ရေးသားဖော်ပြနိုင်သည်။

-LDS ဘုရားကျောင်းသည် ယင်း၏ရပ်တည်မှုကို မော်မွန်ဟူသည့် အသုံးအနှုန်းအတွက် ပြောင်းလဲ ထားသည်။ များမကြာမီက ဘုရားကျောင်းသည် ယင်းကို မော်မွန် ဘုရားကျောင်းအဖြစ် ရည်ညွှန်းခြင်း မပြုရန် တောင်းဆိုထားသော်လည်း မော်မွန်များအဖြစ် ရည်ညွှန်းသည့် စွဲမြဲထိန်းသိမ်းမှုကို ကန့်ကွက်ခြင်း မရှိပေ။ ဂျာနယ်လစ်များအတွက် မော်မွန် ဘုရားကျောင်းကို ရည်ညွှန်းချက်များအရ

LDS ဘုရားကျောင်းက လက်သင့်ခံနိုင်သော်လည်း ဘုရားကျောင်း၏ အမည်အပြည့်အစုံသည် ပထမရည်ညွှန်းချက်အဖြစ်သာ သုံးသင့်သည်။

-မော်မွန်များသည် ဘုရားကျောင်းများတွင် လာရောက်လည်ပတ်သူများကို ကြိုဆိုသော်လည်း လည်ပတ်သူများကို မော်မွန်ဘုရားကျောင်းများတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ခွင့်မပြုပေ။ ဘုရားကျောင်းများ သို့မဟုတ် အစည်းအဝေးပြုလုပ်သော အိမ်များကို တနင်္ဂနွေ ဝတ်ပြုဆုတောင်းမှုအတွက် သုံးပြီး များစွာသော ဘုရားကျောင်းအဖြစ် အသုံးပြုသော ဂူဘုရားကျောင်းများကို အထူးဘာသာရေး ဆု တောင်းများအတွက် အပတ်စဉ်နေ့များတွင်သာ အသုံးပြုသည်။ မော်မွန် များမဟုတ်သည့် မိသားစု များပင်လျင် မင်္ဂလာဆောင်များနှင့် အသုဘအခမ်းအနားများအတွက် ဘုရားကျောင်း တစ်ခုအတွင်း သို့ ဝင်ရောက်နိုင်ခြင်းမရှိပေ။ ယင်းကိစ္စအတွက် သဿမေမေ ခွန်များကို ပေးသွင်းခြင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ တက်ကြွခြင်းဖြင့် ထိုက်သင့်သည်ဟု မှတ်ယူရသော မော်မွန်များသာလျင် ဝင်ခွင့်ရရှိသည်။

-LDS ဘုရားကျောင်းများတွင် ထူးခြားသည့် ဖွဲ့စည်း တည်ဆောက်ပုံတစ်ခုရှိသည်။ ဘုရားကျောင်း တွင် ဥက္ကဋ္ဌတစ်ဦး နှင့် အကြံပေး နှစ်ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော ပထမဆုံး ဥက္ကဋ္ဌ ရာထူးသက်တမ်းသည် ထိပ်ပိုင်း အာဏာပိုင်ဖြစ်သည်။ ဥက္ကဋ္ဌ သေဆုံးချိန်တွင် ပထမဥက္ကဋ္ဌ သက်တမ်းကို ဖျက်သိမ်းပြီး အကြီး အကဲ ဆယ်နှစ်ဦးပါ ကောင်စီက ဥက္ကဋ္ဌသစ်တစ်ဦးကို ရွေးချယ်ခန့်အပ်သည်။ ပထမ ဥက္ကဋ္ဌ သက်တမ်းအောက်တွင် လောကီရေးရာ ကိစ္စရပ်များကို အုပ်ချုပ်သည့် ဘုန်းတော်ကြီးတစ်ဦး သဘာ ပတိ ပါဝင်သော အဖွဲ့ဝင်သုံးဦးပါဝင်သည်။ ထို့ပြင် သာသနာပြုသည့် အလုပ်များကို ကြီးကြပ်သည့် အဖွဲ့ဝင် ခုနစ်ဆယ်ပါ အဖွဲ့လည်းရှိသည်။ ဘုရားကျောင်းကို stakes ဟုခေါ်သော နယ်မြေ အုပ်စု များဖြင့် ခွဲခြားထားပြီး နယ်မြေအုပ်စုတစ်ခုစီတွင် ဥက္ကဋ္ဌတစ်ဦး အကြံပေးနှစ်ဦးနှင့် နယ်မြေအဆင့်မြင့် ကောင်စီတစ်ခုက ဦးဆောင်သည်။ ခရစ်ယာန် ဝတ်ပြုဆုတောင်းသူများကို wards ဟု ခေါ်ကြသည်။ ward တစ်ခု၏ သင်းအုပ်ဆရာသည် ဘုရားကျောင်းခရစ်ယာန် ဘုန်းတော်ကြီး ခေါင်းစဉ်အောက်တွင် ရှိသော်လည်း လစာခံစားရခြင်းမရှိသော ပညာရှင်ဆိုင်ရာ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင် မဟုတ်ပေ။ ဘုန်း တော်ကြီး သို့မဟုတ် အရှင် ဟူသော အသုံးအနှုန်းကို အသုံးပြုခြင်းမရှိပေ။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ ဘုရား ကျောင်း သည် အမျိုးသမီးများကို ခရစ်ယာန် ဘုန်းတော်ကြီးများအဖြစ် နှင်းအပ်ခြင်းမရှိပေ။

ဆစ်ခ် ဘာသာ

ဆစ်ခ်ဘာသာ တွင် အမျိုးသားများသည် ခေါင်းပေါင်းနှင့် မုတ်ဆိတ် ထားရှိပြီး တစ်ခါတစ်ရံတွင် ၎င်းတို့ကို မူဆလင်များနှင့် မှားယွင်းတတ်သည်။ သို့သော်လည်း ဆစ်ခ် ဘာသာသည် ဘုရားတစ်ဆူတည်းကို ကိုးကွယ်သည့် ကွဲပြားခြားနားသော ဘာသာတစ်ခုဖြစ်ပြီး ၁၅ ရာစုနှစ်က အိန္ဒိယတွင် ပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ ဟိန္ဒူဘာသာနှင့် အစ္စလာမစ် Sufism တို့၏

အရင်းခံပင်ဖြစ်သည်။ မိသားစုနှင့် ကိုယ်ကျင့်ဝတ် စင်ကြယ်သန့်ရှင်းမှုသည် အဓိက စံနှုန်းများဖြစ်ကာ လူတစ်ဦးချင်း၏ ဝိညာဉ် နှင့် ဘုရားသခင်၏ ဝိညာဉ် ပေါင်းစည်းခြင်းသည် ပြန်လည်မွေးဖွားမှု ကံကြမ္မာ စက်ဝန်းတစ်ခု ပြီးဆုံးသည်ဟု ယုံကြည်ကြသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းတွင် ဆစ်ခ်ဘာသာဝင် သန်း ၂၀ ကျော် ရှိရာ ကမ္ဘာတွင် နဝမမြောက် အကြီးဆုံးဘာသာလည်းဖြစ်သည်။

ကျမ်းစာ

ဆစ်ခ်ဘာသာ ကျမ်းစာ ကို Guru Granth Sahib ဟု ခေါ်ဆိုကြသည်။ ဆယ်ဦးမြောက် ဆစ်ခ်ဘာသာ၏ ဂုရုအကြီးအကဲက ကျမ်းစာအုပ်ရှိ အဆုံးအမများသည် ၎င်းသေဆုံးပြီးနောက်ပိုင်း ဆစ်ခ်တို့၏ ဘာသာရေးလမ်းညွှန်ချက်ဖြစ်မည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ထို့ကြောင့် ဆစ်ခ်တို့သည် လူသား ဂုရုတစ်ဦးကို အလေးထားဂရုပြုမှုကို ပြသနေသည်။

အဓိက အားလပ်ရက်များ

Vaisakhi ကို ဆစ်ခ်တို့၏ နှစ်သစ်အဖြစ် ဧပြီလတွင် ကျင်းပပြီး ယင်းကို ဆစ်ခ်ဘာသာ၏ မွေးဖွားခြင်းအထိမ်းအမှတ်အဖြစ်ကျင်းပသည်။ ဟိန္ဒူများကဲ့သို့ ဆစ်ခ်တို့သည်လည်း မကောင်းမှုအပေါ် ကောင်းမှုဖြင့် အောင်ပွဲခံ အထိမ်းအမှတ် ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည့် ဒီပါဝလီပွဲကိုလည်း ကျင်းပသည်။

သတင်းရေးသားရန် အကြံပြုချက်များ

-ဆစ်ခ်တို့ ဝတ်ပြုဆုတောင်းရာ နေရာကို ဂုရုဆရာတစ်ဦးအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိရာ လမ်းဟု အနက်အဓိပ္ပယ်ရသော ပန်ဂျာပီ စကားလုံး ဂျါဝါရာ (Gurdwara)ဟု ခေါ်သည်။

-ဆစ်ခ်အမျိုးသားအားလုံးက ခြင်္သေ့ ဟု အဓိပ္ပယ်ရသော ဆင့် Singh ဟူသည့် အမည်ကို ယူကြပြီး အမျိုးသမီးများက မင်းသမီးဟု အဓိပ္ပယ်ရသော ကွာ Kuar ဟူသည့် အမည်ကို ယူကြသည်။ ဆစ်ခ်ဘာသာဝင် အမျိုးသားများသည် ဆံပင် မညှပ်ပဲ သစ်သားဘီးတစ်ချောင်းကို ယူဆောင်ကြသည်။ ထို့ပြင် သံမဏိ ဓါးရှည်တစ်ချောင်းကို ကိုင်ဆောင်ပြီး သံမဏိ လက်ကောက်တစ်ခုနှင့် ချည်ထည် အတွင်းခံကို ဝတ်ဆင်သည်။

သတင်းရင်းမြစ်များ

ဆစ်ခ်ဘာသာကို ဘာသာရေးလင့်၏ လမ်းညွှန်ချက်ကို ကြည့်ပါ (<http://www.religionlink.com/source-guides/Sikhs-at-a-crossroads/>).

ဆစ်ခ်ဘာသာ Homepage ဖြစ်သော (www.sikhs.org/) သည် ဆစ်ခ်တို့၏ အရာအားလုံးအတွက် အွန်လိုင်းသတင်းရင်းမြစ်တစ်ခုဖြစ်သည်။

ဘာသာရေး လှုပ်ရှားမှုသစ်များ

ဘာသာရေး လှုပ်ရှားမှု အသစ်များသည် ခေတ်ရေစီးကြောင်း၏ ပြင်ပရှိ ဘာသာရေး အစုအဖွဲ့များ အတွက် လက်ခံသုံးစွဲရန် ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ယခု ရိုးရာဓလေ့အများအပြားတွင် ရှေးခေတ် ယုံကြည်မှုများ၏ အရင်းအမြစ်များရှိနေရာ အသစ်ဟူသည့် စကားလုံးသည် တစ်ခါတစ်ရံ ဆီလျော်ခြင်း မရှိပေ။ တစ်ခါတစ်ရံတွင် ၎င်းတို့ ခေါ်ဆိုသော ဘာသာရေး လှုပ်ရှားမှု အသစ်များ (NRMS) သည် ၎င်းတို့၏ ဦးတည်ချက်များ တွင် သို့မဟုတ် ယင်းအပေါ် ထောက်ခံသူများကို ဆက်ဆံရာတွင် သံသယ ဖြစ်ဖွယ်နှင့် အန္တရာယ်အနေအထားများကို တွေ့ရှိရသော်လည်း အကြိမ်များစွာတွင် ၎င်းတို့သည် ယင်း သို့မဟုတ်ပေ။အချို့သော အုပ်စုများသည် ခေတ်ရေစီးကြောင်းတွင် လက်ခံထားသော ဘာသာများ အဖြစ် ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်လာကြသည်။ ဘာသာရေး လှုပ်ရှားမှု အသစ်များသည် ရာပေါင်းများစွာသော ပညာရှင် များအတွက် လေ့လာသင်ယူစရာ အကောင်းဆုံး အကြောင်းအရာခေါင်းစဉ် တစ်ခုလည်းဖြစ် သည်။

သတင်းရေးသားရန် အကြံပြုချက်များ

- ဂျာနယ်လစ်များအနေဖြင့် ဦးဆောင်မှုပိုင်းကို လွန်ကဲစွာ ထိန်းချုပ်ပြီး အန္တရာယ်ရှိ ဓလေ့ ထုံးတမ်း များရှိသည့် ဘာသာရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အသုံးအနှုန်း တစ်ခုဖြစ် သော ယုံကြည်မှုအစွဲအလမ်း cult ဟူသည် စကားလုံးကို အထူးဂရုပြု သုံးသင့်သည်။ သို့သော်လည်း cult စကားလုံးသည် လူအများစုအတွက် ထိုကဲ့သို့အပျက်သဘော သက်ရောက်သည့်အဓိပ္ပါယ်များရှိပြီး အုပ်စုတစ်စုအတွက် မမျှမတ သိက္ခာကျစေနိုင်ခြင်းရှိမရှိ ကို ရှင်းလင်းသေချာခြင်းမရှိလျှင် ယင်းကို အသုံးပြုခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်သင့်သည်။
- Sect ဟူသည့် စကားလုံးသည် အခြားတစ်ခုမှ ကွဲထွက်လာသော အုပ်စုတစ်စုကို ရည်ညွှန်းသည်။ ဂျာနယ်လစ်များအနေဖြင့် ယခုအမည်ကို ကောင်းစွာ ဂရုစိုက်ရန် လိုပြီး အသုံးပြုရန် သင့်လျော်ကောင်းမွန်ခြင်းမရှိလျှင် ရှောင်ကြဉ်သင့်သည်။

ဂျာနယ်လစ်များသည် ကိုယ်နှင့် ရင်းနှီးမှုမရှိသော ဘာသာရေးအုပ်စုများနှင့်တွေ့ကြုံရပါက ယင်းအုပ်စုသည် ဘာသာရေးအုပ်စုကြီးတစ်ခု၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်သလား သို့မဟုတ် သူတို့ယုံကြည်မှုမျိုးက ဘယ်လိုမျိုးဖြစ်သလဲနှင့် အခြားအုပ်စုများ နှိုင်းယှဉ်ပါက ဘယ်လို ပုံစံမျိုး ကျင့်သုံးကြသလဲဆိုသည်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ကျွမ်းကျင်သူများကို တိုင်ပင်ဆွေးနွေးရမည်ဖြစ်သည်။

အုပ်စုတစ်ခုသည် ပုံမှန်မဟုတ်သည် နှင့် ထူးခြားသည်ဟု ဆိုလိုခြင်းမဟုတ်သည်ကို သိထား ရမည်ဖြစ် သည်။ ၁၉၉၇ ခုနှစ်က ရေလန်စ်ဟုခေါ်သော အုပ်စုတစ်ခုသည် သူတို့က လူသားကိုယ်ပွားတစ်ခုကို ဖန် တီးပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း မှားယွင်းစွာကြေညာခဲ့သည်။ ယင်းသတင်းက ထိပ်တန်းသတင်းအဖြစ် တိုင်းပြည် အနှံ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ နိုင်ငံက နောက်ပိုင်းသိလာရသည်က ရေလန်စ်ကဲ့သို့သော ပန်း ကန် များပျံ့ဘာသာတရားများကို လေးလေးနက်နက်လေ့လာပြီးသိလာရသည်က ယခုလို အဖြစ် အပျက်မျိုးဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်နှင့် ရေလန်စ်သည် ယင်းကဲ့သို့ယုံကြည်မှု များရှိသည့် အဖွဲ့ဖြစ်ကြောင်း ကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အရင်းအမြစ်များ

ဗာဂျင်းနီးယားတက္ကသိုလ်ရှိ ဘာသာရေးအုပ်စု ၂၀၀၀၏ အကြောင်းနှင့်လှုပ်ရှားမှုများကို ဖော်ပြသော ဘာသာရေးလှုပ်ရှားမှုစာမျက်နှာ။
ဘာသာရေးသုတေသနများပြုလုပ်သော ဟတ်ထ်ဖိုးဒ်အင်စတီကျုမှ အဖွဲ့အစည်းများ၏ လင့်ခ်များကို တင်ထားပြီး ပညာရှင်များကလည်း လေ့လာထားသော ဘာသာရေးလှုပ်ရှားမှုအသစ်များကို အမျိုးအစား ခွဲခြားပြထားသည်။ ယင်းလမ်းညွှန်ချက်အများအပြားတွင် ဘာသာရေးလှုပ်ရှားမှု အသစ်များအကြောင်း ရာနှင့်ချီပြီး ဖော်ပြထားသည်။

ဘုရားဝတ်ပြုရာနေရာများသို့အလည်သွားခြင်း

ဘုရားဝတ်ပြုရာနေရာများနှင့် စုဝေးရာနေရာများသို့ အလည်သွားခြင်းကို အစားထိုးနိုင်မည့်အရာများ မရှိသေးပေ။ မြင်ကွင်းများ၊ အသံများ၊ ဓလေ့ထုံးစံများ၊ စာသားများ၊ စိတ်ထားများနှင့် စကား ပြောဆိုခြင်းများက သင့်ကို မည်သည့်စာအုပ်ထက်မဆို ပိုပြီး ပြောကြားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ စတင်အလည်သွားတော့မည်ဆိုပါက အကြံပေးချက်တစ်ချို့ကို သည်မှာ ဖော်ပြထားပါသည်။

အသံဖမ်းမှတ်တမ်းတင်ထားပါသလား

ဝတ်ပြုခြင်းသည် လူသိရှင်ကြားပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်လျှင် တိုင်းပြည်အများစုကမှတ်တမ်းထဲတွင် ဘာတွေပြောကြားထားသည်ဆိုသည်ကို သင့်အနေဖြင့် စဉ်းစားရ မည်ဖြစ်သည်။ တရားတော်များသည် လူသိရှင်ကြားထုတ်ပြန်ထားသဖြင့်ကိုးကားရမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းထောက်များအနေဖြင့် ရှိခိုး သူများကို ကိုးကားမည်ဆိုလျှင်တော့ သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ကိုယ်ရေးကိုယ်တာ ကိစ္စများကို လူသိရှင်ကြားပြုလုပ်သဖြင့် လူအများက တရားစွဲဆိုတက်သည်။

ပိုမိုသတိထားသင့်သည်များ

အများအားဖြင့် သတင်းထောက်များက အလည်လာမည်ဟု ကြိုတင်ဖုန်းဆက် ထားပါက အဆင်ပြေချောမွေ့သည်က များပါသည်။

သတင်းထောက်တစ်ဦးလာမည်ကိုဘာသာရေးခေါင်းဆောင်အား အသိပေးခြင်းသည် အသက်မွေး
ဝမ်းကြောင်းလုပ်ငန်းအရ ယဉ်ကျေးပျူဌာခြင်းသဘောဟု သူတို့ကလည်း တွေးထင်ကြသည်။
သို့သော်ချို့ယွင်းချက်များတော့ ရှိဆဲဖြစ်သည်။
ဖက်ဒရယ်အုပ်ချုပ်ရေးကိုဆန့်ကျင်သောနိုင်ငံရေးသမားတစ်ဦးကို တရားဟောဆရာတစ်ဦး
ကထောက်ခံနေသည်ဆိုပါက သင့်အနေဖြင့် နားထောင်နေကြောင်းကို သူမသိ
အောင်ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်သည်။ရှစ်ခိုးဝတ်ပြုပြီးနောက်ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးများတွင်လည်း
သမိုင်းဝင် အဆောက်အအုံတစ်လုံးကို ဖြိုချခြင်း သို့မဟုတ်အသင်းဝင်များဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကိစ္စများ
သဘောထား ကွဲလွဲမှုများကဲ့သို့သော အငြင်းပွားဖွယ်ကိစ္စများကို ဆွေးနွေးနေပါကလည်း အလား
တူပင်ပြုမှုရမည်ဖြစ်သည်။

ဝတ်စား ချင်တာများ။

သင်အနေဖြင့် ဘယ်လို ဝတ်စားသွားရမည်ကို မသေချာပါက ကြိုတင်ဖုန်းဆက်ပြီး မေးလိုက်ပါ။
ဘုရားဝတ်ပြုသည့်နေရာများက ဧည့်သည်များကို
ကြိုဆိုလေ့ရှိပြီးသက်သောင့်သက်သာဖြစ်စေလိုကြသည်။ စတုရန်း အမ်မတ်လင်စ်နှင့် အာသာဂျေ
မာဂီဒါတို့ တည်းဖြတ်သော (စကိုင်းလိုက် ပျံသစ် စာအုပ်တိုက်မှထုတ်ဝေပြီ)“ပြီးပြည့်စုံတဲ့
လူစိမ်းတစ်ယောက် ဘယ်လိုဖြစ်နိုင်သလဲ :အရေးကြီးသောဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်ထုံးတမ်းများ”
လို စာအုပ်မျိုးကို လည်း လေ့လာနိုင်သည်။ ယင်းစာအုပ်တွင် အဝတ်အစားဝတ်ပုံအကြောင်းနှင့်
အစဉ်အလာထုံးစံများကို အသေးစိတ်ဖော်ပြထားသည်။

တစ်ချို့ဘုရားကျောင်းများက သူတို့၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်များတွင် ဧည့်သည်များအတွက် သတင်းအချက်
အလက်များဖော်ပြပေးထားသည်။
လေးစားသမှုပြပါ။ အရေးကြီးဆုံးအချက်မှာ လေးစားမှုပြုခြင်း ဖြစ်သည်။ဆိုလိုတာက ဘုရားရှိခိုး
နေချိန် တွင် တိတ်ဆိတ်နေခြင်း၊ အခြားလူများမတ်တပ်ရပ်နေသောအခါ မတ်တပ်ရပ်ခြင်း၊
အစဉ်အလာရိုးရာ အရ လိုအပ်ပါက သင့်ဖိနပ်ကို ချွတ်ခြင်း စသည်တို့ဖြစ်သည်။

သင်သီချင်းဆိုသင့်သလား

ဝတ်ပြုဆုတောင်းခြင်း အခမ်းအနားတစ်ခုကို သတင်းထောက်အဖြစ် သင်တက်ရောက်ပါက ပါဝင်
ဆင်နွှဲဖို့ သင့်ကို မျှော်လင့်မထားပေ။ တချို့သတင်းထောက်များကတော့ သီချင်းဆို နေစဉ် အလွယ်
တကူသီချင်းဆိုဖို့ သို့မဟုတ် သူများနှင့်ရောနှောပြီး ဘုရားရှစ်ခိုးရန် မျက်စိမှိတ်ထားဖို့ လွယ်ကူသည်။

သင့်ထုံးစံအစဉ်အလာရှိရာနေရာသို့ သင်က အလည်သွားရမည်ဆိုပါကသီချင်းဆိုခြင်းနှင့် ဆုတောင်း
ခြင်းက သင့်အတွက် သက်တောင့်သက်သာရှိမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် သင်က တာဝန် နှင့်လာခြင်းဖြစ်
ကြောင်း သတိရပါ။ လေ့လာစူးစမ်းဖို့နှင့် သတင်းပို့ဖို့သည် သင့်အလုပ်ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် သင်လည်း

ပါဝင်ဆင်နွှဲနေသည်ကို လူများကတွေ့မြင်ပါက သူတို့က ၎င်းတို့ ယုံကြည်မှုအကြောင်း သာမန်ရေးရိုး ရေးစဉ်ထက်အမွှန်းတင်ရေးသားသည်ကို မျှော်လင့်ကြမည်ဖြစ်သည်။

သင်က အမျိုးသမီးတစ်ယောက်ဖြစ်ခဲ့လျှင်

အမျိုးသမီးများ မည်ကဲ့သို့ဝတ်ဆင်ရမည် ပြုမူရမည်နှင့် ပတ်သက်ပြီး အစဉ်အလာအများစုက အထူး ဓလေ့ထုံးစံများနှင့် စည်းမျဉ်းများ ပြဋ္ဌာန်းတက်သည်။ တစ်ချို့ထုံးစံများကသတင်းထောက်များအတွက် အဆင်ပြေသော်လည်း တစ်ချို့ကတော့ သတင်းယူရာတွင် အတားအဆီးများ ဖြစ်စေနိုင်သည်။ ဗလီအများစုတွင် အမျိုးသမီးများခေါင်းခြုံရန် လိုအပ်သည်။ သတင်းထောက်အများစုကလည်း ခေါင်းစည်းပဝါများ ယူဆောင်သွားဖို့ ဝန်မလေးကြပေ သို့မဟုတ် ခေါင်းခြုံစများ ပေးပါက ခြုံရန် ဝန်မ လေးကြပေ။ အလားတူပင်၊ တစ်ချို့ထုံးစံများဖြစ်သော ဥပမာအားဖြင့် မွတ်စလင်နှင့် အီစတာ ပွဲတော်ပြီးနောက် ခုနှစ်ခုမြောက် တနင်္ဂနွေနေ့တွင်ကျင်းပသော ခရစ်ယာန် ပန်တီ ကိုစတယ်လ်စ်ပွဲတော်နေ့တွင် အမျိုးသမီးများကို တော်သင့်ရုံ ဝတ်ဆင်ရန်မျှော်လင့်ထားသည်။ ထို့ကြောင့် သတင်းထောက်များကလည်း လက်နှင့်ခြေထောက်များ ဖုံးသော အဝတ်အစားများကို တမင်တ ကာ ဝတ်ဆင်သွားရသည်။

ဘာသာရေးထုံးစံများက သတင်းပို့ခြင်းကို တားမြစ်ပါက အတွေ့အကြုံရင့်သောသတင်းထောက်များက ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံသည်ထက် ထိုးထွင်းဉာဏ်နှင့် ဇွဲကိုအသုံးပြုကာ ကန့်သတ်ချက်များကို ကျော် လွှားနိုင် ရန် ကြိုးစားကြသည်။ အမျိုးသမီးများက အမျိုးသားများအနား ချည်းကပ်ရန်နှင့် စတင် စကား ပြောခွင့်မရသည် အခြေအနေဖြစ်နေပါက သင့်အနေဖြင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို သူ့ယောက်ျားကို ယောက်ျားများကို သင့်အနေဖြင့် အင်တာဗျူးရန်လိုအပ်ကြောင်းအကူအညီတောင်းခံရမည်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ တစ်ချို့ဗလီများနှင့်ဂျူးဘုရားကျောင်းများ၌ ဘုရားရှစ်ခိုးချိန်တွင် ယောက်ျားနှင့် မိန်းမ သီးသန့်စီ ခွဲထားပါက သင့်အနေဖြင့် ယောက်ျားများသီးသန့်ထားရာနေရာသို့ မြင်နိုင် အောင် သင့်ကိုယ်သင် တိတ်တဆိတ်ပြန်နေရာယူ ရမည်ဖြစ်သည်။

တစ်ချို့အုပ်စုများက အမျိုးသားကို အမျိုးသမီးများနှင့်ဆက်ဆွဲနှုတ်ဆက်ခြင်းကို တားမြစ်ထားသည်။ သင့်က အရင်လက်ဆွဲနှုတ်ဆက်ဖို့ ကြိုးစားသည်ထက် တဖက်က လက်ဆန့်တန်းလာသည်အထိ စောင့်ဆိုင်းရမည်ဖြစ်သည်။

ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ ဗီဒီယိုနှင့် အသံသွင်းခြင်း

သင့်အနေဖြင့် ဘာသာရေးအခမ်းအနားတစ်ခုတွင် ဓာတ်ပုံရိုက်ခွင့်၊ ဗီဒီယိုနှင့် အသံသွင်း ခွင့် ခွင့်ပြုချက် ကြိုတင်ရပြီးဖြစ်ရမည်။ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များက မီးလက်ခနဲဖြစ်သွားသည်ကို တားမြစ်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ (အများအားဖြင့် အသုံးပြုခွင့်မရှိပေ။) ဓာတ်ပုံဆရာများနှင့် အော်ပရေတာ များ ရပ်ရမည့်နေရာများကိုလည်း ကန့်သတ်တက်သည်။ ဘယ်အရာကို ဗီဒီယိုရိုက်သင့်သည် သို့မဟုတ် အသံသွင်းသည်ကိုလည်း သူတို့က ကန့်သတ်ကောင်း ကန့်သတ်လိမ့်မည်။

မှတ်စုယူခြင်း ။ ရှေးရိုးစွဲကျမ်းများက ဥပုသ်နေ့တွင် အလုပ်လုပ်ခြင်းကိုဒေါသဖြစ်တက်ကြသည်။
ယင်းကဲ့သို့သော အချက်များသည်လည်း မှတ်သားသင့်သည်။ သတင်းထောက်များက အိမ်သာသို့
အပြေးလေးသွားပြီး မှတ်စုများအသော့နှင့် ရေးခွဲရကြောင်းနှင့် ကုတ်အကျီအောက်တွင် မှတ်စုစာအုပ်
ကို ဝှက်ထားခြင်းများအကြောင်း ပြောပြတက်ကြသည်။

လှူဒါန်းခြင်း

သတင်းထောက်တစ်ချို့က ဝတ်ပြုသည့်နေရာတစ်ခုသို့ရောက်ရှိလာပါက ယဉ်ကျေးဖွယ်ဖြစ်စေရန်
အသေးအဖွဲ့လှူဒါန်းမှုများ ပြုလုပ်တက်ကြသည်။ အများစုကတော့ မပြုလုပ်ကြပေ။
ဆုံးဖြတ်ချက်ကသင့်အပေါ်မူတည်သည်။

ဘာသာ ပြောင်းလဲခြင်း

ဂျာနယ်လစ်များသည် တစ်ခါတစ်ရံဘာသာပြောင်းရန်ကြိုးပမ်းမှုအတွက်
ပစ်မှတ်ထားခြင်းခံရတတ်သည်။ သူ၏ လွတ်မြောက်ခြင်းအတွက် လူများက သူ့အတွက် ဆုတောင်း
ပေးမည်ဟု ပြောတိုင်းသည်ဒယ်လ်လာနံနက်ခင်းသတင်းစာမှ ဂျက်ဖရီဝေးစ်တုန်းပြန်ပုံက
အဆင့်မြင့် လှသည်။ “ဆုတောင်းပေးမယ့် လူကို ဘယ်တုန်းကမှ ကျွန်တော်မငြင်းပယ်ခဲ့ဘူး” လူများက
အတင်းအကျပ် တိုက်တွန်းလာလျှင်လည်း သတင်းထောက်များက စကားစမြည်ပြော သော
နေရာတွေမှာ ဝင်ရောက်မပါဝင်ဘဲနေနိုင်ပါသည်။

သေတ္တာအပြင်ဘက်မှဘာသာတရား

သဒ္ဓါတရားနှင့် ယုံကြည်မှုတို့သည် အဆောက်အအုံများနှင့်အင်စတီကျူးရှင်းများအပေါ် အခြေပြု
တည်ဆောက်ထားသည်မဟုတ်ပေ။ သတင်းထောက်များကသဒ္ဓါတရားနှင့် ယုံကြည်မှု သတင်းများ
သည် အဆောက်အအုံများနှင့်အင်စတီကျူးရှင်းများအပေါ်အခြေပြုထားကြောင်း မဟုတ်သည်ကို
သတိရှိနေရမည်ဖြစ်သည်။

ဘာသာတရားအကြောင်းသတင်းယူသူများအတွက်အရေးကြီးဆုံးအချက်မှာ ဘာသာတရားသည်
ဂျူးဘုရားရှစ်ဆိုး ကျောင်းများ၊ ဗလီများ၊ ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်းများနှင့် ဘုရားကျောင်း ကန်များ၏
အပြင်ဘက်တွင် ရှိကြောင်းကို ဖော်ပြသော သတင်းများ ပိုမိုများပြားလာခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

အကောင်းဆုံးဘာသာရေးသတင်းများမှာ အထူးသဖြင့် ယုံကြည်မှုခြင်းမတူသောအခြားလူများနှင့်
ဆက်ဆံရာတွင် လူများက ၎င်းတို့၏နေ့စဉ်ဘဝများ တွင် ယုံကြည်မှုအပြင်ဘက်တွင်နေကာ ဆက်ဆံ
သည့်အကြောင်းများဖြစ်သည်။ ဒီကဏ္ဍတွင် ကျွန်ုပ်တို့က ပညာရေးနှင့် စီးပွားရေးမှသည်နိုင်ငံရေးနှင့်
ပေါ့ယဉ်ကျေးမှုအထိ သတင်းကောင်းများအတွက်ရေခံမြေခံကောင်းသည့် ဧရိယာလေးခုကို ရှာဖွေဖော်
ထုတ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ပုဂ္ဂိုလ်ကဝါဒထွန်းကားနေသော ယနေ့ခေတ်ကြီးတွင် လူများက ၎င်းတို့၏ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာများကို ပုံမှန်မဟုတ်သောနည်းနှင့် အစဉ်အလာမဟုတ်သောနည်းများဖြင့် ဖော်ပြနေသည်။ အကြီးမားဆုံးကော်ပိုရေးရှင်းများမှသည် နေ့စဉ်ဘဝအတွက် အသေးစား ရွေးချယ်မှုများ ပြုလုပ်သည် အထိ ပါဝင်သော ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုင်ရာသတင်းများက ဖော်ဒန်ခေတ်၏ အပြောင်း အလဲများ အကြောင်းကို ပိုမိုပြောပြနေသည်။ ယုံကြည်မှုမတူသောလူများကြားဆက်ဆံရေးများက နိုင်ငံတကာ၊ နိုင်ငံတွင်းနှင့် ရပ်ကွက်ထဲအထိပင် အကျိုးသက်ရောက်နေပြီဖြစ်သည်။ အဆုံးမှာတော့ ဘာသာရေး ဆိုင်ရာ သတင်းကြီးများသည် လူသိရှင်ကြား ယုံကြည်မှု တိုးတိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ဘာသာရေး အားလပ်ရက်ပြပွဲများမှ သိပ္ပံသုတေသနအတွက် အစိုးရပုဂ္ဂိုလ်အထိ ထွက်ပေါ်နေပြီဖြစ်သည်။

စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာယုံကြည်သက်ဝင်မှု

ဘာသာတရားတိုင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အဆိုပါအဖွဲ့အစည်းကိုလိုက်ပါ၊ လိုက်နာသူများနှင့် အပေးအယူ၊ အချိတ်အဆက် လုပ်ကြရပါသည်။ သို့သော်လည်း တရားဝင်အဖွဲ့အစည်းများက ယုံကြည်မှုအပေါ် လုံလောက်သည့် မျိုးစေ့စိတ်ဓါတ်မျိုးပံ့ပိုးပေးမှုမျိုးမရှိသလောက်ပါ။ လူပုဂ္ဂိုလ်များ အပေါ် စာနယ်ဇင်းသများအနေနှင့် နေ့စဉ်ဘဝထဲ ၎င်းတို့၏ယုံကြည်မှုကို မည်သို့မည်ပုံ ထုတ်ဖော်ပြသကြသည်ကို မေးမြန်းခြင်းဖြင့် ပြီးမြောက်စေနိုင်ပါသည်။

ယုံကြည်မှုကိုမည်သို့ ဖော်ထုတ်ရမည်ကိုစတင်နိုင်ရန် အကောင်းဆုံးနေရာများမှာ အွန်လိုင်း ဆွေးနွေးပွဲများ၊ စာအုပ်စတိုးများ၊ ညီလာခံများ၊ ယောဂနှင့် တရားထိုင်သင်တန်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း များအကြားနှင့် အသင်းအဖွဲ့ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ယုံကြည်သက်ဝင်မှုဖြင့်သာဆွဲဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီးဘာသာရေးဆိုင်ရာယုံကြည်ချက်များမလိုအပ်ပါ။အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပြင်ပဖြစ်သည့် ဘုရားဝတ်ပြပွဲများ၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားများ၊ ဈာပနအခင်း နေရာများ၊ဝတ်ပြုဆုတောင်း အခမ်းအနားများစသည့်နေရာများတွင် တွေ့ဆုံသည့် လူများနှင့် လည်းပြောဆိုပါ။

ကျင့်ဝတ်နှင့် တန်ဖိုး

ကျင့်ဝတ်နှင့်ပတ်သက်သည့် မေးခွန်းများနေရာတိုင်းတွင် ရှိနေပါလိမ့်မည် - အစိုးရ၊ ကျောင်းများ၊ ဆေးရုံများ၊ ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ သိပ္ပံဓါတ်ခွဲခန်းများနှင့် သတင်းအတတ်ပညာ အဖွဲ့ အစည်းများ စသည်ဖြင့်။ အနည်းငယ်သောမေးခွန်းများထဲ လျှမ်းလျှမ်းတောက် အဖြေများပါဝင်နိုင် သည်။ ဘယ်အရာကမှားသည်၊ ဘယ်အရာကမှန်သည်၊ စံထားလောက်သည့် စာရိတ္တဆိုသည်မှာ မည်သို့ဖြစ်သည် ဆိုသည့်အချက်များကိုတော့ဖြင့် ချန်ထားခဲ့ပါသည်။ “ကျင့်ဝတ်နှင့်တန်ဖိုး” အကြောင်းအများကြီးပြောခဲ့ကြပြီးပါပြီ။ သို့သော် ယေဘုယျဆန်ဆန် ချည်းပါပဲ။ ဆိုရေးရှိကဆိုရ၏ ဆိုသကဲ့သို့ အခိုက်အတန့်များလည်း ဖြစ်ပါသည်။

စာရိတ္တဆိုင်ရာစံနှုန်းများသည် ပရော်ဖက်ရှင်နယ်ကျ သည့် ကျင့်ဝတ်စည်းမျဉ်းများ၊ မိသားစုတန်ဖိုးများ၊ လူသားတို့၏ မူရင်းစိတ်များနှင့် တစ်ခါတစ်ရံဘာသာရေးများထဲမှာဆင်းသက်လာပါသည်။ ယခုအခါ စာနယ်ဇင်းသမားများအနေနှင့် ကျွန်ုပ်တို့ခေတ်အတွင်း ဖြစ်ပျက်ပြီးသမျှ ကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာမေးခွန်းများ အကြောင်းအစဉ်လိုက်ဖော်ပြနိုင်ရန် နည်းလမ်းတွေ ရှိနေကြပါပြီ။ ၎င်းတို့အနေနှင့် ပိုပြီးနက်ရှိုင်းသည့် မေးခွန်းများမေးသင့်ပြီးအသေးစိတ်ကျသည့် အင်တာဗျူးများချိတ်ဆက်ခြင်းနှင့် အသေးစိတ်အချက် အလက်များ ကိုပိုပြီးဂရုစေ့ပြုသင့်နေပါပြီ။ ထို့ပြင် စာနယ်ဇင်းများအနေနှင့် ယနေ့ဖြစ်ပျက်နေသည့် ကျင့်ဝတ်များနှင့်ပတ်သက်သည့် အမြင်များ၊ ဆက်စပ်အကြောင်းအရာများကို နယ်ပယ်လိုက် ကျွမ်းကျင်သူများကိုထောင့်စုံအောင် မေးမြန်းအကြံပြုနိုင်ပါသေးသည်။

အခြားကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာစနစ်များကလောက်ရေးရာအပေါ်အခြေခံကြပေမယ့် ကျင့်ဝတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအချို့၏ လုပ်ရပ်များမှာ ၎င်းတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ဘာသာရေး ယုံကြည်မှုများအပေါ် အခြေခံ ပါသည်။ ၎င်းတို့နှစ်ခုကြားကအမြင်ကိုယှဉ်ကြည့်ပါ။ ထို့ပြင် ကွဲပြားသည့် ဘာသာတရားများ၏ ကျင့်ဝတ်ပိုင်းဆိုင်ရာအမြင်ရှုထောင့်များကိုတူးဆွကြည့်ပါ။ အကြောင်းအရာတော်တော်များများမှာကွဲပြား သည့် ယုံကြည်မှုလေ့ထုံးတမ်းများ၏ ကျင့်ဝတ်စံနှုန်းများကိုယှဉ်တွဲ ထားခြင်းက အခြေအနေတစ်ခုကိုကြုံ တွေ့ရသည့် အခြေအနေတွင် ဘယ်အရာကဘာ့ကြောင့်မှန်သလဲ၊ ဘယ်အရာက ဘာ့ကြောင့်မှားသလဲဆိုသည်ကိုညာဏ်အလင်းပွင့် အဖြေရှာပေးနိုင်သည်။

ဘာသာပေါင်းစုံလုံ့လပြုမှုများ

ဘာသာတရားတိုင်းလိုလိုပင် မေတ္တာတရားနှင့် ငြိမ်းချမ်းမှုအကြောင်းပြောကြသည်။ ဘာသာ ရေးဆိုင်ရာစာနယ်ဇင်းသမားများအနေနှင့်လည်းမေးခွန်းများနှင့် ဆက်လက်ရင်ဆိုင် နေရသည်။ ဘာသာ တရားများသည် မေတ္တာတရားနှင့် ငြိမ်းချမ်းမှုကိုရှည်ကြာစေရန် သင်ကြားပေးနိုင် မည်လား။ ဘာသာရေးနှင့် နိုင်ငံရေးရေးထွေးယှက်တင်ဖြစ်မှုကယနေ့ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဖြစ်ပျက်နေသည့် အကြမ်း ဖက်မှု ပဋိပက္ခအများစုကိုမီးမွှေးရန်များစေသည်။ အဆိုပါ ပဋိပက္ခများသည် ယုံကြည်မှုမတူညီကြသည့် မိသားစုများနှင့် အသိုက်အဝန်းများကိုပိုမို၍ဆိုးရွားသွားစေသည့် အချက် များလည်းဖြစ်သည်။ ယင်းဘာသာပေါင်းစုံရောနှောနေခြင်းကပဋိပက္ခများနည်းတူဘာသာရေးကိုနားလည်စေရန်အတွက် ပုဂ္ဂလ ဆန်သည့် နေရာအသစ်များ ဖြစ်လာစေတော့သည်။

•ဘာသာမတူလက်ထပ်မှုများနှင့်အတူထိမ်းမြားလက်ထပ်မှုများ၊ အားလပ်ရက်ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများ၊ မွေးဖွားလာသည့်ကလေးများဘာသာရေးစာပေသင်အံ့မှုများကိုခံယူခြင်းများ၌ တင်းမာမှုများနှင့် လက်သင့်ခံလိုက်ရသည့် ဓလေ့ထုံးတမ်းများ ဖြစ်လာသည်။

• ဘာသာရေးဆိုင်ရာတင်းမာမှုများသည် ခေတ်ပေါ်ယဉ်ကျေးမှုများနှင့် သို့မဟုတ် လူထုနှင့် သက်ဆိုင်သည့်နေရာများ၊ အထူးသဖြင့် ရုပ်ရှင်များ၊ တီဗီအစီအစဉ်များ၊ ဂီတ၊ လူထုရုံးပိတ်ရက် များတွင် အပြန်အလှန်သက်ရောက်မှုများအတွင်း ဖြစ်ပေါ်တတ်သည်။

•အချို့ ဘာသာရေးအုပ်စုများကဘာသာပေါင်းစုံလုံ့လပြုမှုများတွင် တက်ကြွစွာပါဝင်ကြသည်။ ယင်းတွင် ဂျူးလူမျိုးအုပ်စုများ၊ ဆစ်ခ်ကိုးကွယ်သူများနှင့် လွတ်လပ်သည့် ခရစ်ယန်ဂုဏ်များ ပါဝင်ကြသည်။ ၎င်းတို့သည် အခြားဘာသာကိုးကွယ်သူများနှင့်အတူဖယ်ကြဉ်ထားခြင်းမရှိဘဲ (ယေရှု၏အမည်နာမကိုခေါ်ဆိုခြင်းကဲ့သို့) ဝတ်ပြုဆုတောင်းလိုကြသည်။ အခြားဘာသာဝင်များ၊ အထူးသဖြင့် သီးသန့်ဆန်သည့် ရှေးရိုးစွဲခရစ်ယန်များသည် ဘာသာပေါင်းစုံပွဲများကို ရှောင်ရှား လိုကြ သည်။ ယင်းအချက်မှာအရင်းမူလယူဆလက်ခံထားသည့် အယူများကို အခြားသူများ လက်ခံလာအောင်လုပ်ခြင်းသည် ၎င်းတို့၏ကိုယ်ပိုင်ယုံကြည်ချက်ကို လျော့ရဲ သွားစေသည်ဟု ယုံကြည်ကြသောကြောင့် ဖြစ်သည်။

• ကိုးကွယ်မှုကွဲပြားသည် အုပ်စုများကြားတွေ့ရသည့် မြင့်မြတ်သည့်ဖြစ်ရပ်များမှာ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သည့် အချိန်မျိုးတွင် မဟာမိတ်အဖြစ် မပူးပေါင်းလိုသော်လည်း မမျှော်လင့် ဘဲအတူတကွပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်စေရန် အကြောင်းဖန်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ရှေးရိုးစွဲခရစ်ယန်အများစု၊ ဇော်မွန်းများ(ဂျိုးဇက် စမစ်ဂိုဏ်းသားများ)နှင့် မွတ်ဆလင် အများစု သည် လိင်တူလက်ထပ်ခြင်းမျိုးကို သတ်မှတ်လက်ခံကြသော် လည်းတော်တော်များများက လက်မခံလို ကြ ပေ။ တစ်ခါတစ်ရံ ၎င်းတို့၏အမြင်များမှာပြောင်းလဲသွား တတ်ကြပြီး ပုံစံကူးပြောင်းခြင်း များ ကိုပိုမိုလိုလားကြသည်။ ဂျူးများ၊ ခရစ်ယန်များနှင့် မွတ်ဆလင်များသည် အရှေ့အလယ်ပိုင်း နိုင်ငံရေးများကို ကျော်လွန်၍ မတူကွဲပြားမှုများကိုအသွင်းပြောင်းနိုင်ကြပြီး ၎င်းတို့ တစ်ဦးချင်း မိတ်ဆွေရင်းခြာများအဖြစ် တွေ့ကြရပြန်သည်။

ရင်းမြစ်များ

• ဘာသာရေးဂိုဏ်ဂဏအများစုတွင် ဘာသာပေါင်းစုံဆက်ဆံရေးများကို စောင့်ကြည့်လေ့လာ နေသည့် ရုံးအဖွဲ့သို့မဟုတ် လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးရှိတတ်သည်။

- မြို့ကြီးတော်တော်များများတွင် မတူညီသည့်ဘာသာရေးပုဂ္ဂိုလ်များပူးပေါင်း၍ နီးနှော ဖလှယ်ခြင်း ဆိုင်ရာဌာနများရှိသည်။
- ငြိမ်းချမ်းမှုအတွက် ဘာသာတရားဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်မှုတစ်ခုဖြစ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းမှုတိုးပွားလာစေရေးအတွက် ရွေးချယ်ထားသည့် ဘာသာရေးကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်သည့် ကွန်ရက်လည်း ဖြစ်ပေသည်။
- ဘာသာတရားများ၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းများအကြားဆွေးနွေးရေးဘုရင် အဗ္ဗဒူလာဘင် အဒူလဇစ် နီးနှောဖလှယ်ရေးဌာန (KAICIID) သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိမတူညီသည့် ယဉ်ကျေးမှုများ၊ ဘာသာ တရားများကိုကွယ်သူများအကြား နီးနှောဖလှယ်မှုများတိုးပွားစေရန် ဗီယင်နာတွင် အခြေစိုက်၍ လုပ်ဆောင်နေသည်။
- ဘာသာတရားများအားလုံးကိုလက်ခံနိုင်ရေးအစီအစဉ် (www.pluralism.org) ကိုဟားဗတ် တက္ကသိုလ် တွင် တည်ထောင်ထားပြီးဘာသာရေးမတူကွဲပြားမှုများ၏ လက်ရှိအမှန်တရား နှင့် ဆက်ဆံ နိုင်ရေးအတွက် အမေရိကန်များကိုကူညီနေပြီး ဘာသာရေးဓလေ့ထုံးစံများ အားလုံးနီးပါး အပေါ် ကျယ်ပြန့်သည့် အင်တာနက်သတင်းရင်းမြစ်များလည်းရှိနေပြီဖြစ်သည်။
- ဘာသာပေါင်းစုံမဟာမိတ်အဖွဲ့ (www.interfaithalliance.org) ကိုဝါရှင်တန်ဒီစီတွင် တည်ထောင်ထားပြီးဘာသာရေးအမုန်းပွားမှုများကိုချေဖျက်ပြီးဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်နှင့် ဒီမိုကရေစီဆိုင်ရာအရေးများကိုပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။
- ကမ္ဘာ့ဘာသာတရားများဆိုင်ရာလွတ်တော်ကောင်စီ (www.cpwr.org) ကိုချီကာဂိုမြို့တွင် တည်ထောင်ထားပြီးယုံကြည်မှုဆိုင်ရာအသိုက်အဝန်းများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဘာသာတရားတို့ အကြောင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတွန်းအားပေးနေပြီးဘာသာပေါင်းစုံနီးနှော ဖလှယ်ပွဲများကိုလည်းထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသည်။
- ဘာသာတရားများပေါင်းစည်းမှုအဖွဲ့ (www.uri.rog) ကိုဆန်ဖရန်စစ္စကိုမြို့တွင် တည်ထောင်ထား ပြီးဘာသာရေးပေါ်မူတည်ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကြမ်းဖက်မှုများ အဆုံးသတ်ရေးနှင့် ဘာသာပေါင်းစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးများကိုလုပ်ဆောင်နေသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းစက်ဝန်းပုံပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်မှုရှိနေသည်။
- ဘာသာပေါင်းစုံအမာခံလူငယ်အဖွဲ့ကိုလည်းချီကာဂိုမြို့တွင် တည်ထောင်ထားပြီး ဘာသာရေးတန်ဖိုးနှုန်းစံများ နီးနှောဖြန့်ဝေမှုနှင့် မတူညီသည့်ဘာသာတရားများမှ လူငယ်များ ပူးပေါင်းကာစာရိတ္တပိုင်းဆိုင်ရာဓလေ့ထုံးစံများပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေကြသည်။

လွတ်လပ်မှုကိုချိန်ညှိခြင်း- လူထုအကြားကဘာသာရေး

လူပြောအများဆုံးဘာသာရေးဖြစ်ရပ်များမှာခရစ်ယန်ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများ၊ ဂျူးဝတ်ပြုကျောင်းများနှင့် ဗလီများ၊ ဘုရားကျောင်းများအတွင်းပုန်းကွယ်နေရိုးမရှိပါ။

မတူညီသည့်ယုံကြည်မှုများရောထွေးယှက်တင်နေသည့် လူအုပ်စုများရှိနေသည့် လူထုအကြားမှာ ပေါ်ပေါက် နေခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းအဖြစ်အပျက်များသည် ဘောလုံးကစားရုံများ၊ သိပ္ပံခါတ်ခွဲခန်းများ၊ တရားရုံး များ၊ ကပွဲရုံများ၊ အစိုးရအစည်းအဝေးများ၊ ဆေးရုံများ၊ လုပ်ငန်းခွင်များ၊ အိမ်နီးခြင်းများ၊ ကျောင်းများနှင့် များစွာသောနေရာများတွင် ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထရှိသည့် ဖြစ်ရပ်များ မှာ တစ်စုံတစ်ဦးသည် ယုံကြည်မှုဖြင့် ၎င်းနေထိုင်လိုသည့်ပုံစံအတိုင်း နေထိုင်ခြင်းက တစ်စုံတစ်ဦးက ၎င်းအပေါ် မသက်မသာဖြစ်စေသည်ဟုခံစားလာရသည့်အချိန်မျိုးတွင်ဖြစ်သည်။ တစ်ခါတစ်ရံတစ်စုံတစ်ဦးသည် ဘာသာရေးအရကျင့်ကြံမှု၊ ဝတ်ပြုမှုတစ်ခုအတွက် တောင်းဆိုသော အခါ - ဥပမာကျောင်းသူတစ်ဦးသည် စည်းမျဉ်းများကိုဆန့်ကျင်၍ သူမဝတ်ဆင်သည့် ဟောဂျပံ (မွတ်ဆလင် အမျိုးသမီးများဝတ်ဆင်သည့် မျက်နှာ၊ ခေါင်းအုပ်အကာ) ကိုဝတ်ဆင်လိုသည့် အခါမျိုးနှင့် ဥပုသ်ဆောက်တည်လိုသည့် အချိန်အခါမျိုးဖြစ်သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် အထက်ပါပဋိပက္ခများအများစုဖြစ်ပွားပုံကိုအခြေခံဥပဒေ၏ အဦးဆုံး တင်ပြချက် တွင် ခြေရာကောက်ကြည့်လျှင် - "လွတ်လပ်သည့် ပြုမူလုပ်ဆောင်ပုံများ ကို တားမြစ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဘာသာရေးတည်ထောင်ခြင်းများအပေါ် လေးစားသမှုထားခြင်း၊ လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုခွင့် နှင့် လွတ်လပ်စွာဖော်ထုတ်ခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာစုဝေးခွင့်များကို ချို့ပစ်ခြင်းနှင့် နှစ်နာမှုအတွက် ပေးလျော်ခြင်း များကိုအစိုးရထံအသနားခံစာတင်ပြခြင်းများကိုအမေရိကန်လွှတ်တော်သည် ဥပဒေပြုပေးမည်မဟုတ်ပေ။" ယင်းပဋိပက္ခများသည် စာနယ်ဇင်းများကိုအနည်းငယ်မျှသောယုံကြည်သက်ဝင်မှု၊ နိုင်ငံရေးနှင့် ဥပဒေရေးရာတို့ထဲဆွဲဆောင်နေပေသည်။ အမေရိကန်တရားရုံးချုပ်သည် ခရစ်ယန်ဘုရားကျောင်းများအုပ်စိုးသည့်ဒေသဆိုင်ရာကိစ္စ တော်တော်များများအပေါ် စည်းမျဉ်းများမသတ်မှတ်သေးသည့်အတွက် ဘာသာတရားတစ်ခုနှင့်တစ်ခုတရားရုံးများ၏ဆုံးဖြတ်ချက်များပြောင်းလည်း နိုင်ပြီးလူထုသည် ၎င်းတို့နေထိုင်သည့်နေရာအပေါ်မူတည်၍ ခြားနားသည့်နည်းလမ်းများအတိုင်း လုပ်ဆောင်တတ်ကြသည် ဆိုသည် ကိုစာနယ်ဇင်းများအနေနှင့် ဂရုပြုသင့်ပေသည်။

ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်တွေကို နိုင်ငံအများအပြား၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများတွင် ထည့်သွင်း ရေးသားထားသော်လည်းမြောက်ကိုရီးယားကဲ့သို့ နေရာများတွင် လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ခွင့်ကို အပြည့် အဝ ကာကွယ်ပေးထားနိုင်ခြင်းမရှိချေ။ လက်တွေ့တွင် အစိုးရကန့်သတ်မှုများနှင့် လူမှုရေးတိုက်ခိုက်မှု

တို့ သည် ပြည်သူများ ၎င်းတို့၏ ယုံကြည်ရာကိုးကွယ်ရန် ကန့်သတ်ထားကြသည်။ ဂျာနယ်လစ်များ သည် ဝါဒဖြန့်ချိရေးများအလွန်ကို ကြည့်တတ်ရန်လိုပြီးတိကျမှန်ကန်သောသတင်းအချက်အလက်များ ရနိုင်ရန် ပြည်သူများ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ပညာရှင်များ၊ အစိုးရမဟုတ်သောအဖွဲ့ အစည်းများ နှင့် တိုက်ရိုက်စကားပြောဆိုဆွေးနွေးရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတကာကြေညာချက်အများအပြားနှင့် သဘောတူညီချက်တို့သည် ဘာသာရေးကို ကာကွယ်ပေး ထားကြသည်။ လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်းအခန်း ၁၈ တွင် လူသားအားလုံးသည် လွတ်လပ်စွာ တွေးတောခွင့်နှင့် ဘာသာရေးကိုးကွယ်ခွင့်တို့ရှိကြသည်။ ယင်းထဲတွင် လွတ်လပ်စွာဘာသာ ပြောင်းနိုင်ခွင့်၊ ယုံကြည်ချက်ပြောင်းနိုင်ခွင့်နှင့် ၎င်းတို့၏ ဘာသာကိုလူအများကြား (သို့မဟုတ်) တစ်ဦး တစ်ယောက်တည်းအားသင်ကြားနိုင်ခွင့်၊ အုပ်စုလိုက် ကိုးကွယ်ခွင့်တို့ရှိကြသည်။ ပြည်သူများနှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာသဘောတူပညာဉ် အခန်း ၁၈ တွင်လည်းအလားတူ ကာကွယ်ပေးမှုများရှိသည်။ ယင်းထဲတွင် တစ်ဦးတစ်ယောက်မှ ၎င်း၏ ဘာသာရေးအယူအဆ ဖြန့်ဝေမှုကို အများပြည်သူ၏ လုံခြုံရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ဥပဒေတို့ကို မထိပါးမခြင်း တားဆီးပိုင်ခွင့်မရှိဟုရေးသားထားသည်။ ယခုဟန်ချက်ညီမှုအတွင်း ပါဝင်သော အငြင်းပွားဖွယ်ရာ ကိစ္စများ မီဒီယာပေါ်တွင် ဖော်ပြခြင်းကိုကန့်သတ်ထားသည်။

သတင်းထောက်များ ကြုံရလေ့ရှိသည့် ကန့်သတ်မှုများသည် အချို့နိုင်ငံများ၏ တရားဝင် ပြဌာန်း ထားသောဘာသာရေးအကြောင်းသတင်းရေးခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ဥပဒေများ က ဘာသာရေးအယူဝါဒကို ပြစ်တင်ပြောဆိုမှုများ ကိုကန့်သတ်ထားပြီးဘာသာရေးအား ပုပ်ခတ်ခြင်း သည် ရံဖန်ရံခါ လွတ်လပ်စွာသတင်းတင်ပြမှုနှင့် ညီစွန်းလေ့ရှိသည်။

ဂျာနယ်လစ်အချို့သည် ဘာသာရေးသတင်းရေးသားသည့်အခါတွင် လူမှုရေးနှင့် နိုင်ငံရေး တုံ့ပြန်မှု တို့ကို လည်းကြောက်ရွံ့လေ့ရှိသည်။ ပါကစ္စတန်သည် ဆယ်စုနှစ်ကျော်တိုင် ဘာသာရေး ပြစ်တင် ဝေဖန်မှုကြောင့် မည်သူ့ကိုမှ သေဒဏ်ပေးခြင်းမရှိခဲ့သော်လည်း ပြစ်တင် ဝေဖန်သူတို့အား ပြစ်မှုကျူး လွန်သူဟုစွပ်စွဲကာ ရာဇဝတ်မှု ဖယ်ရှားသူများကသတ်ဖြတ်လေ့ရှိသည်။ နိုင်ဂျီးရီးယားတွင် ဘိုကို ဟာရမ် အဖွဲ့သည် မီဒီယာဌာနများက အကြမ်းဖက်အဖွဲ့၏ အရင်းအမြစ်ကို ဖျက်လိုဖျက်ဆီး တင်ပြသည် ဟုဆိုကာ ဗုံးကြဲခဲ့သည်။ ထို့နောက် နယ်သာလန်တွင်လည်း ၂၀၀၄ ခုနှစ်ကအစ္စလာမ်မစ် တစ်ဦး က ဂျာနယ်လစ်တစ်ဦးကို သတ်ဖြတ်ပြီးနောက် အချို့ မီဒီယာပညာရှင်များက ဘာသာရေး အကြောင်းသတင်း ရေးရန် လက်တွန့်လျက် ရှိနေသေးသည်။

သတင်းထောက်များ၏ စီးပွားရေးထိခိုက်ခြင်းကလည်းအဓိကအကြောင်းအရင်းဖြစ်သည်။ ဘရူနိုင်းတွင် ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဘာသာရေးအကြောင်းဆွေးနွေးသူသည် အစိုးရအား မှတ်ပုံတင်ခြင်းဖြစ်စေဒက်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၀၀၀ ကျခံနိုင်သည်။ ဂျော်ဒန်တွင် ဘာသာရေးညှိုးနွမ်းအောင် ပြုလုပ်သော ဂျာနယ်လစ်များသည် ဒက်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၀၀၀၀ ကျခံရသည်။ ထို့နောက် အိုက်ယာလန် တွင် ဘာသာရေးဖော်ကားပါကဒက်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀၀၀၀ ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ် သည်။

ထိုကဲ့သို့သောဥပဒေများ၊ လူမှုရေး၊ နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေး ပြဿနာများနှင့် ကြုံတွေ့ရသော ဂျာနယ်လစ် များဘလော့ဂါများသည် ၎င်းတို့ နိုင်ငံအတွင်း (သို့မဟုတ်) နိုင်ငံရပ်ခြားတွင် ထိလွယ်ရလွယ်သော ဘာသာ ရေးပြဿနာများအကြောင်း ရေးသားတင်ပြရပါက သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။

ရင်းမြစ်များ

ရရှိနိုင်သော ရင်းမြစ်များသည် အကန့်အသတ်မရှိသောကြောင့် ဤနေရာတွင် မဖော်ပြတော့ပါ။ မိမိရေးသားရမည့် အကြောင်းအရာခေါင်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ RegionalLink archive များကို စစ်ဆေးပြီး မေးမြန်းနိုင်မည့် သတင်းရင်းမြစ်များနှင့် အကြောင်းအရာအများအပြားအတွက် နောက်ခံ အကြောင်းအရာများကို ကြည့်နိုင်သည်။

အဓိကသော ရင်းမြစ်နှစ်ခုမှာ RegionalLink ၏ Guide to Church-State Experts and Organizations (www.ReligionLink.org) နှင့် Guide to Church-State Experts on Religion and Pop Culture (www.RegionLink.org) တို့ဖြစ်သည်။

The First Amendment Center (www.firstamendmentcenter.org) တွင်လည်း သုတေသနလုပ်ငန်းများ၊ သတင်းများနှင့် First Amendment အကြောင်းအရာများနှင့်ပတ်သက်၍ ခွဲခြားစိတ်ဖြတ်မှုများကို ရရှိနိုင်သည်။

The Pew Forum on Religion & Public Life (<http://pewforum.org/>) အနေဖြင့် ဘာသာရေးနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ များနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက် အလက်များ၊ လေ့လာတွေ့ရှိမှုများနှင့် ကျွမ်းကျင်သူတို့၏ အမြင်သဘောထားများကို ဖော်ပြသည်။

ဘရိင်ယန်ပဲလော့သည် ကမ္ဘာပေါ်မှ ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်နှင့် လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို brainpellet.religionnews.com တွင် ရေးသားထားပြီး သက်ဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာ သို့မဟုတ် နိုင်ငံအလိုက် ရှာဖွေဖတ်ရှုနိုင်သည်။

**အခန်း (၆)
ရင်းမြစ်များ**

သတင်းထောက်များအနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်သူများ၊ ဝက်ဘ်ဆိုက်များ၊ ဆန္ဒကောက်ယူမှုများ၊ စာအုပ်များ၊ အကျိုးဆောင်အဖွဲ့များ၊ ပြည်သူ့ ဆက်ဆံ ရေး အေဂျင်စီများ၊ သုတေသနအစီရင်ခံစာများနှင့် အခြားအချက်အလက်များကို ရရှိနိုင်သောကြောင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သတင်းများ ရေးသားရာတွင် ပိုမိုရှုပ်ထွေးမှုများ ရှိလာနိုင်သည်။

သတင်းအချက်အလက်များကို အွန်လိုင်းတွင် အလွယ်တကူရရှိနိုင်သော်လည်း အားလုံးကို စိတ်မချနိုင်ပေ။ ထို့ပြင် ဘာသာရေးအုပ်စုများကလည်း မိမိတို့ဖြစ်လိုသည့် ဆန္ဒပြများကို ဖော်ပြရန် ပိုမို လွယ်ကူလာကြသောကြောင့် သတင်းထောက်များအနေဖြင့် သတင်းအချက်အလက် မတူညီမှုများ ဖြစ်တတ်သည်။

[ReligionLink library](#) သည် သတင်းရင်းမြစ်အများအပြားကို ဖော်ပြထားရာတွင် ဘာသာရေးမီဒီယာများ၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်အများအပြားနှင့် နေ့စဉ်သတင်းခေါင်းစဉ် များကို ဖော်ပြထားသည်။ အေပီသတင်းရေးသားမှု လက်စွဲစာအုပ်သို့ အချက်အလက်များ ပေးပို့ခဲ့သည့် checkReligionStylebook.com တွင်လည်း ကြည့်ရှုနိုင်သည်။ ကိန်းဂဏန်းများ၊ ကျွမ်းကျင်သူတို့ ၏ သုံးသပ်မှုများ၊ ဝက်ဘ်ဆိုက်များနှင့် စာအုပ်များကို ဤနေရာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

နံပါတ်များ

ဘာကြောင့် ရေတွက်မှု မပြုလုပ်နိုင်သလဲ

- 'နံပါတ်များသည် မည့်သည့်အခါမျှ လိမ်ညာခြင်းမရှိ' ဆိုစကားသည် ဘာသာရေးသတင်းထောက် တစ်ဦးအတွက် မှန်ကန်မည်မဟုတ်ပေ။ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကိန်းဂဏန်းများအတွက် တိကျသော ကိန်းဂဏန်းများ အသုံးပြုခြင်းအား သတိပြုရန် လိုအပ်သည့်အကြောင်းကို ဤနေရာတွင် ဖော်ပြ ထားသည်။

- သန်းကောင်စာရင်း ကောက်ယူမှုများသည် လူများအား ရေတွက်ရန်နှင့် ၎င်းတို့၏ အကြောင်းကို သိရှိစေနိုင်ရန်ဖြစ်သည်။ သို့သော် အများစုသည် လူများ၏ ဘာသာရေးကို မေးမြန်းလေ့မရှိပေ။

-နိုင်ငံအများအပြားတွင် မွေးဖွားလာသည့်ကလေးငယ်များကို မိဘ၏ ဘာသာအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး နိုင်ငံသား လက်မှတ်တွင် ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာကို ထည့်သွင်း ဖော်ပြလေ့ရှိသည်။ အမှန်တကယ် ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာသည် မည်သို့ပင် ပြောင်းသွားစေကာမူ ယင်းကဲ့သို့ ဖော်ပြထားခြင်းကို ပြောင်းပစ်ရန် ခက်ခဲပြီး ဖြစ်နိုင်ရန်လည်း မလွယ်ကူပေ။

-စိတ်ချယုံကြည်နိုင်မှုအရှိဆုံး တစ်ခုတည်းသော ဘာသာရေး သုတေသနစစ်တမ်းဟူ၍ မရှိနိုင်ပေ။မည်သည့်ရွေးချယ်မှုများကို ပြုလုပ်ခွင့်ရသည်၊ လူများက မည်ကဲ့သို့ ဆက်သွယ်လာ သည်၊ လူအရေအတွက် မည်မျှကို စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့သည်ဆိုသော အချက်များနှင့် အခြားအချက်များအပေါ် မူတည်၍ ရလဒ်များ ကွဲပြားသွားနိုင်သည်။ ကိန်းဂဏန်းများသည် များစွာကွာခြားနိုင်ပြီး ဘာသာရေးအုပ်စုအများအပြားသည် သေးငယ် သောကြောင့် ၎င်းတို့၏ အမှန်တကယ်အရေအတွက်သည် စစ်တမ်းကောက်ယူနိုင်မှုအတွက် အခြေအနေ နည်းပါးသည်။

ဓလေ့ထုံးစံအချို့သည် ကိန်းဂဏန်းများကို ရရှိနိုင်မှု နည်းပါးသောကြောင့် အခက်အခဲများ ရှိနေသည်။ ရိုမန်ကက်သလစ်ဘာသာတွင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး တစ်ပါးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ရှိပြီး နှစ်ခြင်း ဘာသာဝင်များကို စောင့်ကြည့်ရသည်။ သို့သော် အစ္စလာမ်ကဲ့သို့သော ဘာသာအများအပြားတွင် တရားဝင် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် အုပ်ချုပ်သူများဟူ၍ မရှိပေ။

မွန်မြတ်သည့် ဝိဉာဏ်တော်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပင်တီကိုစတယ် ခရစ်ယာန်ဘာသာကဲ့သို့သော ဘာသာများတွင် ကျောင်းခွဲပေါင်းများစွာမှ လူအများ ပါဝင်ပြီး ဗဟိုက စစ်တမ်းကောက်ယူထား နိုင်ခြင်းမရှိပေ။ ကျမ်းစာရွတ်ဖတ်ဆုတောင်းသည့် ခရစ်ယာန် ဘာသာအုပ်စုအချို့တွင် မိမိတို့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှ မဟုတ်သော ဘုရားကျောင်းများ၊ တရားဝင် ဘုရားကျောင်းများ မရှိကြပေ။

ခရစ်ယာန်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးအဖွဲ့များသည် မိမိတို့အဖွဲ့ဝင်များကို အမျိုးမျိုးရေတွက်ကြသဖြင့် အမှန်တကယ် အရေအတွက်ကို သိရှိနိုင်ရန် ခက်ခဲသည်။ ကလေးငယ်များကို ရေနစ်မင်္ဂလာမပြုလုပ် သည့် Southern Baptist Convention အဖွဲ့က ရေနစ်မင်္ဂလာ ပြုလုပ်ခဲ့သူများ စာရင်းကိုထည့်သွင်းသ ကဲ့သို့ ကလေးငယ်များကို ရေနစ်မင်္ဂလာပြုလုပ်သည့် The United Methodist Church ၎င်းတို့ ရေနစ်မင်္ဂလာပြုလုပ်ပြီးသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် ၎င်းတို့ကို စာရင်းသွင်းသည်။ ဗလီများအနေဖြင့်မူ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ရန် မလိုသောကြောင့် မွတ်စလင်ဘာသာဝင်ဘာသာဝင်တို့၏ အရေအတွက်ကို ခန့်မှန်းအနေဖြင့်သာ သိရှိနိုင်သည်။

ဘာသာရေးအုပ်စုတစ်ခု၏ တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုထားသည့် အဖွဲ့များအရေအတွက်သည် စာရင်းအမှန်မဖြစ်နိုင်ပေ။ ဂျူးဘာသာဝင်များသည် ဘုရားကျောင်းနှင့် ချိတ်ဆက်ထားခြင်းမရှိသလို ဂျူးဘာသာဝင်ဖြစ်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန် အခြားအချက်များကို အသုံးပြုရသည်။

-အချို့ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်သည့် နေရာများနှင့် ကိုးကွယ်သည့် အုပ်စုများသည် အဖွဲ့ဝင်အရေအတွက်ကို ပြိုင်ဆိုင်ကြသောကြောင့် အဖွဲ့ဝင်စုဆောင်းမှုကို နိုင်ငံရေးစည်းရုံးမှုတစ်ခုသဖွယ် လုပ်ဆောင်ကြသည်။ အချို့ အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင်အရေအတွက် များစွာကျဆင်းသွားသောကြောင့် ကိန်းဂဏန်းများကို ထုတ်ပြန်ခြင်းမပြုကြပေ။

- အုပ်စုသတ်မှတ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍လည်း အငြင်းပွားဖွယ်ရာများရှိနေသည်။ အမေရိကန်တွင် ၁၈၃၀ ပြည့်နှစ်က စတင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် မော်မန်းဘာသာဝင်များက ၎င်းတို့ကိုယ်ကို ၎င်းတို့ ခရစ်ယာန်များဟု သတ်မှတ်ထားကြသော်လည်း ခရစ်ယာန်အများစုက ယင်းကဲ့သို့ အသိအမှတ်မပြုပေ။ Jesus သည် မိမိတို့ စောင့်ဆိုင်းနေသူတစ်ဦးဖြစ်သည်ဟု လက်ခံထားသူ မက်ဆိုင်နစ်ဂျူးများက ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် ဂျူးများဖြစ်ကြောင်း သတ်မှတ်ထားကြသော်လည်း ခရစ်ယာန်များကမူ ၎င်းတို့ကို ဂျူးများအဖြစ်သာ သတ်မှတ်ထားသည်။
- အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ရွှေ့ပြောင်းအခြေချလာသူများနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံသားအဖြစ် ခံယူလိုက်သူများက ဘာသာအမျိုးမျိုးကို ကိုးကွယ်နေကြသောကြောင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်အရေအတွက်ကို ခန့်မှန်းရန် ခက်ခဲသည်။ အချို့သူများက ဗုဒ္ဓဘာသာ ကျင့်စဉ်များ၊ ကမ္မဋ္ဌာန်းတရားကို အားထုတ်သော်လည်း ၎င်းတို့ကိုယ်ကို ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအဖြစ် သတ်မှတ်မထားသကဲ့သို့ အချို့ကလည်း ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့် ဂျူးဘာသာကဲ့သို့ ဘာသာများကို ကိုးကွယ်ကြပြီး ၎င်းတို့ကိုယ်ကို “ဂျူးဗု” များဟု ခေါ်ကြသည်။
- မည်သည့် ဘာသာတွင်မဆို ဘာသာဝင်အရေအတွက် များပြားလာပြီး စာရင်းကောက်ယူနိုင်မှု မရှိသောကြောင့် အရေအတွက် အတိအကျကို သိရှိနိုင်ရန် ခဲယဉ်းသည်။
- မေးမြန်းသည့် မေးခွန်းအပေါ် မူတည်၍လည်း ရလဒ်ကွဲပြားနိုင်သည်။ ကိုးကွယ်ယုံကြည်များ ကြောင့်သာမကဘဲ ကိုးကွယ်သည့် ယုံကြည်မှုပေါ်တွင်လည်း မူတည်သည်။
- လူများသည် ၎င်းတို့၏ ဘာသာအား မေးမြန်းကြသည့်အခါ လိမ်လည်မှုများလည်း ပြုလုပ်တတ်ကြသည်။ လေ့လာမှုစစ်တမ်းတစ်ခုအရ လူအများအပြားသည် ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုမှုကို အမှန်တကယ် ပြုလုပ်သည်ထက် ပိုမိုပြောကြသည်။
- အချို့သော ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုများနှင့် လူမျိုးစုများကို အသိအမှတ်မပြုသောနိုင်ငံများတွင် သတင်းရေးသားတွင် အတိအကျမသိရှိရသည်များရှိသည်။ ပါကစ္စတန်တွင် အာမာဒီမွတ်စလင်များ၊ အီရန်တွင် ဘာဟာအစ်များ၊ မြောက်ကိုရီးယားတွင် ခရစ်ယာန်များနှင့်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရိုဟင်ဂျာများအား ရေတွက်ရာတွင် အစိုးရက ကန့်သတ်မှုများ လုပ်ဆောင်ထားခြင်း ဒေသခံတို့၏ ရန်လိုမှုများရှိနေပါက ခက်ခဲနိုင်သည်။

- စနစ်တကျဖွဲ့စည်းထားသည့် အကျိုးဆောင်အဖွဲ့များက သဘောထားစစ်တမ်းကောက်ယူမှုကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ကာ ကိုယ်ပိုင်အစီအစဉ်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြသည်။
-

မည်ကဲ့သို့ ခြုံငုံရေးသားမည်နည်း

ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုအုပ်စုများ၏ အရွယ်အစားကို လူမျိုးအရသော်လည်းကောင်း ဒေသအရသော်လည်း မိမိ၏သတင်းတွင် များစွာ လွှမ်းမိုးခြင်းမရှိအောင် လုပ်ဆောင်ရမည်။ အမေရိကန်သတင်းထောက်များအနေဖြင့် ကက်သလစ်ဘာသာဝင်များနှင့် ကိုးကွယ်ဆုတောင်းသည့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များ၏ အရေအတွက်ကြောင့် အဆိုပါ သတင်းများကို ပိုမိုရေးသားမည်ဖြစ်သော်လည်း အုပ်စုများ၏ သက်ရောက်မှုနှင့် လွှမ်းမိုးမှုသည် အရွယ်အစားထက် သာလွန်နေမည်ဖြစ်သည်။ Episcopal Church သည် အရွယ်အစားသေးငယ်သော်လည်း လိင်တူချင်းဆက်ဆံမှုအတွက် တိုက်ပွဲဝင်နေသည့် ၎င်းတို့၏ ကြိုးပမ်းမှုများကို အနီးကပ် ဖော်ပြမည်ဖြစ်သည်။ ဂျူးများသည် အမေရိကန်လူဦးရေ၏ ၂ ရာခိုင်နှုန်းထက် နည်းသော်လည်း မွတ်စလင်များကဲ့သို့ပင် အရေးပါ သည့် နေရာတွင် ရှိနေသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်အရေအတွက်သည် အမေရိကန်တွင် အလွန်နည်းပါးသော်လည်း အမေရိကန်ယဉ်ကျေးမှုအတွင်းသို့ စိမ့်ဝင်လျက်ရှိသည်။ ဘာသာရေးသတင်းများအတွက် ကိန်းဂဏန်းများကို ကိုးကားဖော်ပြရာတွင် စာနယ်ဇင်းကျင့်ဝတ်များကို ကောင်းစွာ လိုက်နာရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင်-

မည်သည့်အရေအတွက်ကို ကိုယ်စားပြုကြောင်း သီးခြားဖော်ပြပါ-- မည်သည့် ကိန်းဂဏန်းကို အခြေခံသည်ကို ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြပါ(လာရောက်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှု၊ ဘာသာဝင်၊ နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန် အစရှိသည်)

- နှိုင်းယှဉ်မှုများကို သေချာစွာ လုပ်ဆောင်ပါ-- သင့်တွင် ပန်းသီးများနှင့် လိမ္မော်သီးများရှိပါက ထိုကဲ့သို့ ရှိကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ အရေအတွက်သတ်မှတ်ချက်သည်လည်း ကွဲပြားကြောင်း ပြောပြပါ။
- သဘောထားကောက်ယူသည့် မေးခွန်းများနှင့် ရလဒ်များကို သေချာစွာကြည့်ပါ။ မမေးမြန်းဘဲ မလုပ်ပါနှင့်။ သဘောထားကောက်ယူမှုသည် မတူညီသော သတင်းတစ်ပုဒ်ကို ဖြစ်စေနိုင်သည်။

- အခြားအဖွဲ့အစည်းများကလည်း အဆိုပါအကြောင်းအရာတစ်ခုတွင် သဘောထားကောက်ယူမှု များ ရှိနေသလားဆိုသည်ကို စစ်ဆေးပါ။ PollingReport.com နှင့် အင်တာနက်ရှာဖွေရေး နည်းလမ်းဖြင့် လွယ်ကူစေရန် လုပ်ဆောင်နိုင်သည်။

အငြင်းပွား ကိန်းဂဏန်းများ

၁။ အချက်အလက်တစ်ခုကို သံသယရှိပါက ကိန်းဂဏန်းများကို ဖော်ပြပြီး ပြည့်စုံကောင်းမွန်စေအောင် လုပ်ဆောင်ပါ-- စစ်တမ်းကောက်ယူမှုများအရ အမေရိကန်မွတ်စလင်အရေအတွက်သည် ၂ ဒသမ ၆ သန်းကြားမှ ၇ သန်းကြားအထိ ရှိသည်။

၂။ ကိန်းဂဏန်းများ အငြင်းပွားဖွယ်ရာ ဖြစ်ခြင်း-- ဘာသာတစ်ခုက ဘာသာဝင် x သန်းရှိသည်ဟု ပြောဆိုသော်လည်း အခြား (မည်သူက အဘယ်ကြောင့် ဟုဖော်ပြကာ) ယင်းအရေအတွက် မရှိနိုင်ဟု ပြောသည်။

၃။ မတူညီသော သတင်းရင်းမြစ်များမှ ကိန်းဂဏန်းများကို ကိုးကားပါ။

၄။ ကိန်းဂဏန်းအတိအကျကို ဖော်ပြရန် မလိုအပ်ပါက ယေဘုယျဖော်ပြပါ။ တစ်ခါတစ်ရံတွင် သတင်းတစ်ခုတွင် ကိန်းဂဏန်းသည် အငြင်းပွားဖွယ်ရာမရှိသောကြောင့် အရေအတွက်သည် သုံးဆယ့် ဖော်ပြရန် မလိုဘဲ နှစ်ဆကျော်ရှိသည်ဆိုလျှင် လုံလောက်သည်။

မည်သည့် ဘာသာဝင်ဖြစ်ကြောင်း စစ်တမ်းကောက်ယူခြင်း

လူများအနေဖြင့် မိမိတို့သည် မည်သည့်ဘာသာဝင် သို့မဟုတ် မည်သည့် ဘာသာအောက်မှ ဖြစ်သည်ကို ယခုစစ်တမ်းဖြင့် မေးမြန်းသည်။ အဖြေများသည် ၎င်းတို့၏ ရွေးချယ်မဝင်ပေါ်တိုင် မူတည်ပြီး ၎င်းတို့ကို မည်ကဲ့သို့ မေးမြန်းခဲ့သည်ဆိုခြင်းအပေါ်တွင် မူတည်သည်။ အဖြေများသည် များစွာ ကွဲပြားနိုင်သည်။ ဥပမာအားဖြင့် အချို့သည် ခရစ်ယာန်များဟု ဖြေကြားပြီး အခြားအုပ်စုများ တွင်လည်း ဖော်ပြနိုင်သည်။ အချို့က ဖုန်းသို့မဟုတ် လူကိုယ်တိုင်တွေ့ကာ မေးမြန်းသော်လည်း အချို့က ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများရှိ စာရင်းများကို အတည်ပြုကြသည်။ ယင်းနည်းလမ်းအားလုံး တွင် အားသာချက်များနှင့် အားနည်းချက်များရှိပြီး ဂျာနယ်လစ်အများစုသည် ယုံကြည်ရနိုင်လောက်သည့် ကိန်းဂဏန်းများကိုသာ အတည်ပြုကြသည်။ အမေရိကန်တို့သည် တရားဝင်သန်းကောင်စာရင်းတွင် ဘာသာကို မပေးကြသော်လည်း ဗြိတိန်အပါအဝင် နိုင်ငံအများအပြားတွင် မေးမြန်းကြသည်။ တရားဝင်ကိန်းဂဏန်းများကို အွန်လိုင်းတွင် ရှာဖွေပါ။

THE PEW-TEMPLETON GLOBAL RELIGIOUS FUTURES PROJECT တွင် ဘာသာကူးပြောင်းမှုများနှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် သက်ရောက်မှုများကို ဖော်ပြထားသည်။ Pew-Templeton စစ်တမ်းသည် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနှင့် ဘာသာတရားများ၊ ရွေ့ပြောင်းအခြေချသူ သန်း ၂၀၀ ကျော်၏ ဘာသာရေးအဖွဲ့ခွဲများနှင့် ဘာသာတရားပေါ်တွင် ကန့်သတ်ချက်များကို ဖော်ပြထားသည်။ (<http://www.globalreligiousfutures.org/>)

ဟတ်ဖော့ဒ်ရှိ ထရီနစ်ထရီကောလိပ်က လုပ်ဆောင်သော THE AMERICAN RELIGIOUS IDENTIFICATION SURVEY တွင် လူ ၅၀၀၀၀ ကျော်ကို ဘာသာဝင်နှင့် ဘာသာအုပ်စုခွဲများ အကြောင်းကို မေးမြန်းသည်။ ARIS ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ၁၉၉၀၊ ၂၀၀၁ နှင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ်များတွင် ပြုလုပ်သည့် ဖုန်းစစ်တမ်းကောက်ယူမှုကို ဖော်ပြထားသည်။ FAITH COMMUNITIES TODAY သည် ဟတ်ဖို့ဒ်ဘာသာရေးကျောင်းရှိ ဟတ်ဖို့ဒ် ဘာသာရေးသုတေသနသိပ္ပံက အမေရိကန်ဘာသာရေးဌာနများကို စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ အစီရင်ခံစာများတွင် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေသော သုတေသနလုပ်ငန်းများကို ဖော်ပြ ထားသည်။ (<http://fact.hartsem.edu/>)

RELIGIOUS CONGREGATIONS & MEMBERSHIP IN THE UNITED STATES—Glenmary Research Center က ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပြုလုပ်သည့် စစ်တမ်းတွင် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်း များက ပေးပို့သည့် အချက်များကို ဖော်ပြထားသည်။ အဆိုပါ အဖွဲ့အစည်းများသည် Association of Statisticians of American Religious Bodies က ပံ့ပိုးသည့် လေ့လာမှုတစ်ခုကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြ သည်။ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် စတင်ပြီး ၁၀ နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ်ပြုလုပ်ကာ ပထမနှစ်တွင် ခရစ်ယာန်မဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်သည်။ အချို့အချက်အလက်များကို အခမဲ့ရရှိငှာ သော်လည်း တစ်ခုလုံးအနေဖြင့် ဝယ်ယူရသည်။ (www.glenmary.org/grc/RCMS-200/method.htm)

THE 2001 NATIONAL JEWISH POPULATION SURVEY ကို ဂျူးဘာသာဝင်များ ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့က ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဂျူးများ၏ ဘဝကို ဖော်ပြထားသည်။ (www.ujc.org/content_display.html?ArticleID=60346).

THE ASSOCIATION OF RELIGION DATA ARCHIVES ကို ရှေးတောင်းတက္ကသိုလ်က ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ရိုမန်ကက်သလစ်ဘုရားကျောင်းအကြောင်းကို သိပ္ပံနည်းကျ သုတေသနပြုလုပ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ (<http://cara.georgetown.edu/>).

THE NORTH AMERICAN JEWISH DATA တွင် အမေရိကန် JewryBANK အကြောင်းကို သိပ္ပံနည်းကျ စုစည်းတင်ပြထားသည်။ (www.jewishdatabank.org/)

သဘောထားကောက်ယူခြင်းနှင့် စစ်တမ်းကောက်ယူခြင်းများ

အဖွဲ့အစည်းအများအပြားသည် ဘာသာရေးအကြောင်း မေးခွန်းများပါဝင်သော သဘောထားကောက်ယူမှုများကို လုပ်ဆောင်ကြသည်။ စတင်လုပ်ဆောင်ရမည့် အဆင့်များကို ဖော်ပြထားသည်။

THE PEW RESEARCH CENTER (<http://pewresearch.org/>) က Pew Forum on Religion & Public Life (<http://pewforum.org>) အပါအဝင် Pew စင်တာများနှင့် ချိတ်ဆက်ကာ ဘာသာရေးအကြောင်းကို စစ်တမ်းကောက်ယူသည်။

THE BARN A RESEARCH GROUP (www.barna.org) က ခရစ်ယာန်များအကြောင်းနှင့် အခြားယုံကြည်မှုများ ကျင့်ကြံမှုများကို သဘောထားကောက်ယူသည်။ သဘောထားကောက်ယူမှုများကိုလည်း ရှာဖွေကြည့်ရှုနိုင်သည်။

GALLUP POLLS (<http://poll.gallup.com>) တွင် ဘာသာရေးအပါအဝင် အကြောင်းအရာအမျိုးမျိုးနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းမြစ်အသီးသီးထံမှ သဘောထားကောက်ယူမှုများကို စုဆောင်းထားသည်။ ထုတ်ပြန်ချက်များကိုလည်း သဘောထားကောက်ယူသည့်အချိန်တွင် ဝက်ဘက်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြထားခဲ့သော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် ငွေပေးကြည့်ရှုနိုင်သည်။

POLLINGREPORT.COM (www.pollingreport.com) သည် ဘာသာရေးအပါအဝင် အကြောင်းအရာအမျိုးမျိုးကို မတူညီသော သတင်းရင်းမြစ်များမှ စုဆောင်းထားသည်။

THE ASSOCIATION OF RELIGION DATA ARCHIVES (www.thearda.com/) တွင် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို စုဆောင်းထားသည်။

ကျွမ်းကျင်သူများ

ကျွမ်းကျင်သူများကို ရှာဖွေရမည့်နေရာ

ဘာသာရေးသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် လေ့လာမှုအများဆုံး အကြောင်းအရာများအနက် တစ်ခု အပါအဝင်ဖြစ်သောကြောင့် ယင်းနယ်ပယ်တွင် ကျွမ်းကျင်သူ များစွာရှိသည်။ သို့သော် မိမိ၏ ရည်ရွယ်ချက်သည် ရေးသားမည့်အကြောင်းအရာပေါ်တွင် သိရှိသူ၊ ပြောဆိုနိုင်သူ၊ အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေနိုင်သူတို့ကို ရှာဖွေရန်ဖြစ်သည်။

ဘာသာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဘက်မလိုက်သော ကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦးအား ရှာဖွေရန် လွယ်ကူ လိမ့်မည် မဟုတ်ပေ။ သို့သော် လေ့ကျင့်မှုအရသော်လည်းကောင်း၊ အလုပ်သဘောအရ လိုအပ်ချက်ဖြင့် သို့မဟုတ် နိုင်ငံရေးအရ သော်လည်းကောင်း မိမိကိုးကွယ်ယုံကြည်သော ဘာသာအပေါ်တွင် ဘက်မလိုက်ဘဲ ဝေဖန်သုံးသပ်ပေးသည့် ပညာရှင်များရှိကြသည်။ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အကြောင်းအရာ နှင့်ပတ်သက်၍ ပြောဆိုနိုင်မည့် ကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦးကို သတင်းရင်းမြစ်များမှ တစ်ဆင့်ရှာဖွေပါ။ သူတို့ပြောသော အကြောင်းအရာကို အွန်လိုင်းမှ မိမိတို့သိထားသည့် အချက်များနှင့် တိုက်ဆိုင်စစ် ဆေးပါ။ သတင်းရင်းမြစ်များ၏ ပြောဆိုမှုကို တိကျစွာ သုံးသပ်နိုင်မှုသည် အရေးကြီးသည်။ ခေါင်းဆောင်သို့မဟုတ် ဘာသာဝင်တစ်ဦးသည် မိမိကိုးကွယ်ယုံကြည်သည့် ဘာသာ၏ မူဝါဒ၊ ယုံကြည်မှုများနှင့် တစ်သားတည်း ဖြစ်လိမ့်မည်ဟု တွေးထင်မထားပါနှင့်။ ဘာသာတစ်ခုအတွင်း၌ ပင်လျှင် သဘောထားအမျိုးမျိုး ရှိနေနိုင်သည်။

ကျွမ်းကျင်သူဆိုတာ ဘယ်သူလဲ

ဘာသာရေးဆရာ -- ဘာသာရေးအုပ်စုအများစုတွင် သင်ကြားပေးခြင်း၊ လေ့ကျင့်ပေးခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။ သို့သော် အချို့အုပ်စုအချို့က တရားဝင်လေ့ကျင့်မှုမပါဘဲ အကြီးအမှူးအဖြစ် တင်မြှောက်သည်။

ပညာရှင်များ -- ဘာသာတရားကို ကိုးကွယ်သူများ မဟုတ်သော်လည်း ဘာသာရေးကို လေ့လာနေသည့် ပါမောက္ခများ၊ ဟောပြောပို့ချသည့် ပါမောက္ခများ၊ အယူဝါဒရေးရာ ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးတစ်ခုခုပေါ်တွင် ယုံကြည်မှုဖြင့် လေ့လာရန် ချဉ်းကပ်သူများ ပါဝင်သည်။ ပါမောက္ခအများ အပြားသည် ဘာသာရေးအပေါ် လွန်စွာ စိတ်ဝင်စားကြပြီး အကူအညီများစွာရသော သတင်းရင်း မြစ်များ ဖြစ်နိုင်သည်။ အထူးသဖြင့် လူမှုရေးသိပ္ပံ၊ မနုဿဗေဒ၊ သဘောထားကောက်ခံသူများနှင့် နိုင်ငံရေးသိပ္ပံပညာရှင်များဖြစ်သည်။

ဘာသာရေးကိစ္စကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနေရသည့် အကျိုးအမြတ်မယူသော အဖွဲ့အစည်းများတွင် လုပ်ကိုင်နေသူများ -- ဘာသာရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့များ၊ အကြံပေးပညာရှင်အဖွဲ့များနှင့် သုတေသန ဌာနများမှ ပညာရှင်များ ပါဝင်သည်။ ၎င်းတို့အနက်မှ အချို့သည် ဘာသာရေးရှုထောင့်များကို ပြောကြားပြီး အချို့သည် ဘာသာရေး၏ အခန်းကဏ္ဍကို ပညာရေး၊ နိုင်ငံရေးနှင့်

ကျန်းမာရေးအစရှိသော နယ်ပယ်တစ်ခုခုတွင် လေ့လာနေသူများဖြစ်သည်။
အဖွဲ့အစည်းအများအပြားက မိမိတို့သည် ဘက်လိုက်ခြင်းမရှိသည့် အဖွဲ့များဟု ပြောဆိုသော်လည်း
အမြင့်ရှုထောင့်တစ်ခု သို့မဟုတ် တက်ကြွစွာ ကြားဝင်သူများ ဖြစ်နေနိုင်သည်။

ဘလော့ဂ်များနှင့် အွန်လိုင်းရင်းမြစ်များ-- ဘလော့ဂ်များသည် သတင်းများကို သူတို့၏ အမြင်နှင့်
သတင်းဖန်တီးပြီး သူများကိုလည်း စည်းရုံးနိုင်သည်။ အမှန်တကယ်တွင် ဘာသာရေးသည် အင်အား
ကြီးမားသော ထိန်းညှိစက်ပင်ဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးစာပေတတ်ကျွမ်းခြင်း သို့မဟုတ်
စနစ်တကျသင်ကြား ထားခြင်းတို့ ရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မရှိသည်ဖြစ်စေ လူတိုင်းသည် ဘာသာရေး၊
ဘာသာရေးအတွေ့အကြုံများကို ရရှိစေနိုင်သည်။ စေတနာ့ဝန်ထမ်းအလုပ်များနှင့်
ဘဝအတွေ့အကြုံအရ ကောင်းစွာ ကျွမ်းကျင်ပြီး ပြောဆိုနိုင်သူများကို တွေ့ရှိနိုင်သည်။

ကျွမ်းကျင်သူများကို ရှာဖွေခြင်း

RELIGIONLINK (www.ReligionLink.com) --- The Religion Newswriters' Foundation's ၏
ဝက်ဘ်ဆိုက်သည် ဘာသာရေး၊ ပြည်သူ့မူဝါဒနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အကြောင်းအရာများ ပါဝင် သည်။
အဆိုပါ ဝက်ဘ်ဆိုက်သည် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်း အင်တာဗျူးရင်းမြစ်များ၊ သတင်းထောင့်များ၊
ရင်းမြစ်များနှင့် နောက်ခံအကြောင်းအရာများကို ဖော်ပြထားသည်။ အခမဲ့ ဝန်ဆောင်မှုဖြစ်ပြီး
အချက်အလက်များကို ရှာဖွေနိုင်သည်။ အချက်အလက်အသစ်များကို အီးလ်မေးလ်ဖြင့်
ပုံမှန်ပို့ပေးသကဲ့သို့ www.ReligionLink.com တွင် ရှာဖွေနိုင်သည်။

RELIGIONSOURCE (www.religionsource.org) သည် အမေရိကန်ဘာသာရေးအကယ်ဒမီ
ကျောင်း၏ ဝန်ဆောင်မှုတစ်ခုဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအနှံ့ရှိ ဘာသာရေးပညာရှင်များ၏ အချက်အလက်များကို
ရှာဖွေနိုင်သည်။

THE AMERICAN ACADEMY OF RELIGION (<https://www.aarweb.org/>) တွင် အဖွဲ့ဝင်များကို
ဖော်ပြထားပြီး ကဏ္ဍအများအပြားကို လေ့လာနိုင်သည်။

ငွေပေးကြည့်ရသည့်ဝက်ဘ်ဆိုက်

အလှူငွေထည့်ရသည့် ဝက်ဘ်ဆိုက်များ ဖြစ်သည်။

သုတေသန

Center on Philanthropy (www.philanthropy.iupui.edu/) ၊ [Center on Wealth and Philanthropy](http://www.philanthropy.org/)
National Center for Charitable Statistics (<http://nccsdataweb.urban.org/>)နှင့် Independent
Sector (www.independentsector.org/) တို့ဖြစ်သည်။

စောင့်ကြည့်သည့် အဖွဲ့များ

ဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် လွတ်လပ်သော ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ
အချက်အလက်များကို ဖော်ပြထားသည်။ (www.ministrywatch.com)

The American Institute of Philanthropy (www.charitywatch.org/), GuideStar.org
(www.guidestar.org/) နှင့် Charity Navigator (www.charitynavigator.org/) တို့သည် အကျိုးအ
မြတ်မယူဘဲ အချက်အလက်များကို တင်ထားပြီး Empty Tomb (www.emptytomb.org/) သည်
ဘုရားကျောင်း၏ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေများနှင့် ပြန်လည်လှူဒါန်းမှုတို့ကို ဖော်ပြထားသည်။

သတင်း

Chronicle of Philanthropy (<http://philanthropy.com/>) နှင့် Philanthropy Journal
(www.philanthropyjournal.org)

ဝက်ဘ်ဆိုက်များ

ဘာသာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဝက်ဘ်ဆိုက် သန်းပေါင်းများစွာရှိသည်။ ၎င်းတို့အား မည်ကဲ့သို့
စနစ်တကျ အသုံးပြုနိုင်သည်ကို ဖော်ပြထားသည်။

တရားဝင် ဘာသာရေး၊ အဖွဲ့အစည်းနှင့် ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်များသည် မှန်ကန်မှုရှိသည်။ သို့သော် နောက်ဆုံးပေါ် သတင်းအချက်အလက်များ မပါဝင်နိုင်။ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ယူသော အချက်များနှင့် နာမည်များကို ပြန်လည်စစ်ဆေးခြင်းသည် အကောင်းဆုံးဖြစ်သည်။

- တရားဝင်ဝက်ဘ်ဆိုက်များကိုပင်လျှင် ဟက်ကာများက ဝင်ရောက် ထိုးဖောက်တိုက်ခိုက်နိုင်သည်ကို မေ့မထားရပေ။
- ဝေဖန်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ ဝေဖန်မည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုနှင့် တူသော URLs များဖြင့် ဝက်ဘ်ဆိုက်များကို ဖန်တီးနိုင်ကြောင်းကို သတိပြုပါ။ ထို့ကြောင့် ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် မည်သူက ရေးထားသည်ကို စစ်ဆေးပါ။ မိမိမသိသော ဝက်ဘ်ဆိုက်တစ်ခုကို အသုံးမပြုပါနှင့်။
- အချို့ပညာရှင်များက မိမိတို့၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်များကို သတိရှိစွာ အဆင့်မြှင့်တင်သော်လည်း အချို့က ၎င်းတို့ရေးသားသော ကိုယ်ပိုင်စာအုပ်များ၏ အမည်များကိုပင် စစ်ဆေးချက် မပြုပေ။ မိမိတွေ့ရှိသော အကြောင်းအရာကို နှစ်ကြိမ်ပြန် စစ်ဆေးပါ။
- အကြောင်းအရာတစ်ခု သို့မဟုတ် အုပ်စုတစ်ခု၏ နောက်ခံအချက်ကို ရှာဖွေနေပါက အထူးသဖြင့် ရှာဖွေနေသော အကြောင်းအရာသည် ဘာသာရေးယုံကြည်မှုများ၊ ကျမ်းစာများ သို့မဟုတ် လိုက်နာကျင့်ကြံမှုများဖြစ်ပါက ဆိုးဆိုးရွားရွား မှားယွင်းမှုများ ရှိနိုင်သည်ကို သတိပြုပါ။
- အင်တာနက်ကို ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုပါ။ အွန်လိုင်းမှ အချက်အလက်များ စုဆောင်းရန် ထိရောက်သည့် နည်းလမ်းများပါသည့် စာများကို ဖတ်ပါ။
- သတင်း၏ နောက်ခံအကြောင်းအရာကို စုဆည်းနိုင်ရန် Nexis၊ Dow Jones သို့မဟုတ် အလားတူ နည်းလမ်းများကို အသုံးပြုပြီး စာများကိုရှာဖွေဖတ်ပါ။ ၎င်းတို့သည် လျော်ကန်တိကျ မှုရှိသည်။ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ရှာဖွေသောအခါ မည့်သည့်စာမျက်နှာသည် တိကျမှုမရှိခြင်း သို့မဟုတ် ဘက်လိုက်သည့် အချက်အလက်များ ပါရှိနေခြင်းတို့ကို စစ်ဆေးပါ။
- အကြောင်းအရာတစ်ခုပေါ်တွင် မတူညီသောဘက်များအား ရှာဖွေခြင်းအတွက် အင်တာနက် သည် ကောင်းမွန်လျော်ကန်သည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ အကယ်၍ မတူညီသော အချက်များ ရှိပါက အွန်လိုင်းတွင် ရှာဖွေခြင်းသည် မိမိတို့၏ သတင်းအတွက် လမ်းညွှန်မှုဖြစ်စေသည်။
- သတင်းဌာနများနှင့် ဌာနများသည် အီးမေးလ်များကို သတင်းများ၊ နောက်ဆုံးအဖြစ်အပျက်များ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ထုတ်ပြန်ချက်များ ထည့်သွင်းပေးပို့သည်။ အဆိုပါ နည်းသည် မိမိသတင်းများအတွက် နောက်ဆုံးဖြစ်နေသည့် အကြောင်းအရာများကို စုဆောင်းရာတွင် လွယ်ကူမှုဖြစ်စေသည်။

ဘာသာရေးမဂ္ဂဇင်းများသည် ပါဝင်သည့် အကြောင်းအရာအားလုံး သို့မဟုတ် အများစုကို အွန်လိုင်းတွင် တင်ကြသဖြင့် ဘာသာရေးရှုထောင့်အမျိုးမျိုးကို နေရာပေါင်းစုံမှ အခမဲ့ ဖတ်ရှုနိုင်သည်။

စာအုပ်များနှင့် နှစ်စဉ်မှတ်တမ်းစာအုပ်များ

စာအုပ်များကိုလည်း သတိရပကိ။ ဘာသာရေးသတင်းရေးသားရန် စိတ်အားထက်သန်ပါက ရည်ညွှန်းစာအုပ်အများအပြားကိုလည်း ဖတ်ရှုသင့်သည်။ မည်သည့်စာအုပ်များကို အီလက်ထရောနစ် စာအုပ်များအဖြစ် ရရှိနိုင်သည်ကို Amazon နှင့် Google Play Store တို့တွင် ရှာဖွေနိုင်သည်။

စာအုပ်များကို အကဲဖြတ်ရာတွင် ထင်ရှားသည့် စာအုပ်တိုက်များနှင့် စာရေးဆရာများကို ရှာဖွေပါ။ Google Books များနှင့် တက္ကသိုလ်များမှ ရည်ညွှန်းဌာနများ၊ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များနှင့် ဆွေးနွေးပွဲ များသည် အဓိက ဘာသာရေးရည်ညွှန်းစာအုပ်များ ရရှိနိုင်သော နေရာများ ဖြစ်သည်။

အဓိက ဘာသာများ၏ ကျမ်းစာများကို အွန်လိုင်းတွင် ရရှိနိုင်ပြီး ဘာသာပြန်များကိုလည်း ရနိုင်သည်။ Beliefnet ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် တန်ဖိုးကြီးသော စာအုပ်များကို ရရှိနိုင်သည် (www.beliefnet.com/) ။ သတင်းရင်းမြစ်များက ကိုးကားထားသော သီးခြားစာပိုဒ် များ မှ အချက်အလက်များကို ရယူရန် ဤ ဝက်ဘ်ဆိုက်သည် အသုံးဝင်သည်။ အောက်စ်ဖို့ တက္ကသိုလ်ထုတ် "Very Short Introduction" စာအုပ် ၅၀ နီးပါးသည် ဘာသာရေးနှင့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုဆိုင်ရာ စနစ်များကို ဖော်ပြထားသည်။

"How to Be a Perfect Stranger: The Essential Religious Etiquette Handbook" သည် မိမိနှင့်ကျွမ်းဝင်ခြင်းမရှိသော ဘာသာရေးအခမ်းအနားများနှင့် ထုံးတမ်းစဉ်လာများအတွက် လမ်းညွှန်မှုပေးသည်။ ဂျေဂေါ်ဒွန်မယ်လ်တန်၏ အမေရိကန်ဘာသာရေးများ စွယ်စုံကျမ်းသည် အမေရိကန်ရှိ ဘာသာရေးအုပ်စု နီးပါးတိုင်းအကြောင်းကို ဖော်ပြထားပြီး နှိုင်းယှဉ်နိုင်သည်။

ကမ္ဘာ့ဘာသာကြီးများနှင့် ပတ်သက်သည့် စာအုပ်ကောင်းတစ်အုပ် သို့မဟုတ် အဘိဓါန်ကောင်းတစ်အုပ်ကို ဆောင်ထားပါ။ ဝါရင့်သတင်းထောက်များက ဟက်စတန်စမစ်၏ The World's Religions (Harper San Francisco) စာအုပ်ကို ရည်ညွှန်းသော်လည်း ရွေးချယ်စရာ အများအပြားရှိနေသည်။ အများစုသည် သေသေသပ်သပ်ဖြင့် ထွက်ရှိသည်။

ခရစ်ယာန်ဘာသာ လွှမ်းမိုးသော နိုင်ငံများတွင် သမ္မာကျမ်းစာနှင့် ရှင်းလင်းချက်များကို လက်ထဲတွင် ထည့်၍ သွားလာနိုင်သည့် အရွယ်အစားဖြင့် ဖတ်ရှုနိုင်သည်။ Oxford Dictionary

of the Christian Church (Oxford University Press) သည် သမ္မာကျမ်းစာ အဘိဓာန်ဖြစ်ပြီး ခရစ်ယာန်နှင့် သမိုင်းကြောင်းကို လွယ်လင့်တကူရှာနိုင်သည်။ Blueletterbible.org တွင်လည်း သမ္မာကျမ်းစာ၏ ဘာသာပြန် ၁၁ မျိုးနှင့် ပုံစံအမျိုးမျိုးကို နှိုင်းယှဉ်နိုင်သည်။ အခြားကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓဘာသာများ

ဘာသာရေးအချို့နှင့် အဖွဲ့အစည်းများသည် နှစ်ပတ်လည် ရည်ညွှန်းများကို လမ်းညွှန်များတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းအချို့သည် နှစ်ပတ်လည် လမ်းညွှန်စာအုပ်များကို ထုတ်ဝေသောကြောင်း သတင်းရင်းမြစ်များနှင့် ကိန်းဂဏန်းများကို မှတ်သားနိုင်သည်။ ဥပမာ North America တွင် ပါဝင်သည့် အကြောင်းအရာမှာ-

-The Yearbook of American and Canadian Churches (www.nccusa.org/yearbook)

- အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် Frank S. Mead ရေးသားသည့် The Handbook of Denominations နှင့် အမေရိကန် ခရစ်ယာန်၊ ဂျူး၊ အစ္စလာမ်ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများအကြောင်း ပါဝင်သည့် Craig Atwood (Abingdon Press, 2005)။

သတင်းများ၊ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ကက်သလစ်ဘုရားကျောင်းများ၏ အချက်အလက်များ ပါဝင်ပြီး Our Sunday Visitor က နှစ်စဉ်ထုတ်ဝေသည့် The Catholic Almanac (www.osv.com/catholicalmanac/index.asp)။

မိုဟာမက် နှင့်မာ ရေးသားပြီး အချက်အလက်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မြောက်အမေရိကတွင် အစ္စလာမ်မည်ကဲ့သို့ ထွန်းကားနေပုံ အကြောင်း သတင်းအချက်အလက်များ ဖော်ပြထားသည့် The North American Muslim Resource Guide: Muslim Community Life in the United States and Canada (www.routledge-ny.com/ref/namuslim/#details)။

အမေရိကန် ဂျူးကော်မတီက ထုတ်ဝေပြီး အမေရိကန်နှင့်အခြားနိုင်ငံများရှိ ဂျူးများနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များပါဝင်သည့် The American Jewish Year Book (www.ajc.org/site/c.ijITI2PHKoG/b.1333613/k.C711/American_Jewish_Year_Book_2005.htm)။

အခန်း (၇)

ဘာသာရေးသတင်း ရေးသားသူများအကြောင်း

ဘာသာရေးသတင်းရေးသားသူများ အသင်း (RNA) ကို အမေရိကန်ပရက်စ်ဘစ်တာရီယန်း ဘာသာရေးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးကို သတင်းရေးသားရန် ဒေသ ၁၂ ခုမှ ထင်ရှားသည့် ဂျာနယ်လစ်များဖြင့် ၁၉၄၉ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ RNA သည် တစ်ဖြည်းဖြည်း ကြီးမားလာပြီး

၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အဖွဲ့ဝင်နှင့် လျှောက်ထားသူ ၅၀၀ အထိ ရှိလာခဲ့ပြီး အဖွဲ့ဝင် သုံးပုံနှစ်ပုံခန့်မှာ ဂျာနယ်လစ်များ ဖြစ်ကြသည်။

အသင်းအနေဖြင့် သတင်းထောက်များ ဘာသာရေးသတင်းရေးသားရာတွင် မျှတမှု၊ တိကျမှုနှင့် ထဲထဲဝင်ဝင်ရှိရေးတို့အတွက် ကူညီပေးသည်။ ယခုလမ်းညွှန်အပါအဝင် လိုအပ်သည့်ပစ္စည်းများနှင့် သင်တန်းများကိုလည်းပေးသည်။

၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် စတင်ထူထောင်ခဲ့သည့် RNA ဖောင်ဒေးရှင်းသည် ပြည်သူများ ဘာသာရေးအပေါ် နားလည်မှု တိုးတက်လာစေရေးအတွက် လုပ်ဆောင်ပေးသည်။ ၎င်း၏ စီမံကိန်းများနှင့် ဆောင်ရွက်ပေးမှုများသည် တစ်ပတ်လျှင် ဂျာနယ်လစ် ၅၀၀၀ အား ပံ့ပိုးပေးနေသည်။

RNA နှင့် ၎င်း၏ ဖောင်ဒေးရှင်းသည် ရင်းမြစ်များစွာကို ပေးသည်။ ယခုစာတမ်းအပါအဝင် ပံ့ပိုးမှုအားလုံးသည် အခမဲ့ဖြစ်သော်လည်း အဖွဲ့ဝင်များအတွက်သာ ကန့်သတ်ထားသည့် ဝန်ဆောင်ပေးမှုအချို့လည်း ရှိသည်။

ရင်းမြစ်များ

RNA.org ဝက်ဘ်ဆိုက်သည် ပညာရှင်များ ၊ အချက်အလက်များအပါအဝင် ရင်းမြစ်များစွာ၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်များကို ဖော်ပြထားသည်။

ReligionLink.com သည် ဂျာနယ်လစ်များအနေဖြင့် ဘာသာရေးအကြောင်း သတင်းရေးသားရာတွင် အတိုင်းအဆမရှိသော ရင်းမြစ်ဖြစ်သည်။ ယင်းဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဘာသာရေးအား မျှတစွာ၊ တိကျစွာနှင့် ထဲထဲဝင်ဝင်ဖြင့် ဘာသာရေးသတင်းများအား ရေးသားနိုင်ရန် လမ်းညွှန်အထောက်အကူများ ပါရှိသည်။ ဘာသာရေးနှင့် လူမျိုးရေးအကြောင်းများတွင် အရေးကြီးပြီး အငြင်းပွားဖွယ်ရာဖြစ်သော သတင်းရင်းမြစ် လမ်းညွှန်များနှင့် သတင်းတည်ဆောက်မှုပုံစံများ ပါဝင်သည်။ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာတစ်ခုစီမှ နောက်ဆုံး ခေါင်းသတင်းခေါင်းကြီးများပါဝင်သည်။

သတင်းအချက်အလက်များထောင်ပေါင်းများစွာ၊ သုတေသနစာတမ်း၊ ပညာရေးအခွင့်အလမ်းနှင့် အခြားအကြောင်းအရာများနှင့် ပတ်သက်သည့် နိုင်ငံတကာဝက်ဘ်ဆိုက်တစ်ခု ပါဝင်သည်။ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အဓိကဘာသာကြီးများ၏ အားလပ်ရပ်နှင့် အခမ်းအနားများလည်း ပါဝင်သည်။ ဘာသာရေးဆိုလိုရင်းများနှင့် ပတ်သက်သည့် မေးခွန်းများကို ပညာရှင်များက

ပြန်လည်ဖြေကြားထားမှုများ ပါဝင်သည်။ Religion Stylebook မှ စုဆည်းထားသော အကြောင်းအရာများပါဝင်သည်။ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အဓိက ဘာသာကြီးများအား သတင်းရေးသားမှုလမ်းညွှန်များ၊ ဆက်လက်ထွက်ရှိလာမည့် ရောင်းချမည့်စာအုပ်များ၊ အခမ်းအနားများ၊ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း ဖော်ပြထားသည်။ စာမျက်နှာတစ်ခုတိုင်း၏ ထိပ်ပိုင်းတွင် ပါရှိသော Google Translate ကို အသုံးပြုကာ အကြောင်းအရာများကို ဘာသာစကားပေါင်း ၈၀ ဖြင့် ဖတ်ရှုနိုင်သည်။

သင်တန်းများ

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ မည်သည့် မီဒီယာအဖွဲ့အစည်းနှင့်မဆို သင့်တော်ကိုက်ညီမည့် သင်တန်းများကို RNA က ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ RNA အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ဝါရှင်တန် ဒီစီအထိ ရက်သတ္တပတ်ကြား အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ အပါအဝင် သင်တန်းကြောင်း ၁၀၀ ကျော်ကို ဆောင်ရွက်ပေးပြီးဖြစ်ပြီး ဖြစ်သည်။ ပိုမိုသိရှိလိုသော အချက်အလက်များအတွက် RNA သင်တန်းမှူးအား www.RNA.org သို့ ဆက်သွယ်နိုင်သည်။

ပံ့ပိုးမှု

RNA ၏ လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အခွန်ပေးရန် မလိုသည့် လှူဒါန်းမှုများအား ဖောင်ဒေးရှင်းသို့ တွင် www.RNA.org လှူဒါန်းနိုင်ပြီး ထပ်မံသိရှိသော အချက်အလက်များအတွက် အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ Debra Mason ဖုန်းနံပါတ် ၅၇၂-၈၈၂၀၉၂၇၅ သို့မဟုတ် mason@RNA.org သို့ မေးမြန်းနိုင်သည်။

စာရေးသူများအကြောင်း

Diane Connolly သည် ReligionLink (www.ReligionLink.org)ကို ထူထောင်သည့် အယ်ဒီတာ တစ်ဦးဖြစ်သည်။ RNA ၏ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ မူဝါဒနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ အခမဲ့ အင်တာနက် သတင်းဝန်ဆောင်မှုများကို လုပ်ဆောင်ပေးသည်။ ယခုတာဝန်ထောင်မီက သူမသည် The Dallas Morning News ၏ အယ်ဒီတာတစ်ဦးအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ သူမ အယ်ဒီတာအဖြစ် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေစဉ်ကာလအတွင်း သူမ၏ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ဘာသာရေးကဏ္ဍတွင် အကောင်းဆုံး သတင်းများ ဖော်ပြနိုင်ခဲ့ခြင်းအတွက် ဆုများစွာ ရရှိခဲ့သည်။ သူမသည် ဆောက်သမ်းမက်သောဒစ် တက္ကသိုလ်ရှိ Perkins School of Theology ၏ မဟာဘွဲ့ရရှိခဲ့သည်။

Brian Pellet သည် RNA ဖောင်ဒေးရှင်း၏ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာပိုင်းဆိုင်ရာ အယ်ဒီတာတစ်ဦး ဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ခွင့်ဆိုင်ရာများကို ရေးသားပြီး လန်ဒန်အခြေစိုက် နိုင်ငံတကာ RNF သင်တန်းများကို ဦးဆောင်နေသူတစ်ဦးဖြစ်သည်။ Pellet သည် မစ်ဆူရီတက္ကသိုလ်မှ နိုင်ငံတကာ မာတီမီဒီယာ ဂျာနယ်လစ်ဇင်နှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လေ့လာရေးတို့ဖြင့် ဘွဲ့ရရှိပြီး အောက်စ်ဖို့ဒ် တက္ကသိုလ်မှ အရှေ့အလယ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လေ့လာရေးအတွက် မဟာဘွဲ့တစ်ခုကို ရရှိခဲ့သည်။

အယ်ဒီတာအကြောင်း

ဒေါက်တာ အယ်လ်မေဆန်သည် RNA ၏ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာတစ်ဦးဖြစ်ပြီး RNF ကို ထူထောင်သူ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာဖြစ်သည်။ သူမ၏ ဦးဆောင်မှုအောက်တွင် RNA သည် ဘာသာရေးသတင်းများရေးသားရာတွင် ဂျာနယ်လစ်များအတွက် ထင်ရှားသည့် သင်တန်းအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ဘာသာရေးသတင်းများကို မျှတမှု၊ တိကျမှုနှင့် ထဲထဲဝင်ဝင် ရှိအောင် ရေးသားမှုတို့ တွင် အခြားရင်းမြစ်များထက် ပိုမိုပံ့ပိုးကူညီမှုများ ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ သူမသည် ဘာသာရေးနှင့်ပတ်သက် သည့် စာများစွာကို ရေးသားခဲ့ပြီး ဘာသာရေးသတင်းဆောင်ပါးများဖြစ်သည့် Reporting on Religion ကို Judith Buddenbaum နှင့် ပူးတွဲတည်းဖြတ်ခဲ့သည်။ ထရစ်နစ်တီလူသာရန် ဘာသာရေးသင်တန်းကျောင်းမှ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ မဟာဘွဲ့ရရှိပြီး နေ့စဉ်စာသိမ်းရှိ Medill School of Journalism မှ စာနယ်ဇင်းမဟာဘွဲ့ရရှိခဲ့ကာ အိုဟိုင်းယိုးတက္ကသိုလ်မှ လူထုဆက်ဆံရေး ဆိုင်ရာ ပါရဂူဘွဲ့ရရှိခဲ့သည်။

ကျေးဇူးတင်လွှာ

ပညာရှင်များ၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ RNA မှ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ဂျာနယ်လစ်များ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ယခုလမ်းညွှန်ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ရသည်။ ယခုရေးသားထားသည့် အကြောင်းအရာများသည် ၎င်းတို့မှ သိရှိရသော အချက်အလက်များဖြစ်သည်။

ယခုလမ်းညွှန်အတွက် အောက်ပါတာတမ်းများမှ အချက်အလက်များကို ရရှိခဲ့သည်။ A Guide to Religion Reporting in the Secular Media: Frequently Asked Questions (2002) and Deities & Deadlines: A Primer on Religion News Coverage by John Dart (1995, 1998).

Mary Gladstone, Kate Fox, David Gibson, JuliCragg Hilliard, Marilyn C. Lewis, Marcia Z. Nelson, Leslie Scanlon, Janet Perez, Kimberly Winston, Beryl Benderly, Jeffrey Weiss, Holly Lebowitz Rossi, Adelle Banks, Michael Kress တို့ကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိသည်။

Religion Newswriters သည် ဂျာနယ်လစ်များအနေဖြင့် ဘာသာရေးသတင်းများကို မျှတ၊ တိကျ၊ ထဲထဲဝင်ဝင်ရှိစေရန် ရေးသားနိုင်ရန် ကူညီပံ့ပိုးပေးသည်။